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Zdrowie | rośnie liczba zakażonych na naszym terenie

Zakażeni w Emicie  
i w GOK Bedlno
Wczoraj w Polsce padł rekord nowych zakażeń 
koronawirusem – 6.526 osób w ciągu doby. 
W powiecie kutnowskim w ciągu ostatniej doby 
liczba zakażonych wzrosła z 56 do 77 osób, 
z czego 10 osób jest zakażonych w gminie 
Żychlin, 2 osoby w gminie Bedlno i 1 osoba 
w gminie Oporów.

Wśród zakażonych jest Krzysz-
tof Gawryszczak, pracownik 
Gminnego Ośrodka Kultury 
w Bedlnie. Dlatego GOK w Be-
dlnie oraz Gminna Biblioteka Pu-
bliczna są zamknięte do odwoła-
nia.

– W miniony czwartek już za-
cząłem czuć się źle, było mi zim-
no. W  piątek dostałem gorącz-
kę 38 stopni Celsjusza, w sobotę 

było jeszcze gorzej – opowiada 
Krzysztof Gawryszczak. – W so-
botę straciłem węch i smak. Sam 
zacząłem brać resztę przepisane-
go kiedyś antybiotyku, wziąłem 
tabletki na zbicie temperatury. 
W  poniedziałek 12 października 
poszedłem do lekarza, a ten skie-
rował mnie na badanie COVID, 
które wyszło pozytywnie. 

– Teraz cała rodzina jest w do-
mowej kwarantannie: żona, cór-
ka i  73-letnia mama i  wreszcie 
ja – komentuje. – Każdy siedzi 
w swoich pokojach. Kwarantanna 
trwa do 20 października. Jedze-
nie przywiózł nam syn, który na 

szczęście z nami nie mieszka. Ko-
rzystamy tylko z WC, ale za każ-
dym razem dezynfekujemy klam-
ki, deskę sedesową.

Jak mówi pan Krzysztof teraz 
czuje się dobrze, lekarz nie prze-
pisał mu żadnych leków. Smak za-
czyna już powracać. 

Przyznaje, że nie wie, gdzie 
mógł się zarazić. Prowadził bar-
dzo aktywny styl życia, uczestni-

czył w  wielu lokalnych uroczy-
stościach, stykał się z  wieloma 
osobami i chodził do gminy za-
łatwiać sprawy. Jak mówi, wcze-
śniej koronawirusa miał były se-
kretarz gminy Bedlno i jego żona 
pracująca w szkole w Kutnie. 

zakażenia  
w emicie
Trzy osoby z Emitu mają po-

twierdzone zakażenie koronawi-
rusem. – Gdy jedna osoba była 
zakażona, kilka osób z  zakładu 
zostało skierowanych na kwa-
rantannę. Po kilku dniach okaza-
ło się, że 2 z nich też są zakażo-
ne – mówi Włodzimierz Kęsicki, 
prezes Emitu. – W środę prezes 
dostał informację o  kolejnej za-
każonej osobie z warsztatów. Na 
razie trudno mi coś więcej po-
wiedzieć, gdyż robię rozeznanie 
w  sytuacji i  czekam na dalsze 
dyspozycje z Sanepidu.  

str. 7

emit buduje centrum
badawczo-rozwojowe 
w Żychlinie. str. 5

Dlaczego odwołano
prezesa Skr
w Oporowie. str. 3

Żychlin | Kogo wskazał rutkowski

Przełom w sprawie
kradzieży biżuterii
Podczas konferencji prasowej zorganizowanej 
w Kutnie w poniedziałek 12 października, przez biuro 
detektywistyczne Krzysztofa Rutkowskiego, poinformowano 
media, że nastąpił przełom w sprawie spektakularnej 
kradzieży biżuterii o wartości ponad 200 tysięcy złotych 
należącej do znanej stomatolog w Żychlinie.

– W  piątek 9 października 
przekazaliśmy policji dokumen-
ty, w których wskazujemy na po-
tencjalnych sprawców i ich moty-
wy spektakularnej kradzieży, do 
której doszło 3 czerwca w godz. 
9.00-11.00 przy ulicy Narutowi-
cza w Żychlinie.

Jak informuje detektyw Rut-
kowski kopie informacji zostały 
przekazane komendantowi komi-
sariatu policji w  Żychlinie, KPP 
Kutno, Komendzie Wojewódzkiej 
Policji w Łodzi oraz rzecznikowi 
Komendanta Głównego Policji 
w Warszawie. – Teraz czekamy na 
działania policji. 

Metoda działania złodziei była 
podobna jak w  innej kradzieży 
Domatora w  Żychlinie oraz kra-
dzieży w  2014 roku w  Kutnie, 
gdzie również została okradzio-
na stomatolog – mówił Krzysztof 
Rutkowski. – Sprawcy mieszkają 
na terenie powiatu kutnowskiego, 
są w średnim wieku. To nie byli 
mega profesjonaliści. Nasze usta-
lenia dotyczą kilku osób. 

Jak mówił detektyw musiało 
być co najmniej trzech sprawców. 
Świetnie znali codzienny roz-

kład dnia pani stomatolog. Jeden 
stał przed przychodnią Almamed 
w Żychlinie i pilnował czy nie wy-
chodzi, drugi obserwował budy-
nek od strony ulicy Narutowicza, 
trzeci dokonał kradzieży. Na dzia-
łanie miał niewiele czasu ok. 2 go-
dzin. 

Detektyw Rutkowski podkre-
ślał, że nagroda 20.000 zł wciąż 
jest aktualna dla osoby, która 
wskaże jeden ze skradzionych 
przedmiotów. Właścicielka zro-
biła odręczne rysunki skradzionej 
biżuterii, która ma dla niej wartość 
sentymentalną, bowiem jest efek-
tem jej zbierania przez trzy poko-
lenia. 

krytyka  
działań policji
Rutkowski nie szczędził słów 

krytyki pod adresem łódzkiej po-
licji. – Dajemy policji przestęp-
ców na tacy, a w zamian zamiast 
podziękowania jesteśmy napięt-
nowani. Policja nie chce, aby im 
pomagać. Zaraz po kradzieży na-
leżało podać informację mediom, 
pokazać skradzioną biżuterię. 
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Dorota 
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zychlin@lowiczanin.info

w piątek dostałem 
gorączkę 38 stopni 
celsjusza, w sobotę 
było jeszcze gorzej.  
w sobotę straciłem 
węch i smak.

Krzysztof Gawryszczak
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Żychlin | dzień papieski

Uczniowie kwestowali na żywy pomnik
Każdego roku,  
w niedzielę poprzedzającą 
rocznicę wyboru Karola 
Wojtyły na Stolicę 
Piotrową, w całej Polsce 
obchodzony jest Dzień 
Papieski. 

Jak co roku tego dnia odby-
wa się przykościelna i  publiczna 
zbiórka pieniędzy na rzecz fun-
duszu stypendialnego dla zdolnej 
młodzieży z  niezamożnych ro-
dzin. Podopieczni Fundacji są na-
zywani mianem „żywego pomni-
ka” św. Jana Pawła II. Sam papież, 
gdy żył podkreślał, że nie chce po-
mników z kamienia. 

W tym roku podobnie jak i w 
poprzednich latach przeprowa-
dzono zbiórkę, zbierając pienią-
dze do puszek po niedzielnych na-
bożeństwach. W tym roku udział 
w  zbiórce wzięło udział ponad 
20 dzieci i  młodzieży z  Zespołu 
Szkół nr 1 w Żychlinie, SP nr 2 

oraz SP w Grabowie. Piecze nad 
młodzieżą sprawowali katecheci. 

W tym roku zebrano 2134 złote. 
Dla porównania w  poprzednim 

roku zebrano  zebrano 2550 zło-
tych.  Aleksandra Głuszcz

Bedlno | przetarg na adaptację sal

Żłobek ma ruszyć w styczniu 
Działania gminy Bedlno 
związane z utworzeniem 
żłobka w Szkole 
Podstawowej w Bedlnie 
mocno się opóźniły. 
Wszystko przez to,  
że sanepid zakwestionował 
utworzenie żłobka na 
pierwszej kondygnacji. 

Konieczne było przeprojekto-
wanie obiektu i  zaadaptowanie 
pomieszczeń na poziomie grun-
tu. Niedawno gmina uzyskała 
pozwolenie na budowę, a 8 paź-
dziernika rozpisano przetarg na 
wykonawcę zadania.

Oferty można składać do 23 
października, do 11 grudnia zada-
nie miałoby być wykonane. W ra-
mach adaptacji przewiduje się 
wykonanie ścianek działowych, 

w  tym wydzielenie nowych po-
mieszczeń użytkowych i sanitaria-
tów, wymianę instalacji elektrycz-
nej wraz z montażem oświetlenia 
LED, wymianę instalacji wodno-
-kanalizacyjnej i  ppoż. oraz cen-
tralnego ogrzewania w  adapto-
wanej części, zorganizowanie 
sanitariatów dla maluchów.

Okres gwarancji 36 miesięcy. 
– Mam nadzieję, że do połowy 

grudnia prace budowlane zosta-
ną zakończone, a później będzie-
my mieć czas, aby pomieszczenia 
wyposażać – mówi Józef Igna-
czewski, wójt gminy Bedlno. – 
Wierzę, że może nie 2 stycznia, 
ale w pierwszej dekadzie stycznia 
żłobek ruszy.

Przypomnijmy, że na utworze-
nie żłobka dla 16 dzieci gmina Be-
dlno dostała dofinansowanie wy-
sokości ok. 300.000 zł z Urzędu 
Marszałkowskiego w Łodzi.  dag

Na zdjęciu uczniowie SP nr 2 im. Jana Pawła II w Żychlinie podczas niedzielnej kwesty. 
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Bezpieczeństwo

Żychlin | detektyw rutkowski wskazał potencjalnych sprawców

Przełom w sprawie kradzieży biżuterii
dokończenie ze str. 1
Rzeczywiście, możemy po-

twierdzić, że wprawdzie o  zda-
rzeniu z 3 czerwca na łamach NŁ 
pisaliśmy, ale informacje o  kra-
dzieży na kilkaset tysięcy zło-
tych mieliśmy nie od policji, a od 
mieszkańców. Policja tylko po-
twierdziła, że takie zdarzenie mia-
ło miejsce. Suche fakty i nic wię-
cej. A przecież na pewno zaraz 
po zdarzeniu więcej osób mogło-
by skojarzyć pewne fakty, przy-
pomnieć sobie osoby kręcące się 
w  pobliżu posiadłości. Po cza-
sie drobiazgi umykają z pamięci. 
Zresztą to nie jedyna taka sytu-
acja. To samo działo się kilka lat 
temu, gdy na terenie gminy Bedl-
no ginęły sprzęty rolnicze o war-
tości 150.000-200.000 zł. Wtedy 
również informacje o kradzieżach 
mieliśmy od mieszkańców, bo 

policja „zapominała” o tych zda-
rzeniach poinformować, ostrzec 
innych mieszkańców, prosić o po-
moc w ujęciu złodziei.

Detektyw Rutkowski potwier-
dził, że po pierwszej konferen-
cji prasowej w sprawie kradzieży 
biżuterii w  Żychlinie jego biuro 
odebrało mnóstwo telefonów, co 
pozwoliło na wytypowanie spraw-
ców. 

Teraz czeka na konkretne dzia-
łania policji. Więcej szczegółów 
nie może zdradzić, by przestępcy 
nie zniknęli. 

Zaapelował do lombardów, ju-
bilerów, by informowali o  po-
dejrzanych przedmiotach po-
chodzących z  kradzieży. Tel. 
600-007-007. 

Nas zainteresowała podana 
właściwie mimochodem infor-
macja Rutkowskiego o kradzieży 

w Domatorze w Żychlinie. O tej 
kradzieży policja też nie informo-
wała. A jak mówi detektyw Rut-
kowski, schemat działania był po-
dobny, jak w przypadku kradzieży 
u stomatolog. Istnieje prawdopo-
dobieństwo, że kradzieży dokona-
ły te same osoby. 

Od poszkodowanej w tej spra-
wie wiemy – ale dopiero teraz – 
że kradzieży dokonano jesienią 
2019 roku. Postępowanie umo-
rzono, a  sprawców nie znale-
ziono. Nie znaleziono też skra-
dzionych przedmiotów. W  tym 
przypadku poszkodowani nie 
wynajmowali detektywa Rut-
kowskiego.

Dorota Grąbczewska

Plecka Dąbrowa | włamanie do motelu

Policjanci z Żychlina 
zatrzymali złodzieja
Policjanci z żychlińskiego komisariatu policji 
zatrzymali 26-letniego obywatela Mołdawii,  
który włamał się do motelu w Pleckiej Dąbrowie. 
Ukradł telefon, powerbank i pieniądze.  
Grozi mu kara do 10 lat więzienia. Sąd aresztował 
podejrzanego na 2 miesiące. 

– 8 października 2020 roku dy-
żurny kutnowskiej komendy zo-
stał zaalarmowany o  włamaniu 
na terenie motelu w  miejscowo-
ści Plecka Dąbrowa w gminie Be-
dlno. Do zdarzenia doszło 7 paź-
dziernika około godziny 22.30 
– mówi Edyta Machnik, rzecznik 
KPP Kutno. – Jak relacjonował 
pokrzywdzony, ktoś wybił szybę 
i  przez okno dostał się do wnę-
trza motelu. Sprawca ukradł tele-
fon komórkowy, powerbank oraz 
gotówkę. Na miejsce skierowano 
funkcjonariuszy z  Komisariatu 
Policji w  Żychlinie. Mundurowi 
zebrali informacje i ruszyli na po-
szukiwanie sprawcy. Sprawdzając 
okolicę, zauważyli idącego drogą 
mężczyznę, który na widok patro-
lu ukrywał twarz i stał się nerwo-
wy. Uwagę policjantów zwróciła 
świeża rana na prawej dłoni męż-
czyzny. Mając wiedzę, że sprawca 
włamania wybił okno w motelu, 
mundurowi postanowili przeszu-
kać mężczyznę. 26-letni obywa-
tel Mołdawii posiadał przy sobie 
skradziony z motelu łup.

Mężczyzna został zatrzymany 
i osadzony w policyjnym areszcie. 
9 października usłyszał zarzut kra-
dzieży z włamaniem, za co grozi 
kara nawet do 10 lat pozbawie-
nia wolności. 10 października, na 
wniosek Prokuratora Rejonowego 
w  Kutnie, sąd aresztował podej-
rzanego na dwa miesiące.  dag

NASI DZIENNIKARZE DO WASZEJ DYSPOZYCJI 
OD 8.30 DO 15.30
Telefon redakcyjny 796 455 333 
e-mail: zychlin@lowiczanin.info
Dorota GrąbCzewSka

Kutno | Sukces kutnowskich policjantów

Oszukiwali seniorów „na policjanta”
Od kilku tygodni kutnowscy policjanci 
rozpracowywali grupę dokonującą kradzieży 
„na policjanta”. 6 października funkcjonariusze 
zatrzymali grupę 4 osób z Warszawy, w wieku 
15-27 lat, którzy dokonali na terenie miasta 
Kutna kilku prób oszustw i kilku skutecznych 
oszustw, zabierając pokrzywdzonym pieniądze 
gromadzone latami. 

Wpadli, gdy przyjechali po 
odbiór pieniędzy. Trzech trafiło  
do aresztu, nieletnim zajmie się 
Sąd Rodzinny i  Nieletnich. Poli-
cjanci odzyskali część wyłudzo-
nych pieniędzy.

Kilka dni wcześniej funkcjo-
nariusze zatrzymali 32-letnie-
go mieszkańca Warszawy, któ-
ry próbował wyłudzić pieniądze  
od seniorki. Kobieta powiadomiła 
o zdarzeniu policjantów, a 2 paź-
dziernika mężczyzna został decy-
zją Sądu Rejonowego w  Kutnie 
aresztowany na 3  miesiące. Już 
wtedy funkcjonariusze wiedzieli, 
że jest to sprawa rozwojowa. 

– Od pewnego czasu dyżurny 
kutnowskiej komendy otrzymy-
wał zgłoszenia od osób starszych 
o próbie oszustw lub wyłudzeniu 
pieniędzy na ich szkodę – przy-
znaje Edyta Machnik, rzecznik 
KPP Kutno. – Zazwyczaj spo-
sób działania przestępców był taki 
sam. Przez telefon podawali się za 
funkcjonariuszy policji i  podstę-

pem nakłaniali pokrzywdzonych, 
aby przekazali im swoje oszczęd-
ności. Zaskoczeni seniorzy wy-
konywali wszystkie zalecenia 
oszusta. W  ten sposób przestęp-
cy wyłudzali od pokrzywdzonych 
gromadzone latami oszczędności. 
Kutnowscy policjanci wnikliwie 
analizowali wszystkie zgłosze-
nia, szukając informacji mogącej 
pomóc w  zatrzymaniu oszustów. 
W  te działania zaangażowali się 
policjanci ze wszystkich wydzia-
łów kutnowskiej komendy. 

Wzmożone działania funkcjo-
nariuszy zaczęły się 29 września, 
gdy seniorzy z terenu Kutna otrzy-
mali kilka zgłoszeń dotyczących 
oszustw metodą „na policjanta”. 

– Sprawcy dzwonili do star-
szych osób, przedstawiali się za 
funkcjonariuszy policji i wmawia-
li pokrzywdzonym, że ich pry-
watne oszczędności lub lokaty 
w  banku są zagrożone. Straszy-
li, że odkładane latami pieniądze 
mogą być przejęte przez przestęp-

ców – opowiada Edyta Machnik, 
rzecznik KPP Kutno. – Nakłaniali 
swoje ofiary do wypłaty gotówki 
z banku, a nawet zaciągania kre-
dytów i  przekazania im pienię-
dzy, co ma być gwarantem bez-
pieczeństwa tych środków. 

Jedna z seniorek, 83-letnia ko-
bieta, do której dodzwonili się 
oszuści, wykazała się wyjątko-
wym sprytem. Mieszkanka Kutna 
odebrała telefon stacjonarny i  od 

razu zorientowała się, że to co sły-
szy to próba wyłudzenia pienię-
dzy, dlatego równolegle współpra-
cowała z  policją, co skutkowało 
zatrzymaniem mężczyzny pod-
czas próby odebrania pieniędzy. 
32-latek został zatrzymany i osa-
dzony w policyjnym areszcie. 

Jak informuje rzecznik, w  sa-
mochodzie, którym się poruszał, 
ujawniono dodatkowo amfetami-
nę. Usłyszał łącznie 5 zarzutów:  

4 za usiłowanie oszustwa i jeden za 
posiadanie środków odurzających. 
2 października, na wniosek Proku-
ratora Rejonowego w Kutnie, Sąd 
zdecydował o zastosowaniu wobec 
mężczyzny środka zapobiegaw-
czego w postaci 3 miesięcy tym-
czasowego aresztowania. Sprawa, 
zdaniem policjantów, była rozwo-
jowa. Ich praca przyniosła efekt. 
6 października 2020 r. kutnowscy 
kryminalni zatrzymali kolejnych 

czterech mężczyzn podczas pró-
by odebrania pieniędzy od jednej 
z pokrzywdzonych.

Byli to również mieszkańcy 
Warszawy w wieku 15, 17, 17 i 27 
lat. Przy mężczyznach funkcjo-
nariusze zabezpieczyli kilka tele-
fonów komórkowych, wiele kart 
SIM oraz znaczną ilość gotówki. 

Zebrany w tej sprawie materiał 
dowodowy pozwolił na przedsta-
wienie trzem starszym zatrzyma-
nym dwóch zarzutów oszustwa 
i jednego zarzutu usiłowania oszu-
stwa. Za taki czyn grozi kara do  
8 lat pozbawienia wolności. O lo-
sie 15-latka zdecyduje sąd rodzin-
ny. 9 września, na wniosek Proku-
ratora Rejonowego w Kutnie, sąd 
zdecydował, że 17-latkowie oraz 
27-latek trafią do aresztu na naj-
bliższe trzy miesiące.  dag

Jedna z seniorek,  
do której dodzwonili 
się oszuści, wykazała 
się wyjątkowym 
sprytem. odebrała 
telefon stacjonarny 
i od razu zorientowała 
się, że to co słyszy 
to próba wyłudzenia 
pieniędzy, dlatego 
równolegle 
współpracowała 
z policją.

32-letni obywatel Mołdawii, 
który włamał się do motelu 
w pleckiej dąbrowie, został 
zatrzymany i aresztowany.
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Policjanci z Kutna rozbili grupę z Warszawy, która oszukiwała seniorów metodą „na policjanta”.
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Detektyw Rutkowski powiadomił organy ścigania o potencjalnych złodziejach biżuterii w żychlinie.  
Teraz czeka na reakcję policji.
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Taka biżuteria została skradziona. za znalezienie choćby jednego 
przedmiotu wyznaczona jest nagroda 20 tys. zł.
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Oporów | Spółdzielnia Kółek rolniczych

Wieloletni prezes SKR odwołany 
W gminie Oporów 
coraz głośniej 
o nieprawidłowościach 
w Spółdzielni Kółek 
Rolniczych. 

Uchwałą Rady Nadzorczej 
z  końcem września Jan Flisiak 
został odwołany z  funkcji preze-
sa, wcześniej, w  czerwcu, został 
odwołany z  członka spółdziel-

ni. Policja wszczęła dochodze-
nie w  sprawie nieprawidłowości 
w SKR. 

Obowiązki prezesa powierzono 
dotychczasowej księgowej Izabelli 
Balcerzak. 

Jak się nieoficjalnie dowiadu-
jemy, chodzi o  nieprawidłowości 
w  sklepie ze środkami ochrony 
roślin prowadzonym przez SKR, 
gdzie pracowała córka prezesa. 
Straty są na dużą kwotę. 

Jak się nieoficjalnie dowiadu-
jemy, w  jednym z  pojemników 
nie było środków chemicznych, 
a  woda. Dlatego pobrano próbki 
do analizy z  kilkudziesięciu in-
nych pojemników. Ponieważ ska-
la nadużyć jest duża, władze spół-
dzielni zdecydowały się zgłosić 
sprawę na policję. Kobieta już nie 
pracuje w SKR, odeszła za poro-
zumieniem stron z końcem sierp-
nia. – Rzeczywiście, wpłynęło do 

nas zawiadomienie o podejrzeniu 
popełnienia przestępstwa w SKR 
Oporów. W  tej sprawie zostało 
wszczęte dochodzenie. Zbieramy 
materiał dowodowy – potwierdza 
Edyta Machnik, rzecznik Komen-
dy Powiatowej Policji w Kutnie. 

Spółdzielnia Kółek Rolniczych 
w Oporowie funkcjonuje od kilku-
dziesięciu lat, a Jan Flisiak praco-
wał w niej 39 lat, z czego wiele lat 
na stanowisku prezesa spółdziel-

ni. Rok temu przeszedł na eme-
ryturę, ale nadal pełnił funkcje 
prezesa na pół etatu. Przez wiele 
lat SKR w Oporowie miał powo-
dy do dumy, bowiem większość 
SKR w okolicy już dawno prze-
stała funkcjonować. Tymczasem 
SKR w Oporowie przetrwał naj-
trudniejszy okres. Kilka lat temu 
SKR zakupił nowoczesne kom-
bajny, miał kruszarkę do kamie-
nia i ponad 103 ha gruntów. Wy-

dawało się, że spółdzielnia ma się 
finansowo dobrze. Teraz okazuje 
się, że w rzeczywistości nie jest aż 
tak kolorowo.  dag

SKR Oporów, której prezes 
został odwołany z funkcji. 
nieprawidłowości bada policja.
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Żychlin, Bedlno | Sołtysi poszkodowani przez pandemię

Sołtysi chcą kasy
Ogłoszenie w marcu pandemii koronawirusa 
i ograniczenia w przeprowadzaniu obrad sesji bez 
udziału widzów i sołtysów sprawia, że sołtysi z gminy 
Żychlin i Bedlno czują się poszkodowani finansowo. 
Od 7 miesięcy nie otrzymują swojego wynagrodzenia. 
Tylko w Oporowie sołtysi od początku uczestniczą 
we wszystkich sesyjnych obradach radnych, 
z zachowaniem reżimów sanitarnych.

Problem w  tym, że wszędzie 
wypłata diet sołtysom jest uzależ-
niona od ich obecności na posie-
dzeniu sesyjnym. A te od 7 mie-
sięcy odbywają się w  Żychlinie, 
Bedlnie i Pacynie bez udziału soł-
tysów. Sołtysi z  Bedlna, którzy 
otrzymywali po 120 zł za udział 
w sesji, są już “stratni” 840 zł.

– Wprawdzie jest pandemia, ale 
my nadal wykonujemy swoje spo-
łeczne obowiązki – mówi Jacek 
Stasiak, sołtys z  Woli Kałkowej. 
– Jesteśmy przedłużeniem wła-
dzy w terenie. Przekazujemy ko-
munikaty, prośby i różne informa-
cje, zbieramy podatki. Nasz udział 
w sesjach to tylko jeden z elemen-
tów naszej pracy społecznej.

Jak mówi sołtys w  sierpniu 
w świetlicy wiejskiej w Woli Kał-
kowej spotkało się kilku okolicz-
nych sołtysów. Napisali pismo do 
włodarzy gminy Bedlno, w  któ-
rym proszą o wypłacanie im wy-
nagrodzenia za pracę społeczną, 
a nie tylko za sam udział na se-
sjach. Prosili, by była to kwota 150 
złotych. Efektem było spotkanie 
wójta, przewodniczącej rady i kil-
ku radnych z  sołtysami, podczas 

którego sołtysi jeszcze raz przed-
stawili swój problem. Na począt-
ku października zorganizowano 
spotkanie ze wszystkimi sołtysa-
mi. By zachować reżim sanitar-
ny, spotkanie podzielono na trzy 
mniejsze grupy. Z  każdego ze-
brania wytypowano po 2 przed-
stawicieli sołtysów. Jak się dowia-
dujemy przedstawiciele sołtysów,  
6 osób, mają się spotkać przed se-
sją z radnymi, by jeszcze raz prze-
dyskutować problem. Póki co, 
terminu sesji nie wyznaczono, 
a sołtysi czekają. 

Wójt gminy Bedlno Józef Igna-
czewski przyznaje, że prawnicy 
analizują różne warianty.

Jednym z wariantów jest zdalny 
udział sołtysów w sesjach. Sołtysi 
oglądaliby sesje w internecie, a te-
lefoniczne przekazywaliby nam 
pytania – mówi Józef Ignaczew-
ski. – Taką telesesję już mieliśmy 
z  udziałem radnych i  się spraw-
dziła. Radni przez telefon pytali 
o różne sprawy, na które ja na wi-
zji odpowiadałem.

Jak mówi wójt, niestety, wypła-
ta diet za minione miesiące jest 
niemożliwa. – Nie ma podstaw 

prawnych, bowiem uchwała była 
tak skonstruowana, że wypłatę 
diet uzależniano od obecności na 
sesji – wyjaśnia wójt.

Problem finansowy sołtysów 
został też poruszony na sesji Rady 
Miejskiej w Żychlinie, która odby-
ła się 29 września. 

Sołecki problem przedstawiła 
radna Sylwia Sobierańska, która 
podkreślała, że pomimo pande-
mii sołtysi nadal wykonują swoje 
obowiązki, a w sesjach nie uczest-
niczą z przyczyn od siebie nieza-
leżnych. 

– Nie zapraszamy sołtysów na 
posiedzenia sesji, gdyż minimali-
zujemy ryzyko epidemiologiczne 
– odpowiadał Waldemar Barto-
chowski, sekretarz gminy. – Za-
kup laptopów dla 21 sołtysów i 2 
przewodniczących rad osiedli, 
byłby zbyt dużym obciążeniem 
dla samorządu. Takich środków 
nie mamy w budżecie 2020, ani 
nie zaplanowaliśmy w  budżecie 
na 2021 rok.

Burmistrz Grzegorz Ambro-
ziak krótko podsumował, że zna 
problem i wraz z prawnikami ana-
lizują sytuację. Szukają dobrego 
rozwiązania.

Jak mówią nam zgodnie soł-
tysi, którzy proszą o  zachowanie 
anonimowości oceniają oni, że 
niewypłacanie diet sołtysom jest 
sposobem dla samorządów, by 
wzbogacić swoje budżety. Ostrze-
gają, że jeśli nadal będą ignorowa-
ni, to przestaną wykonywać swoje 
obowiązki społeczne.

Dorota Grąbczewska

Dobrzelin | cukrownia 

Przerwali kopanie buraków
Obfite opady deszczu w ostat-

nich dniach sprawiły, że kombajny 
buraczane przerwały pracę już we 
wtorek 13 października. Wczoraj 
też nie pracowały. Cukrownia już 
szuka innych rozwiązań.

– Ziemia jest tak nasiąknięta 
wodą, że nie sposób kopać bura-
ki – mówi Marek Giżyński, dyrek-
tor Cukrowni Dobrzelin. – Na pla-
cu mamy zapas surowca na 3 dni 
produkcji. Jeśli deszcz będzie pa-
dać nadal, będzie kłopot. Na połu-
dniu Polski są już cukrownie, któ-
re przerwały produkcję z powodu 

braku surowca, którego nie sposób 
wykopać. Mam nadzieję na popra-
wę pogody. Zmienimy harmono-
gram odbioru buraków. Będzie-
my szukać takich plantacji, gdzie 
gleby są lżejsze, a woda szybciej 
zejdzie.

Według wodomierzy, jakie po-
siadają rolnicy w regionie, od po-
czątku października spadło 80 li-
trów wody na metr kwadratowy. 
Pamiętamy kampanię cukrowni-
czą sprzed 3 lat, w 2017 roku, gdy 
ciągle padający deszcz też mocno 
utrudniał kopanie buraków. Były 

wtedy przypadki, że ciężkie ma-
szyny tonęły w nasiąkniętej ziemi 
i trzeba było włożyć wiele wysił-
ku, by je wyciągnąć. Dlatego teraz 
decyzje o wycofaniu kombajnów 
zapadały wcześniej, by uniknąć 
problemów sprzed 3 lat.

– Plon buraka też nie powala, 
tylko 55 ton z hektara, polaryza-
cja, czyli zawartość cukru w bura-
ku też bardzo niska, 14,7 proc. – 
dodaje dyrektor. – Liczyliśmy, że 
październik będzie słoneczny i za-
wartość cukru wzrośnie. Niestety, 
jest deszczowo i pochmurnie.  dag

Plecka Dąbrowa | Szkoła podstawowa

Pasowanie pierwszaków
W piątek 9 października 
w Szkole Podstawowej 
w Pleckiej Dąbrowie 
uroczyście pasowano 
10 uczniów klasy pierwszej.

Ze względu na remont sali gim-
nastycznej uroczystość odbywa-
ła się na szkolnym korytarzu. Ze 

względów epidemiologicznych 
w uroczystości uczestniczyło tyl-
ko po jednym rodzicu każdego 
dziecka. 

Najmłodsi uczniowie szkoły do 
uroczystości przygotowywali się 
od początku roku szkolnego.

Maluchy składały ślubowa-
nie na sztandar szkoły, po czym 
za pomocą dużego ołówka zosta-

li pasowani na uczniów przez dy-
rektor Beatę Kwiatkowską, która 
jednocześnie jest wychowawczy-
nią I klasy. 

Recytując wiersze i  śpiewając 
piosenkę udowodnili, że zasługu-
ją na miano ucznia I klasy. W ten 
sposób tradycji stało się zadość, 
a uczniowie oficjalnie zostali włą-
czeni do grona uczniów Szkoły 
Podstawowej im. 37 Łęczyckiego 
Pułku Piechoty im. ks. Józefa Po-
niatowskiego w  Pleckiej Dąbro-
wie.  dag

Na placu buraczanym zgromadzono surowca na 3 dni produkcji.
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Beata Kwiatkowska, dyrektor i wychowawczyni I klasy w SP Plecka Dąbrowa pasowała swoich 
podopiecznych na uczniów szkoły.

fo
T.

 S
p

 p
le

c
K

A
 d

ą
b

r
o

w
A



 www.lowiczanin.info4 15 października 2020      nr 42   

Uczniowie ZS 
wrócili z Sewilii
pełni wrażeń po praktykach. str. 8Aktualności

reKlAMA

reKlAMA

Oporów | Spis stanu wodomierzy

Mieszkańcy mają podawać 
stan liczników
Ze względu na rosnącą falę 
zakażeń koronawirusem,  
ze względów bezpieczeństwa, 
decyzją wójta Roberta 
Pawlikowskiego wstrzymuje 
się czasowo spis stanu 
wodomierzy na terenie 
gminy. 

Rzeczywisty stan wodomierzy 
mieszkańcy mogą przekazywać 
do 16 października telefonicznie, 
pod numerem telefonu 24-383-

11-80 lub drogą mailową na adres 
gmina@oporow.pl. 

Odbiorcom, którzy nie podadzą 
w  wyznaczonym terminie stanu 
wodomierza, zostanie wystawio-
na faktura na podstawie średniego 
zużycia wody z poprzednich okre-
sów rozliczeniowych.

Wpłaty należy dokonywać 
za pośrednictwem bankowości 
elektronicznej bądź w  placów-
kach bankowych na  konto Urzę-
du Gminy Oporów 53 9021 1021 
0200 5890 2002 0001.  dag

Oporów | fundusz dróg Samorządowych

Wnioskowano o drogę  
w Skórzewie

Jak informuje wójt gminy 
Oporów Robert Pawlikowski, sa-
morząd złożył wniosek na  mo-
dernizację odcinka ok. 2 km  
w Skórzewie aż do granicy z gmi-
ną Strzelce w  ramach Funduszu 
Dróg Samorządowych.

W tym roku samorządow-
cy ułożą nową warstwę asfal-
tu na odcinku ok. 1500 m drogi 
gminnej nr 102 354E. Moderni-
zowany odcinek zaczyna się od 
skrzyżowania z  drogą powiato-
wą 2130E (obręb Samogoszcz) 

w kierunku zachodnim, do Skó-
rzewy. Na realizacje zadania gmi-
na uzyskała też dotację z Woje-
wódzkiego Funduszu Ochrony 
Gruntów Rolnych w  wysokości 
ponad 100.000 zł. Najkorzyst-
niejszą ofertę złożyła firma PRD 
Kutno, która ma wykonać zada-
nie za kwotę 214.758 zł. 

Gdyby wniosek UG w Oporo-
wie został zaakceptowany, to zmo-
dernizowany byłby cały odcinek 
drogi przebiegający przez Skórze-
wę.  dag

Żychlin | zlecenie urzędu z wolnej ręki

Fa-Bud zadba o stan dróg zimą
8 października burmistrz Grzegorz Ambroziak 
poinformował o zamiarze zawarcia umowy z wolnej 
ręki na zimowe utrzymanie dróg w sezonie 2020/2021 
z Przedsiębiorstwem Usługowo-Handlowym Michała 
Nowackiego Fa-Bud z Pniewa Małego, gmina Bedlno. 
Usługę od wielu lat świadczy ta sama firma.

Jak informuje burmistrz, za-
mówienie zostanie powtórzo-
ne z  roku ubiegłego. W sezonie 
2019/2020 wartość zamówienia 
wynosiła 183.495 zł. Jaka będzie 
wartość prac w tym roku, na razie 
nie podano.

W ramach zlecenia firma ma 
zabezpieczyć, podobnie jak przed 
rokiem, 500 ton mieszanki pia-
skowo-solnej. Ponadto ma zabez-
pieczyć usługę 2 pługami lekkimi  
na łączny czas 300 maszynogo-
dzin w  sezonie, 2 pługami śred-

nimi na 300 maszynogodzin usłu-
gi oraz 2 pługami ciężkimi na 50 
maszynogodzin pracy (przed ro-
kiem 40 maszynogodzin pracy).

Łatanie dziur
Jeszcze we wrześniu, na zlece-

nie Urzędu Gminy Żychlin, firma 
ta łatała ubytki w drogach gmin-
nych. Do uzupełnienia było 580 
mkw. asfaltu w  wyrwach do 10 
cm i 100 mkw. w wyrwach do 5 
cm. Za usługę samorząd zapłacił 
75.030 zł, to dużo taniej niż zapla-
nowano.  dag

Od kilku lat zimowym utrzymaniem dróg w gm. Żychlin zajmuje się Fa-Bud. we wrześniu pracownicy firmy 
łatali też ubytki w drogach gminnych.
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Plecka Dąbrowa 
Samochód  
w rowie

We poniedziałek 12 paździer-
nika o  godz. 15.40 policja zo-
stała powiadomiona o  wypadku 
na drodze krajowej 92 w miejsco-
wości Plecka Dąbrowa. 

Na miejscu okazało się, że 
19-letnia kobieta kierująca Oplem 
Vectrą na  łowickich numerach 
rejestracyjnych, nie dostosowa-
ła prędkości jazdy do panujących 
warunków, straciła panowanie nad 
samochodem i wjechała do rowu. 
Wraz z nią podróżowała 23-letnia 
kobieta. Obie zostały zabrane do 
szpitala.  dag

Pacyna 

Trzy dni  
bez prądu

W związku z przebudową od-
cinka 500 m drogi wojewódzkiej 
573 w Pacynie pracownicy Zakła-
du Energetycznego też będą pro-
wadzić swoje inwestycje. 

Dlatego Zakład Energetycz-
ny Energa Obrót informuje, że 
przez trzy dni 14 października, 
21 października i 28 października 
w godz. 8.00-15.00 nie będzie prą-
du w Pacynie.  dag

Raków | dwa podpalenia

Płonęły baloty słomy
W ostatnim czasie 
dwa razy strażacy byli 
angażowani do gaszenia 
pożaru balotów słomy 
w miejscowości Raków 
w gminie Pacyna.

Pierwszy pożar wybuchł wie-
czorem 29 września, drugi 3 paź-
dziernika. Zdaniem strażaków 
w  obu przypadkach przyczyną 
było podpalenie. Do pierwszego 
pożaru zadysponowano 6 jedno-
stek, do drugiego - 5. W akcjach 
gaśniczych uczestniczyło 54 stra-
żaków.

Do pierwszego pożaru, 29 
września, strażacy zostali wezwa-
ni o godz. 19.09. Paliła się sterta 
balotów o wymiarach 15x5x3 m. 
Gdy na miejsce dojechały pierw-
sze jednostki, pożarem była obję-
ta połowa balotów w stercie. Do 
gaszenia pożaru zadysponowano 

6 jednostek: 2 z  JRG Gostynin, 
2 z  OSP Pacyna, OSP Model 
i  OSP Skrzeszewy. Ogień gasiło 
29 strażaków. Na miejscu była też 
policja. Spaliły się 24 baloty sło-
my, resztę uratowano.

Do drugiego pożaru w  tej sa-
mej miejscowości doszło 3 paź-
dziernika. Strażacy o pożarze zo-
stali powiadomieni o godz. 15.47. 
Ponieważ baloty znajdowały się 
w odległości ok. 20 m od zabudo-
wań, zadysponowano 5 jednostek: 
JRG Gostynin, 2 OSP Pacyna, 
OSP Model i  OSP Skrzeszewy. 
Ogień gasiło 24 strażaków.

Jak powiedział dyżurny PSP 
w  Gostyninie, sytuację ratował 
właściciel nieruchomości, który 
przed przybyciem straży, za po-
mocą ładowarki odsunął belki nie-
objęte ogniem. W efekcie spłonę-
ły tylko 4 baloty. Strażacy ugasili 
ogień. Policja poszukuje spraw-
ców podpalenia.  dag

Drugi pożar bel słomy w Rakowie 3 października gasiło 5 jednostek.
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Szewce Owsiane | droga nieprzejezdna

Objazdy potrwają do końca 
listopada

Przedsiębiorstwo Robót Drogo-
wych z Gostynina rozpoczęło ro-
boty drogowe na drodze powiato-
wej Bedlno – Młogoszyn – Ktery, 
na odcinku 2.512 m, od granicy 
z gminą Bedlno do Łęk Kościel-
nych w gminie Krzyżanów. 

Inwestorem jest gmina Krzyża-
nów, na mocy porozumienia ze Sta-
rostwem Powiatowym w Kutnie.

Całość zadania w  wysoko-
ści 1.797.004 zł finansuje gmina 
Krzyżanów. Utrudnienia potrwa-
ją do końca listopada, bowiem do 
tego czasu firma ma wykonać re-
mont nawierzchni drogi wraz ze 
zjazdami, poboczami i odtworze-
niem rowów. Droga na tym od-
cinku była mocno zniszczona, 
z licznym spękaniami i zapadnię-
ciem w Łękach Kościelnych. Fir-
ma dała 60 miesięcy gwarancji  
na wykonanie drogi. 

Wykonawca zorganizował ob-
jazdy. Droga przez Łęki Ko-

ścielne była najczęściej używaną 
drogą, skrótem dla osób podró-
żujących do Łodzi. Teraz wszy-
scy przez najbliższe dwa miesiące 
muszą jeździć objazdami z Szewc 
Owsianych do Krzyżanówka, 
Krzyżanowa na Rustów i  Paw-
łowice do Młogoszyna na dro-
gę wojewódzką do Piątku i dalej  
do Łodzi.  dag

Oporów | urząd wszczął postępowanie

Czy powstanie kolejna wieża 
telefonii komórkowej?

Mieszkańcy Żychlina i Janów-
ka w gminie Pacyna sprzeciwia-
ją się budowie wieży telefonii 
komórkowej. Tymczasem przed 
wydaniem decyzji lokalizacyj-
nej dotyczącej budowy wieży te-
lefonii komórkowej o  wysokości  
do 64,95 m jest kolejny Urząd 
Gminy – w Oporowie. 

Na razie urząd prowadzi postę-
powanie. Jest czas, aby zapoznać 
się z planowaną inwestycją, by nie 
było sytuacji jak w Żychlinie, że 
ludzie dowiedzieli się o  inwesty-
cji, gdy zaczęto budować wieżę.

6 maja 2020 r. spółka P4 z War-
szawy złożyła do Urzędu Gmi-
ny w  Oporowie wniosek o  bu-

dowę stacji bazowej telefonii 
komórkowej P4 „KUT 4470A” 
wraz z  niezbędną infrastrukturą.  
Na wieży ma być zamontowanych 
9 sztuk anten sektorowych i 2 an-
teny radiolinii. U podnóża zostaną 
umieszczone urządzenia zasilają-
ce, sterujące i  nadawczo-odbior-
cze. Inwestycja ma być zlokalizo-
wana na działce 44/1 obręb 0014 
Oporów, gmina Oporów.

Urząd wezwał inwestora do 
uzupełnienia braków formalnych, 
co zostało dokonane 29 maja. 
Z dniem 5 czerwca Urząd Gmi-
ny w Oporowie wszczął postępo-
wanie w sprawie wydania decyzji 
lokalizacyjnej.  dag

Bedlno | urząd Gminy występuje o dofinansowanie 

Zaproponowano drogę Bedlno-Janów
Jak informuje wójt Józef Ignaczewski,  
gmina Bedlno złożyła wniosek  
o dofinansowanie w ramach programu  
Funduszu Dróg Samorządowych.

– Aplikowaliśmy o dofinanso-
wanie modernizacji drogi Bedl-
no – Janów (w stronę przejazdu 
kolejowego), o długości ok. 1 km. 
Na tę drogę mamy dokumentację 

– mówi wójt. – Ponieważ w tym 
naborze każda z gmin może apli-
kować tylko o jedną drogę, wybór 
padł na tę. W kolejnych latach bę-
dziemy aplikować o kolejne.

Ta droga łączy się z  drogą 
wyższej kategorii, drogą krajową  
92, po drodze jest dojazd do SP 
w  Bedlnie. Samorządowcy li-
czą, że dzięki temu uzyskają wy-
starczająco dużą ilość punktów, 
by dofinansowanie otrzymać. 
Wprawdzie na drodze jest asfalt, 
ale dzięki modernizacji droga zo-
stanie nieco poszerzona i wzmoc-
niona.

Jak wyjaśnia nam wójt, rada 
dokonała objazdu dróg gminnych 
i został ustalony harmonogram re-
montu dróg. Wybierano te drogi, 
które mają odpowiednio szeroki 
pas drogowy, min. 3,5 metra jezd-
ni, plus pobocza, łącznie pas dro-
gowy ok. 5 m. Tylko takie drogi 
mogą liczyć na dofinansowanie. 

Tak więc w  kolejnych latach  
na remont z  dofinansowaniem 
mogą liczyć drogi: Plecka Dąbro-
wa – Ernestynów, droga w Laso-
cie oraz droga w Pniewskiej Kolo-
nii.  dag

Żychlin | ruszyła budowa centrum rozwojowo-badawczego w emicie

Ta budowa pozwoli na krok  
w przyszłość
Firma z Tomaszowa Mazowieckiego, 
która wygrała przetarg na zaprojektowanie, 
wybudowanie i wyposażenie 
w najnowocześniejsze maszyny i urządzenia 
Centrum Rozwojowo-Badawczego w Emicie, 
rozpoczęła budowę obiektu. 

Ma on być gotowy do użytko-
wania za rok. Będzie kosztować 
ok. 30 mln złotych. Jesienią 2021 
roku firma będzie świętować jubi-
leusz 100-lecia istnienia. 

Jak na razie prace postępują 
zgodnie z harmonogramem. Pro-
jektowanie Centrum zakończono 
z  końcem lipca. Później uzyska-
no pozwolenie na budowę, a teraz 
rozpoczyna się realizacja przed-
sięwzięcia. Nowa hala będzie 
mieć powierzchnię 1.670 mkw., 
do tego plac manewrowy o  po-
wierzchni 1.000 mkw. 

Jak powtarzał nam wielokrot-
nie prezes Włodzimierz Kęsicki, 
będzie to najnowocześniejsze cen-
trum prób w Polsce. Istniejąca sta-
cja prób ma już kilkadziesiąt lat 

i jest przestarzała. Dzięki centrum 
pracownicy Emitu będą mogli 
bardziej precyzyjnie wykonywać 
i  badać silniki autorstwa swoich 
konstruktorów. To pozwoli na dal-
szy rozwój firmy. Nowe centrum 
powstaje w  miejscu dawnej, nie-
wykorzystywanej od wielu lat hali 
produkcyjno-magazynowej, któ-
ra jesienią ubiegłego roku została 
zburzona, a teren wyrównany.

Centrum będzie znajdować się 
w dwóch powiązanych jednokon-
dygnacyjnych budynkach: jednym 
o długości 60 m i szerokości 128 
m, wysokości ok. 15 m, drugim 
o długości 60 m i szerokości 7 m, 
wysokości ok. 5 m. 

Budynki będą posiadać typo-
we przeszklenia do 35 proc. Część 

wysoka będzie wyposażona 
w dwie suwnice służące do trans-
portu i  obracania badanych ma-
szyn. Jedna suwnica będzie mieć 
nośność 15 i 30 ton, druga 15 ton. 
W części wysokiej będzie się znaj-
dować stanowisko do badania ma-
szyn elektrycznych z płytą badaw-
czą. Ma ona umożliwić badanie 
maszyn o masie do 30 ton. W czę-
ści wysokiej będzie stanowisko  
do demontażu maszyn celem do-
konania inspekcji po przeprowa-
dzonej próbie.

W części niskiej będą po-
mieszczenia socjalno-biurowe, 

pomieszczenia ruchu elektrycz-
nego obejmujące: sekcję układu 
zasilania, sekcję układu hamowa-
nia. Tam też mają być urządze-
nia zasilające, tj. transformatory, 
rozdzielnie, przemienniki, ukła-
dy olejowego smarowania, układ  
do zasilania maszyn wodą chło-
dzącą. Wybudowany zostanie 
też budynek magazynowy o  po-
wierzchni 1.100 m2. Powstaną też 
dwie stacje transformatorowe – ni-
skiego i średniego napięcia. W ra-
mach budowy nowego kompleksu 
powstanie torowisko łączące z ist-
niejącą halą produkcyjną.  dag

Droga z Szewc Owsianych 
do Łęk Kościelnych w stronę 
Młogoszyna nieprezjezdna  
do końca listopada. 
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Rozpoczęła się budowa Centrum Rozwojowo-Badawczego Emit, 
które ma być gotowe za rok.
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Żychlin | zespół Szkół

Kolejna grupa uczniów na praktykach
10 października grupa 26 uczniów z Zespołu Szkół w Żychlinie z opiekunkami: 
Iwoną Kciuk, Elżbietą Dobińską i Justyną Wojciechowską,  
wyjechała na 2-tygodniowe praktyki zawodowe do hiszpańskiej Sewilli.

Wyjazd odbywał się z listy re-
zerwowej Erasmus+, finansowa-
nej z rządowego programu. 

Na praktykach w  Sewilli 
uczniowie będą do 24 październi-
ka. Podobnie jak poprzednie dwie 
grupy, które były w sierpniu, będą 
zakwaterowani w rezydencji firmy 
Euromind, która organizuje prak-
tyki. Jak mówi Iwona Kciuk, w tej 
części Hiszpanii zakażeń koro-
nawirusem nie odnotowano wie-
le, a  ośrodek jest przygotowany 
do funkcjonowania w reżimie sa-
nitarnym.

Tym  razem na  praktyki poje-
chali uczniowie klas II, III i  IV, 
uczący się w  zawodach technik 
informatyk, technik mechanik sa-
mochodowy oraz jedna osoba – 
Julia Felczak – z technikum ana-
litycznego.

– Firmę, w której będą się odby-
wały praktyki zorganizował Hisz-
pan wraz z żoną Polką, Amelią – 
mówi Iwona Kciuk, koordynator 
projektu. – Ponieważ ze względu 
na koronawirusa firma jest na po-
stojowym, grupą z  Żychlina bę-
dzie zajmować się osobiście pani 

Amelia. W związku z  sytuacją 
epidemiczną w kraju bilety lotni-
cze kupiłam 2 dni wcześniej, bar-
dzo tanio, po 530 zł w obie strony. 
Dzięki temu każdy uczestnik wy-
miany dostanie aż po 1.400 zł kie-
szonkowego.

Przed wylotem wszyscy uczest-
nicy wymiany musieli wypełnić 
ankietę sanitarną. Jak mówi Iwo-
na Kciuk, wcześniej uzgodniono 
wszystkie procedury. Ustalono 
postępowanie w przypadku zaka-
żenia. Profilaktycznie u  każdego 
uczestnika będzie mierzona tem-

peratura i wpisywana do specjal-
nego formularza. Gdyby okazało 
się, że jakiś uczeń został zakażony 

koronawirusem, to na miejscu zo-
stanie z nim nauczyciel – opiekun. 
Ponadto organizacja partnerska 

pokryje ewentualny dłuższy pobyt 
w Hiszpanii. 

Podczas praktyk mechanicy sa-
mochodowi będą konstruować sa-
mochód elektryczny. Podobnie jak 
uczestnicy sprzed 2 lat, będą robić 
je od podstaw, spawając poszcze-
gólne elementy i  wstawiając ko-
lejne urządzenia, by auto jeździło. 
Informatycy będą się uczyć obsłu-
gi drukarek 3D, Julia będzie mieć 
zajęcia w profesjonalnym labora-
torium farmaceutycznym. 

Kolejne 4 grupy uczniów, łącz-
nie 76 osób (technicy informaty-
cy, technicy graficy, technicy me-
chanicy samochodowi i  technicy 
analitycy), będą jechać na  prak-
tyki w  kolejnej edycji programu 
Erasmus+ w marcu, lipcu, sierp-
niu i wrześniu 2021 roku. Na zor-
ganizowanie zagranicznych staży 
szkoła otrzyma grant w wysokości 
146.150 euro, czyli około 640 ty-
sięcy złotych.  dag

Luszyn | Kościół parafialny

Parking dofinansowany
Do końca października 
mają się zakończyć prace 
związane z budową 
parkingu o powierzchni 
200 mkw. przed 
zabytkowym kościołem 
parafialnym w Luszynie.

Prace wykonują pracownicy 
z firmy Bud-Max z Pacyny. Robo-
ty zaczęły się w czwartek 8 paź-
dziernika.

Firma Bzd-Max wygrała prze-
targ za kwotę 29.766  zł (czyli 
po 148,83 zł za metr kwadratowy 
powierzchni). Gmina na  realiza-
cję tego zadania dostała dotację 
w  wysokości 10.000  zł z  Mazo-
wieckiego Instrumentu Aktywiza-
cji Sołectw Mazowsze 2020. 

Teraz mieszkańcy do kościo-
ła będą wędrować po brukowym 
parkingu, a nie po błocie. Najgo-
rzej było zawsze wiosną i jesienią, 
gdy padają deszcze.  dag

Żychlin | dom Kultury

Dezynfekcja budynku
7 października w  ŻDK zosta-

ła przeprowadzona dezynfekcja 
w całym budynku. Zbiegło się to 
w czasie z chorobą dyrektor Mag-
daleny Rzeźnickiej i zaraz pojawi-
ła się plotka, że jest ona zarażona 
koronawirusem, stąd ta dezynfek-
cja. Przyczyna była jednak inna.

– Z Sanepidu otrzymaliśmy in-
formację, że mąż jednej z uczest-
niczek zajęć w domu kultury, któ-
ry pracuje w  Emicie, mógł się 
stykać z osobą zakażoną Covid-19  

– wyjaśnia dyrektor Rzeźnicka.  
– Dlatego profilaktycznie kazano 
nam zdezynfekować pomieszcze-
nie i zajęcia w reżimie sanitarnym 
odbywają się normalnie. Ja sko-
rzystałam z e-porady, a wypisany 
antybiotyk pomógł.

ŻDK pracuje normalnie. Obo-
wiązuje dezynfekcja rąk, masecz-
ki, częste mycie rąk i  wietrzenie 
pomieszczeń. Zajęcia odbywają 
się w małych grupach z zachowa-
niem reżimu sanitarnego.  dagParking przed kościołem w Luszynie ma powstać do 30 października.
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Uczniowie, którzy w sobotę wyjechali do Hiszpanii na praktyki 
zawodowe, wcześniej spotkali się, by omówić szczegóły wyjazdu.
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Zdrowie | rośnie liczba zakażonych

Zakażeni w Emicie  
i w GOK Bedlno

dokończenie ze str. 1
W  zakładzie stosujemy reżim 

sanitarny, w całym zakładzie jest 
wiele miejsc ze środkami dezyn-
fekcyjnymi. Pracownicy bez ma-
seczek mogą być tylko na swo-
ich stanowiskach pracy. Jeśli się 
przemieszczają to powinni zakła-
dać maseczki, które już kilkakrot-
nie im przekazywaliśmy. Ale czy 
wszyscy stosują się do zaleceń...?

A oto stan zachorowań na 14 
października godz. 13.00 w  po-
wiecie kutnowskim. Na kwaran-
tannie jest 528 osób, pod nadzo-
rem epidemiologicznym 27 osób, 
hospitalizowane z  podejrzeniem 
koronawirusa są 3 osoby, zara-
żonych 77 osób (gmina Żychlin 
10 osób, gmina Bedlno 2 osoby, 
gmina Oporów 1 osoba, 41 mia-
sto Kutno, 8 osób gmina Kutno, 2 

osoby gmina Łanięta, 5 osób gmi-
na Strzelce, 2 gmina Dąbrowice, 2 
osoby gmina Krzyżanów, 4 osoby 
gmina Krośniewice). 

Przybywa tez liczba zakażo-
nych koronawirusem w powiecie 
gostynińskim. Tutaj w  ciągu ty-
godnia przybyło 20 zakażonych 
osób. W  kwarantannie jest 481 
osób, ostatniej doby przybyło 
267 osób. Izolacją domową obję-
tych jest 13 osób, 1 osoba ostatniej 
doby. Pod nadzorem epidemiolo-
gicznym jest 19 osób, z  czego 4 
osoby ostatniej doby. Hospitali-
zowane z  powodu koronawirusa 
są 23 osoby, z  czego 5 ostatniej 
doby. Od początku pandemii z po-
twierdzonym koronawirusem było 
181 osób, z czego 6 ostatniej doby. 
Było 7 zgonów. Ozdrowiało 138 
osób, z czego 4 ostatniej doby. dag

Żychlin | ulica Młyńska

Strażacy otwierali drzwi
W poniedziałek 12 październi-

ka około południa strażacy z JRG 
Kutno i  OSP Żychlin pomagali 
policji w  otwarciu drzwi do jed-
nego z mieszkań przy ul. Młyń-

skiej w Żychlinie. Okazało się, że 
w środku zastali zwłoki 62-letnie-
go mężczyzny. Jak się nieoficjal-
nie dowiedzieliśmy mężczyzna 
popełnił samobójstwo.  dag

Epidemia a prawo | czy rzeczywiście trzeba chodzić w maseczce

Zasada jest słuszna,  
ale podstawa prawna wątpliwa
Od 10 października 
obowiązują nowe 
zasady zakrywania 
ust i nosa w miejscach 
ogólnodostępnych. 
Maseczki lub przyłbice 
muszą mieć wszyscy, 
z wyjątkiem osób,  
które otrzymają 
stosowne zaświadczenie 
od lekarza. Władze 
zapowiadają, że przepisy 
będą bezwzględnie 
egzekwowane. 

Przeciwnicy tych ograniczeń 
niezmiernie powtarzają, że zasa-
dy są niezgodne z  prawem, za-
tem jeśli ktoś nie przyjmie man-
datu, sądy będą uchylać nałożone 
grzywny. Zwracają uwagę, że za-
słanianie ust i nosa przez wszyst-
kich byłoby obowiązkowe, gdyby 
wprowadzono stan nadzwyczajny, 
a jego nie ma. W stanie epidemii – 
jaki mamy od 31 marca – obowią-
zek noszenia maseczek mają tyl-
ko osoby podejrzane o zarażenie 
lub chore – bo to określa ustawa 
o chorobach zakaźnych.

Nowe rozporządzenie powie-
la większość przepisów z  wcze-
śniejszych regulacji tego typu, wy-
dawanych przez Radę Ministrów. 
Ponownie wprowadzono obo-
wiązek noszenia maseczek m.in. 
na ulicy, w sklepie, w komunika-
cji publicznej, w  miejscach pra-
cy, w kościele oraz na cmentarzu. 
Nie zmieniły się zasady noszenia 
maseczek przez uczniów – o tym 
decyduje dyrektor. Maseczek nie 
muszą mieć osoby uprawiają-
ce sport lub  przebywające w  le-

sie czy parku. Kuriozalne jest to,  
że mają je mieć rowerzyści poru-
szający się po drodze publicznej, 
ale nie muszą jej mieć, jeśli jadą 
przez las lub park. 

Za nieprzestrzeganie obo-
wiązku grozi mandat do  500 zł.  
Ale czy na pewno?

Rzecznik Praw Obywatelskich 
Adam Bodnar już w maju wyra-
ził opinię, że zasada zakrywania 
ust i  nosa w  celu zapobiegania 
rozprzestrzenianiu się epidemii – 
której zasadności i  celowości nie 
kwestionował – została wprowa-
dzona nieprawidłowo, a więc jest 
nielegalna. Rozporządzenie Rady 
Ministrów, w  sytuacji gdy  nie 
ogłoszono stanu klęski żywioło-
wej, nie ma podstawy prawnej. 
Rzecznik nie miał wątpliwości, że 
sądy będą odmawiać karania osób 
za brak maseczek i tu miał rację. 

Gazeta Prawna, przywołując 
pierwszą decyzję sądu o odmowie 
ukarania mężczyzny, który nie za-
stosował się do  nakazu noszenia 
maseczek, wydaną 8  czerwca 
przez SR  w  Kościanie, podkre-
śla, że sąd wskazał przekrocze-
nie uprawnienia ustawowego do 
wydania rozporządzenia i  moż-
liwości nakładania mandatu na 
podstawie art. 54 kodeksu wykro-
czeń, który dotyczy przepisów po-
rządkowych: „Kto wykracza prze-
ciwko wydanym z upoważnienia 
ustawy przepisom porządkowym 
o zachowaniu się w miejscach pu-
blicznych, podlega karze grzywny 
do 500 złotych albo karze nagany.” 

Serwis Prawo.pl – uznając, 
że  zasada noszenia maseczek 
jest słuszna – również zwraca 
uwagę na to, że wprowadzono 
ją niezgodnie z  prawem. Ogra-

niczenia, na  podstawie których 
nakładane są mandaty, zgodnie 
z  art.  31  ust.  3  Konstytucji  RP 
muszą być uregulowane w  for-
mie ustawy, a nie rozporządzenia 
– ponieważ rząd nie może decy-
dować o ograniczaniu praw oby-
watelskich. Wspomniany artykuł 
dotyczy wolności człowieka, któ-
ra podlega ochronie prawnej. 

Co zatem robić? Można przyjąć 
mandat lub nie. Jeśli go zapłaci-
my, to zamyka sprawę. W drugim 
przypadku policja może sprawę 
skierować do sanepidu – który ma 
uprawnienia do nałożenia kary ad-
ministracyjnej do 10 tys. zł lub do 
sądu. Gdy sanepid nałoży na nas 
karę, też możemy się odwoływać 
do sądu. Ale – czy warto tracić na 
to czas? Może lepiej założyć ma-
seczkę – warto to samemu rozwa-
żyć.  mwk
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Około 50 osób wzięło udział w sobotę w proteście przeciwko restrykcjom narzuconym w związku z epidemią 
koronawirusa, zorganizowanym na nowym rynku w łowiczu. było głośno i gorąco. 

Mirosławice, Janów | przebudowa linii

Energa Operator inwestuje
23 września wójt gminy Bedlno 

Józef Ignaczewski wydał decyzję 
lokalizacyjną na inwestycję celu 
publicznego – przebudowę linii 
średniego napięcia Żychlin-Bedl-
no (0016/32). 

Inwestycja obejmuje działkę 74, 
obręb 0015 Janów. Wniosek zło-
żyła Energa Operator z Gdańska. 
Tego samego dnia wszczął postę-

powanie w sprawie ustalenia loka-
lizacji inwestycji celu publicznego 
obejmującego przebudowę linii 
kablowej 15 kV z  wymianą jed-
nego stanowiska słupowego wraz 
z zabudową dwóch rozłączników 
napowietrznych 15 kV. Inwesty-
cja obejmuje działki nr 56, 39, 117, 
158, 195 i 217 (obręb 0023 Miro-
sławice).  dag
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Żychlin | zespół Szkół: młodzież wróciła bardzo zadowolona

Staże zawodowe w Hiszpanii
Pomimo pandemii 
w sierpniu w Hiszpanii 
były dwie grupy 
uczniów z Zespołu Szkół 
w Żychlinie, łącznie 
36 osób i 4 opiekunów. 
Odbywały staże zawodowe 
w ramach listy rezerwowej 
Erasmusa+. Wrócili bogatsi 
o nową wiedzę, której nie 
ma w programie nauczania 
w szkole. No i wrócili 
zdrowi, bez koronawirusa.

Pierwsza grupa, 18 uczniów 
informatyki, była w  Sewil-
li w  dniach od 2 sierpnia do 
15 sierpnia. Druga grupa informa-
tyków od 8 sierpnia do 22 sierp-
nia. Przez tydzień byli razem, bo-
wiem pobyt obu grup na siebie się 
nałożył. Mieszkali w  pensjona-
cie firmy Euromind, znajdującym 
się 50 metrów od siedziby firmy, 
gdzie mieli praktyki.

Pierwsza grupa to uczniowie, 
którzy doskonalili swoje umie-
jętności z  robotyki. Oni zajęcia 
praktyczne mieli od rana przez  
6 godzin. Druga grupa 19 infor-
matyków uczyła się programowa-
nia aplikacji mobilnych na smart-
fony. Zajęcia mieli po południu 
od godz. 14.00 do godz. 21.00  
(z przerwą na kolację).

W pensjonacie mieli zapewnio-
ne obiady i  kolacje przygotowy-

wane przez kucharki na miejscu. 
Do dyspozycji mieli też lodów-
ki pełne jedzenia i podgrzewacze 
dań.

Jak mówią uczestnicy wyjaz-
du stażowego, warunki pobytu 
w  Hiszpanii były bardzo dobre, 
a panie kucharki robiły wszystko, 
by uczestnicy zajęć byli zadowole-
ni i najedzeni.

Damian Berlikowski, uczeń  
kl. IIIa technikum informatyczne-
go, który 2 lata wcześniej był na 
praktykach w  Grecji, przyznaje, 
że w Hiszpanii było – jak to okre-

ślił – „nieziemsko”. – W Grecji 
byliśmy zakwaterowani w  typo-
wo turystycznym hotelu. W Se-
willi w  pensjonacie w  centrum 
miasta, co pozwalało nam zoba-
czyć jak rzeczywiście żyją Hisz-
panie – mówi Damian. – Byliśmy 
pod wrażeniem, że wszyscy są 
zdyscyplinowani, chodzą w ma-
seczkach. W czasie dnia upały 
były trudne do zniesienia, ponad 
40 stopni Celsjusza w cieniu. Ży-
cie zaczynało tętnić dopiero wie-
czorami, po 22.00. Bary były peł-
ne ludzi.

To wtedy najczęściej wybierali 
się na dłuższe wycieczki po mie-
ście. Ponieważ każdy z uczestni-
ków stażu dostał po 160 euro (po 
855 zł) kieszonkowego, mogli ku-
pić pamiątki.

– Ja byłem w grupie, w której 
mieliśmy robotykę – mówi Da-
mian. Naszą 18-osobową grupę 
podzielono na mniejsze grupy, 
3-4 osobowe. Każda dostała lap-
topa. Na początek zapoznano nas 
z programem do programowania 
Ardnino. Program poznałem już 
wcześniej w Grecji, więc dla mnie 

było to powtórzenie. Później do-
staliśmy klocki, z  których mieli-
śmy zbudować robota, który miał 
być tak zaprogramowany, aby jeź-
dził po określonej trasie. Następ-
nie mieliśmy zajęcia z większym 
robotem, wysokości człowieka, 
który rozpoznawał twarze. Mogli-
śmy go rozkręcić i  zobaczyć jak 
jest skonstruowany.

Dodatkową atrakcją był wyjazd 
do firmy Macco Robotics, która 
zajmuje się seryjną produkcją pro-
fesjonalnych robotów. Uczniom 
z ZS w Żychlinie pokazano nawet 
kilka prototypów oryginalnych ro-
botów, choć na ten temat mają za-
kaz udzielania informacji. 

Jak mówi Damian, podczas 
praktyk jego grupa zaprojektowa-
ła i  wykonała strzelający czołg, 
który poruszał się po określo-
nych liniach i  strzelał. – Zadania 
w naszej grupie były podzielone.  
Ja zajmowałem się konstrukcją 
działa, które miało strzelać. Cały 
robot był efektem naszej inwencji 
twórczej i dlatego zajęcia były tak 
fantastyczne – dodaje Damian.

Szymon Boniński z  kl. IIb 
technikum informatycznego był 
w  grupie zajmującej się progra-
mowaniem aplikacji mobilnych 
na smartfony. Projektowali usłu-
gę zajmowania miejsc parkingo-
wych. Każdy dostał swojego lap-
topa. Poznawali programowanie 
w języku Android. – Mnie głów-
nie fascynuje grafika i  dlatego 
skupiałem swoją uwagę na wyko-
rzystaniu programu photoshop do 
aplikacji mobilnych – mówi Szy-
mon.

Oprócz praktyk soboty i  nie-
dziele były wolne, a  uczniowie 

sami organizowali sobie czas wol-
ny. Byli na plaży Matalaskanias 
nad oceanem. Wspominają, że 
woda była tak słona, że nie trze-
ba było umieć pływać, by unosić 
się na powierzchni wody. Byli też 
w  Maladze nad Morzem Śród-
ziemnym, zwiedzali dom Pabla 
Picasso. Przewodnikiem była Ka-
tarzyna Różycka, Polka, która od 
4 lat pracuje w firmie Euromind, 
w  której uczniowie z  ZS mieli 
praktyki.

Podczas tego stażu zawodo-
wego nauczyliśmy się wielu rze-
czy, których nie ma w  standar-
dowym programie nauczania 
– mówią zgodnie obaj ucznio-
wie. – Wspaniała przygoda, mnó-
stwo wspomnień. Mnie interesu-
je szczególnie robotyka, praktyka 
w  Sewilli tylko rozwinęła moją 
pasję i w tym kierunku chcę dalej 
się uczyć – dodaje Damian.

Dorota Grąbczewska

Po zajęciach praktycznych uczniowie z zespołu Szkół w żychlinie zwiedzali Sewillę.
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Uczniowie z ZS mieli też zajęcia 
z inteligentnymi robotami 
wielkości człowieka, które 
rozpoznawały twarze.
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Łowicz | Jak zdobyć tysiąc złotych? czy miasto zrezygnuje z zapomogi na dziecko?

Rodzice oszukują na becikowym
Ratusz prowadzi działania zmierzające 
do uszczelnienia systemu odbioru i utylizacji 
odpadów. Na celownik wzięto m.in. rodziców 
małych dzieci, którzy pobrali tak zwane becikowe, 
a nie uzupełnili o narodzone dziecko deklaracji 
śmieciowej. Wyniki dotychczas przeprowadzonej 
weryfikacji każą pytać o sens udzielania tej 
zapomogi w ramach dotychczasowego regulaminu, 
a nawet czy w ogóle z niej nie zrezygnować.

Skarbnik miasta Arkadiusz 
Podsędek powiedział nam, że 
w ramach działań zmierzających 
do zwiększenia dochodów z  ty-
tułu opłat zbieranych od  miesz-
kańców za odbiór i  utylizację 
odpadów dostrzeżono, że czę-
stą praktyką rodziców po przyj-
ściu na świat dziecka jest zwleka-
nie z uzupełnianiem o kolejnego 
mieszkańca „deklaracji śmiecio-
wej” w  zakresie ilości osób za-
mieszkujących daną posesję. 
Skonfrontowano to z  wypłaca-
nym przez ratusz becikowym, 
czyli jednorazową zapomogą dla 
rodziców w  wysokości tysiąca 
złotych. Okazało się wówczas, że 
skala problemu jest znaczna.

Niektórzy rodzice zalegają 
z wprowadzeniem dzieci do de-
klaracji nawet powyżej pół roku, 
a tym samym z opłatami za odpa-
dy, natomiast małe dzieci „produ-
kują” ich dużo, chociażby w po-
staci pieluch. Wydział Spraw 
Komunalnych, który zajmuje się 
deklaracjami rozpoczął więc roz-
syłanie do rodziców pism z pona-
gleniem o uzupełnienie deklara-
cji. Jak powiedział nam skarbnik 
Arkadiusz Podsędek rodzice za-
częli odpowiadać ratuszowi, że 
ich dzieci nie są aktualnie miesz-
kańcami miasta, ale np. jednej 
z podłowickich wsi.

Naczelnik Wydziału Spraw 
Komunalnych Paweł Gawroń-
ski pytany o  skalę tego proble-
mu zaskoczył nas – okazało się, 
że tylko około 10% na 120 decy-
zji przyznających becikowe, któ-
re nie miały pokrycia w  dekla-
racjach śmieciowych, to decyzje 

wydane na dzieci, które mieszka-
ją w Łowiczu na stałe. Reszta to 
dzieci spoza miasta...

Co to oznacza? Można się do-
myśleć, że w  części tych przy-
padków doszło do nadużycia. 
Rodzice lub matka meldowała się 
u rodziny w Łowiczu przed uro-
dzeniem, po to, aby później za-
meldować też swoje dziecko. A 
faktycznie oboje prawdopodob-
nie nigdy w  nim nie mieszkali, 
a chodziło tylko o becikowe, czy-
li tysiąc złotych. 

Naczelnik Wydziału Spraw 
Komunalnych Paweł Gawroń-
ski powiedział nam, że sporo jest 
też przypadków, że matka dziec-
ka pozostaje zameldowana w Ło-

wiczu, ale nie mieszka w  nim 
od  dawna, bo wyprowadziła się 
do innego miasta. Natomiast 
dziecko po urodzeniu automa-
tycznie jest meldowane przy mat-
ce. Rodzice korzystają z tego, bo 
do otrzymania becikowego wy-
starczy meldunek w Łowiczu.

Burmistrz Krzysztof Kaliński 
w rozmowie z nami przyznał, że 
takich odpowiedzi od  rodziców 
trafia na jego biurko sporo. Raz, 
gdy przyszła poczta z dwóch dni, 
było ich aż sześć. – Musimy po-
chylić się nad tym tematem i po-
myśleć o zmianach, o uszczelnie-
niu becikowego – przyznaje. 

A skarbnik miasta Arkadiusz 
Podsedek poszedłby dalej – Ja 

bym zrezygnował z  becikowego 
– uważa. Jego zdaniem becikowe 
w  obecnym kształcie daje dużą 
szansę na zdobycie miejskiej za-
pomogi niemal wszystkim, wy-
starczy zdobyć w Łowiczu mel-
dunek na rok przed narodzinami 
dziecka. Faktycznie zaś, jak wi-
dać, jest tak, że miły gest witają-
cy na świecie nowego mieszkań-
ca miasta trafia w  próżnię – bo 
maluch wcale w Łowiczu nie za-
mieszka.

Arkadiusz Podsędek mówi 
nam, że dodatkowe pieniądze 
w kasie miejskiej na pewno by się 
przydały. Bo ratusz nie ukrywa, 
że ma duże problemy finansowe. 
– We wrześniu po raz pierwszy 

nasze wydatki bieżące są wyższe 
od  dochodów bieżących, może 
nie dużo, bo o 240 tys. zł, ale to 
już niebezpieczne zjawisko, które 
może być powodem poważnych 
kłopotów – mówi skarbnik. Może 
to bowiem obniżyć wskaźniki 
obrazujące kondycję finansową 
miasta – a to jest zawsze źle oce-
niane przy najróżniejszych oka-
zjach, gdy w grę wchodzi apliko-
wanie o fundusze z zewnątrz.

Obecnie ratują nas jedynie 
zapisy wprowadzone dla sa-
morządów w  związku z  pande-
mią koronawirusa, w  myśl któ-
rych wskaźniki te zostały na rok 
2020 i 2021 zawieszone – ostrze-
ga skarbnik. Likwidacja beciko-
wego pozostawiłaby w budżecie 
miasta 250 tys. zł. – tyle bowiem 
wynosi roczny budżet tej zapo-
mogi. 

tomaSz 
bartoS

tomasz.bartos@lowiczanin.info

we wrześniu  
po raz pierwszy 
nasze wydatki 
bieżące są wyższe 
od dochodów 
bieżących,  
to już niebezpieczne 
zjawisko, które 
może być powodem 
poważnych kłopotów

Skarbnik miasta  
Arkadiusz Podsędek
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ZM Bzura | Jaka przyszłość inwestycji w piaskach bankowych

Kto się wyłamał ze złożenia wniosku 
16 samorządów należących do Związku 
Międzygminnego Bzura złożyło wnioski 
o przyznanie dotacji z Funduszu Inwestycji 
Lokalnych na budowę Zakładu Zagospodarowania 
Odpadów w Piaskach Bankowych w gminie 
Bielawy. Starań o pozyskanie rządowej dotacji 
nie podjęły gminy: Budziszewice i Ujazd – obie 
z powiatu tomaszowskiego oraz gmina Zduny 
w powiecie łowickim. 

Przypomnijmy, że w ZM Bzu-
ra w  sierpniu i wrześniu podjęto 
dwie, strategiczne i krańcowo róż-
ne decyzje w sprawie przyszłości 
przerwanej inwestycji. 24 sierpnia, 
na walnym zgromadzeniu człon-
ków, zarząd „Bzury” zapropo-
nował sprzedanie nieruchomości 
wraz ze wszystkimi naniesieniami 
i pozwoleniami – co tłumaczono 
brakiem możliwości pozyskania 
zewnętrznych pieniędzy na wzno-
wienie i dokończenie budowy. 

Większością głosów samorzą-
dy zgodziły się wtedy na to, przy 
czym przedstawiciele gmin po-
wiatu łowickiego, z  wyjątkiem 
Domaniewic, Kiernozi i  Kocie-
rzewa Płd., byli tej decyzji prze-
ciwni. Przeciwnicy sprzedaży 

podkreślają, że wciąż nie wyko-
rzystano wszystkich możliwości 
na pozyskanie dotacji na budowę 
samorządowego zakładu, nato-
miast sprzedaż inwestycji prywat-
nej firmie wpłynie na utrzyma-
nie monopolu na rynku odbioru 
śmieci i wpłynie na wzrost cen dla 
mieszkańców. 

21 września – w ślad za liczny-
mi głosami oburzenia w samorzą-
dach – jednogłośnie unieważnio-
no uchwałę o  sprzedaży. Wtedy 
też zarząd ZM Bzura zapropono-
wał, aby każdy z samorządów zło-
żył wniosek do II naboru do Fun-
duszu Inwestycji Lokalnych, na 
co był czas do 30 września. Kwo-
ta, o jaką miały się ubiegać, miała 
zostać obliczona według udziałów 
(czyli liczby mieszkańców). Wój-
towie mieli wątpliwości, czy zna-
ny jest aktualny kosztorys budowy 
Zakładu Zagospodarowania Od-
padów, mówili również, że niektó-

re samorządy już złożyły wnioski 
do tego funduszu na własne in-
westycje. Czasu na przygotowa-
nie nowych wniosków było mało, 
w  większości gmin między 21 
a 30 września nie planowano sesji. 

radni tak zdecydowali
Wyjątkiem w  powiecie łowic-

kim była gmina Zduny, która ob-
radowała 29 września. Radni tej 
gminy zdecydowali, żeby nie skła-
dać wniosku wobec wątpliwo-
ści, jakie się nasuwały. Chodziło 
m.in. o obawy, jakie rozwiązanie 
będzie trzeba zastosować, gdy-
by nie wszystkie samorządy po-
zyskały dotację, a jeśli otrzymają 
– jak można będzie ją związkowi 
przekazać i rozliczyć, aby mecha-
nizm został zaakceptowany przez 
Regionalną Izbę Obrachunkową. 

Radnych przekonał też argu-
ment o tym, że inwestycja w Pia-
skach Bankowych musiałaby zo-
stać wpisana do Wieloletniej 
Prognozy Finansowej, przez co 
wpłynęła na wskaźniki zobowią-
zań gminy. W dyskusji powtarzał 
się wątek, że to Zarząd ZM Bzu-
ra powinien złożyć jeden zbioro-
wy wniosek na pozyskanie dota-
cji, po otrzymaniu pełnomocnictw 
od członków związku. 

Udział gminy Zduny, która liczy 
5.699 mieszkańców, obliczony 
został na 3.307.761,12 zł. W sumie 
koszt inwestycji oszacowano na 85 

mln zł, a kwota ta została podzie-
lona na 146.448 mieszkańców, 
a następnie pomnożona przez licz-
bę mieszkańców każdej z  gmin, 
co dało kwotę przypadającą na 
każdego z  członków związku. 

Dla naszych gmin są to kwo-
ty: miasto Głowno (14.119 miesz-
kańców) – 8.994.20 zł, mia-
sto i  gmina Stryków (12.711 
mieszkańców) – 7.377.601,61 zł, 
gmina Bielawy (5.325 miesz-
kańców) – 3.090.687,48 zł, gmi-
na Chąśno 2.907 mieszkań-
ców) – 1.687.254,18 zł, gmina 
Domaniewice (4.650 miesz-
kańców) – 2.698.910,19 zł, 
gmina Kiernozia (3.366 miesz-
kańców) – 1.953.662,73 zł, gmi-

na Kocierzew Płd. (4.204 miesz-
kańców) – 2.440.046,98 zł, 
gmina Łowicz (7.710 mieszkań-
ców) – 4.474.967,22 zł, gmi-
na Łyszkowice (6.693 miesz-
kańców) – 3.884.689,45 zł, 
gmina Nieborów (9.321 miesz-
kańców) – 5. 410.009,01 zł, gmi-
na Dmosin (4.463 mieszkańców)  
– 2.590.373,37 zł. 

trzeba być 
konsekwentnym 
Wójt gminy Bielawy Sylwe-

ster Kubiński powiedział nam, 
że złożył wniosek, ponieważ ta-
kie były ustalenia członków ZM 
Bzura i  powód wycofania się ze 
sprzedaży nieruchomości w  Pia-
skach Bankowych – że pojawiła 
się nowa możliwość pozyskania 
dotacji. – Wiem, że chyba każda 
gmina złożyła więcej niż jeden 
wniosek do Funduszu Inwestycji 
Lokalnych, ale warto spróbować. 
Trzeba być konsekwentnym – po-
wiedział nam. 

Jarosław Papuga, wójt najwięk-
szej z  gmin powiatu łowickiego, 
gm. Nieborów, przyznał, że wcze-
śniej złożył wniosek na ok. 2 mln 
zł o dotację na budowę dwóch od-
cinków ścieżki rowerowej. Propo-
zycją, a  nawet propozycjami Za-
rządu ZM Bzura był zaskoczony, 
zarówno tą pierwszą, dotyczącą 
sprzedaży, jak i drugą, żeby gmi-
ny samodzielnie składały wnioski. 

Ostatecznie zdecydował jed-
nak, że nie chce, aby projekt budo-
wy w Piaskach Bankowych upadł 
z  powodu gminy Nieborów, dla-
tego podjął starania o pozyskanie 
rządowej dotację w takiej wysoko-
ści, ile wynosi obliczona przez za-
rząd część przypadająca na gmi-
nę. 

Jaki będzie efekt tych starań  
– trudno przewidzieć. Przemysław 
Milczarek z Głowna, członek Za-
rządu „Bzury”, powiedział nam, 
że nie spodziewał się, że trzy sa-
morządy wniosku nie złożą i nie 
wie, jakie działania będą podjęte, 
gdy wszystkie samorządy lub tyl-
ko część pozyska dotację. – Bę-
dziemy się martwić, gdy dotacje 
będą przyznane – odpowiada. 

Na nasze pytania o to, czy zwią-
zek nie mógł złożyć zbiorowe-
go wniosku, odpowiedział, że 22 
września, czyli dzień po ostatnim 
walnym zgromadzeniu, zarząd 
wysłał pismo do Ministerstwa 
Rozwoju. Pytał o  to czy może, 
jako związek celowy, powołany 
przez 19 samorządów, ubiegać 
się o dotację z Funduszu Inwesty-
cji Samorządowych, a jeśli nie, to 
czy członkowie związku mogą za-
wrzeć porozumienie, aby złożyć 
wspólny wniosek. 

Odpowiedzi zarząd nie otrzy-
mał do chwili obecnej, choć ter-
min składania wniosków o dotację 
upłynął 30 września. 

reKlAMA

mIrka woLSka 
-kobIereCka

mirka.wolska@lowiczanin.info

zarząd pytał czy może, 
jako związek 
celowy, powołany 
przez 19 samorządów, 
ubiegać się o dotację 
z funduszu inwestycji 
Samorządowych. 
odpowiedzi 
nie otrzymał 
do chwili obecnej.
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Warszawa | nasi rolnicy protestowali

Nie dla „piątki Kaczyńskiego”
Autokarami i indywidualnie rolnicy z powiatu łowickiego 
pojechali 13 października do Warszawy  
na kolejny protest organizowany przez Agro Unię.  
Z naszych ustaleń wynika, że byli tam na pewno rolnicy 
z gmin Bielawy, Kocierzew Płd., Chąśno i Zduny. 

Jedna z  większych grup sko-
rzystała z  autokaru zorganizowa-
nego przez Zarząd Wojewódz-
ki PSL w  Łodzi. Było w  niej  
46 osób – głównie rolnicy z po-
wiatu łowickiego i kilku z  kut-
nowskiego. Towarzyszyła im Eli-
za Warzywoda, pracownik Biura 
Poselskiego Pawła Bejdy. Jak 
przyznała, nie jest rolnikiem, ale 
należy do PSL i wspiera rolni-
ków, którzy w  projekcie ustawy 
o ochronie zwierząt widzą zagro-
żenie dla swojego bytu. 

Jej zdaniem widoczne było 
wielkie zjednoczenie rolników i 
zdeterminowanie, a jednocześnie 
rozsądek i spokój. – Dojechaliśmy 
i wróciliśmy szczęśliwie. Byliśmy 
dobrze odebrani przez osoby, jakie 
spotykaliśmy. Wiele z nich otwie-
rało okna i nas pozdrawiało, gesty 
solidarności z nami wyrażało wie-

lu kierowców. Pierwszy raz byłam 
na takim proteście, ale jestem zbu-
dowana, że ludzie rozumieją o co 
chodzi.  

Jak nam powiedział 17-letni Ja-
kub Miksa z gminy Chąśno, pro-
test rozpoczął się wspólną mo-
dlitwą i odśpiewaniem Roty, 
która uznawana jest za nieformal-
ny hymn osób związanych ze wsią 
i rolnictwem. 

Wiele osób przyjechało na pro-
test z racami, syrenami i transpa-
rentami, na których najczęściej 
były wypisane hasła „Nie dla 
piątki Kaczyńskiego”, „Obroni-
my polską wieś”. Zdarzały się 
tez transparenty na temat walki 
z  ASF, które przywieźli ze sobą 
członkowie Związku Hodowców 
Trzody Chlewnej. Była sztuczna 
krowa prowadzona wózku, z napi-
sem „Dla Morawieckiego”, kosy, 

a niektórzy hodowcy drobiu zało-
żyli na siebie stroje kurczaków. 

W początkowej fazie protestu, 
który rozpoczął się ok. godz. 10  
w  Al. Jerozolimskich, atmosfera 
była bardzo bojowa. Jednak po-

jawienie się prezesa Agro Unii 
Michała Kołodziejczaka oraz 
Sławomira Izdebskiego z Ogólno-
polskiego Porozumienia Związ-
ków Zawodowych Rolników i Or-
ganizacji Rolniczych uspokoiło te 

nastroje. Apelowali oni o zacho-
wanie spokoju i przejście przez 
Warszawę – w miarę możliwości 
– w ciszy i milczeniu. 

Szacowana na około 70 tys. 
uczestników demonstracja zosta-

ła podzielona na kilka grup, które 
szły zachowując pomiędzy sobą 
po 100 m odległości, aby upłyn-
nić ruch pojazdów. Z  Alei Jero-
zolimskich przeszli pod Minister-
stwo Rolnictwa, potem pod Sejm, 
a następnie Kancelarię Rady Mi-
nistrów. Protest trwał około pięciu 
godzin, rozpoczął się o godz. 10 , 
zakończył około 15. 

Warte podkreślenia jest to, że 
na protest przyjechali rolnicy z ca-
łej Polski, pomimo, że nie jest to 
dobry czas na pozostawienie go-
spodarstwa, ponieważ jeszcze 
trwa szczyt jesiennych prac polo-
wych. Jak nam powiedział Jakub, 
w Warszawie protestowali nie tyl-
ko hodowcy bydła, drobiu i trzo-
dy, ale też rolnicy nie posiadają-
cy żadnej hodowli i sprzedający 
płody rolne oraz osoby pracujące 
w otoczeniu rolnictwa – m.in. pro-
wadzący sklepy z tej branży. 

Rolnikom szczególnie spodo-
bało się to, że warszawscy tak-
sówkarze wsparli ich, blokując  
Al. Jerozolimskie – to mały, ale 
ważny gest solidarności. Wsparcie 
słowne wygłosili natomiast Grze-
gorz Braun i Krzysztof Bosak – 
politycy Konfederacji czyli partii, 
która (podobnie jak PSL) stanow-
czo opowiada się przeciwko „piąt-
ce Kaczyńskiego”. Obaj politycy 
spotkali się w protestującymi rol-
nikami.  mwk 

Aktualności

Protestujący rolnicy w Al. Jerozolimskich w Warszawie, w tle widoczny hotel radisson blu Sobieski. 
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Łowicz | Jak funkcjonuje świetlica „Słonko” – jedyna w mieście

Tylko oni się ostali
Świetlica „Słonko” powstała 2 stycznia 2000 roku z inicjatywy ówczesnego 
wikarego parafii Św. Ducha księdza Grzegorza Korczaka, który najpierw założył 
tam koło Stowarzyszenia Rodzin Katolickich. Do świetlicy codziennie uczęszcza 
grupa dzieci i młodzieży najczęściej pochodzących z rodzin ze śródmieścia, 
borykających się z wieloma problemami dnia codziennego.  
Aktualnie jest to jedyna świetlica integracyjna działająca na terenie Łowicza.

Aby świetlica mogła funkcjono-
wać zgodnie z wymogami i mogła 
starać się o dofinansowanie, musi 
spełniać kilka warunków: zapisa-
nych musi być minimum 15 dzieci 
obecnych minimum 2 dni w tygo-
dniu, placówka musi być otwarta 
4 dni w tygodniu przez 4 godziny, 
zapewniony musi być posiłek. Po-
nadto świetlica powinna mieścić 
się w dostosowanej placówce oraz 
musi być zapewniona pomoc ka-
dry – są to głównie wolontariusze 
(obecnie w  liczbie 16-17 osób), 
którzy są nauczycielami, człon-
kami Stowarzyszenia Rodzin Ka-
tolickich czy też pełnoletnią mło-
dzieżą chcącą pomagać innym.

Świetlica dostępna dla dzieci 
jest od poniedziałku do czwart-
ku w godzinach popołudniowych, 
a w razie potrzeby również w pią-
tek. Dzieci i młodzież, które przy-
chodzą do świetlicy, mogą liczyć 

na ciepły posiłek, pomoc w  od-
robieniu bieżących lekcji czy też 
nadrobieniu zaległości w  prze-
rabianym wcześniej materiale. 
Mogą również liczyć na różne 
formy spędzenia wolnego czasu 
– poprawiające zarówno zdolno-
ści sportowe, jak i muzyczne, pla-
styczne czy aktorskie. W świetlicy 
funkcjonują trzy grupy: artystycz-
na, dekoratorska i sprzątająca, 
a  członkowie grup zmieniają się 
co miesiąc bądź dwa.

Do dyspozycji jest 
psycholog i nauczyciele
Standardowy dzień w świetlicy 

składa się z czasu wolnego (kiedy 
to podopieczni schodzą się do pla-
cówki), odrabiana lekcji (czy ko-
repetycji), zajęć właściwych, któ-
re są dostosowane do pory roku 
czy liczby obecnych dzieci, wła-
ściwego czasu wolnego przezna-
czonego na gry, zabawy, robienie 
i zmianę dekoracji sali, wyjście  
na plac zabaw. Następnie jest posi-
łek i sprzątanie sali.

Głównym źródłem finansowa-
nia świetlicy są dotacje z  urzę-

du miasta (które wynoszą 30-35 
tys. zł rocznie). Świetlica fundu-
sze pozyskuje również m.in. ze 
sprzedaży palemek (przed Wiel-
kanocą) czy kartek świątecznych 
oraz małych choinek (przed Bo-
żym Narodzeniem) robionych 
przez podopiecznych i sprzedawa-
nych na kiermaszu pod kościołem 
św. Ducha. Otrzymane pieniądze 
przeznaczone są m.in. na zakup 
pomocy dydaktycznych, plastycz-
nych, wyjście na basen, do kina 
czy na lody, a  także organizację 
kilkudniowych wyjazdów w  wa-
kacje (minionego lata podopiecz-
ni świetlicy wyjechali na 5 dni  
do Poronina).

Oprócz angażowania się mło-
dzieży w  kiermasze świąteczne, 
organizowane są również imprezy 
okolicznościowe, tj. Jajko, Dzień 
Otwarty (przełom maja i czerw-
ca), Bal Jesiennych Liści (koniec 
października), Andrzejki (koniec 
listopada), Mikołajki, Wigilia.  
Na spotkania przedświąteczne za-
praszani są goście – rodzice, wo-
lontariusze, przedstawiciele władz 
miasta czy Caritasu.

20 lat minęło  
jak jeden dzień
Podczas uroczystości jubile-

uszu 20-lecia istnienia świetlicy, 
który świętowano 16 września, 
obecni był m.in. wiceburmistrz 
Bogusław Bończak i zastępca dy-
rektora PUP Cezary Gawroński. 

– Bardzo dziękuję Dorocie 
za tyle lat takiego zaangażowania, 
że dzieciaki mają tutaj swój drugi 
dom, że to miejsce jest dla nich ta-
kie przyjazne. Dziękuję również 
wolontariuszom, którzy tutaj po-
magają, bo bez was tak naprawdę 
nic by się nie udało – powiedział 
Bończak. – Jeśli chodzi tutaj o na-
szą funkcję i nasze zadanie, aby 
dofinansowywać wasze działanie, 
to nie jest żadna łaska, bo wam się 
to należy. Szkoda, że taka świe-
tlica jest tylko jedna, bo zaczyna-
liśmy od 4, a teraz został nam się 
rodzynek, ale za to jaki wspania-
ły – dodał. – Sytuacja jest aktual-

nie trudna, ale będziemy się starać 
aby zachować dla was chociaż to 
co jest, ale warto dla was te pienią-
dze przeznaczać, bo rzeczywiście 
dzieciaki świetnie się tutaj czują  
– zakończył wiceburmistrz.

– 20 lat – niektórzy powie-
dzą, że to mało, a  inni, że dużo.  
W przypadku pracy z  dziećmi, 
jakie by te dzieci nie były, to jest 
okres bardzo długi. Świetlica to 
tak naprawdę są ludzie, którzy ją 
tworzą. Wszystkim, którzy tutaj 
byli, są i będą, chcielibyśmy bar-
dzo podziękować, ponieważ jest 
tak, że jest coraz mniej osób, które 
chcą się angażować w taką dzia-
łalność. Chwała tym wszystkim, 
którzy tutaj przychodzą, poświę-
cają swój czas, którzy rozmawiają 
z dzieciakami, którzy tworzą tutaj 
rodzinną atmosferę – powiedział 
Cezary Gawroński z PUP. 

– Za każdym razem kiedy tutaj 
wpadniemy to panuje tutaj rodzin-

na atmosfera, przychodzi się tutaj 
jak do swojego domu, jak do przy-
jaciół, bliskich znajomych. Tutaj 
zawsze można liczyć na pomoc 
i wsparcie. To jest chyba w  tym 
wszystkim najważniejsze i oby ta 
idea istniała dalej – dodał. – Nasza 
rola jest taka, że my przyznajemy 
dotację. Myślę, że ona co roku bę-
dzie trochę zwiększana – zakoń-
czył Gawroński. 

Pani Dorota Guzek, która na 
codzień jest nauczycielka w szko-
le w Mastkach, ze świetlicą „Słon-
ko” związana jest praktycznie od 
początku jej istnienia. Na począt-
ku działała w  niej jako wolon-
tariuszka, a  od 2004 przejęła jej 
kierownictwo po pani Ewie Po-
lak. Przez 20 lat funkcjonowania 
świetlicy jej mury opuściło kilku-
set podopiecznych, których dzieci 
aktualnie do niej uczęszczają. Pani 
Guzek śmiało nazywa się zatem 
ich „przyszywaną babcią”.  

Młodzież ze świetlicy „Słonko” wraz z kierowniczką placówki dorotą Guzek, wiceburmistrzem bogusławem 
bończakiem i pracownikiem pup cezarym Gawrońskim.
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Łowicz | dzień edukacji narodowej 

Bez kwiatów i uścisków dłoni
Z okazji Dnia Edukacji Narodowej 12 pracowników 
miejskich placówek oświatowych i 16 z powiatowych 
otrzymało nagrody przyznane przez – odpowiednio  
– burmistrza Łowicza Krzysztofa Kalińskiego  
lub starostę Marcina Kosiorka. 

Każda osoba wytypowana do 
miejskiej nagrody otrzyma 3.000 
zł, w  powiecie nagroda wynosi  
od 1.700 do 3.500 zł. 

Urząd Miejski i Starostwo Po-
wiatowe zrezygnowały z  oficjal-
nego wręczenia nagród wraz 
z listami gratulacyjnymi, co jesz-

cze kilka dni temu było planowa-
ne. Decyzja taka została podję-
ta w  związku z  wprowadzeniem 
w niemal całej Polsce żółtej strefy 
zagrożenia epidemicznego. 

Nagrody burmistrza otrzyma-
li: Teresa Mróz – nauczyciel in-
formatyki ze Szkoły Podstawowej 
nr 1, Marlena Dzik – nauczyciel 
geografii i wicedyrektor SP nr 2, 
Małgorzata Dróżka – nauczyciel 

edukacji wczesnoszkolnej w  SP 
nr 3, Wiesława Skrzypińska – na-
uczyciel muzyki i religii w SP nr 
4, Piotr Wysocki – nauczyciel hi-
storii ze SP nr 7, Michał Czapnik  
– nauczyciel teorii w  Samorzą-
dowej Szkole Muzycznej, Mag-
dalena Szremska – nauczyciel 
wychowania przedszkolnego 
w  Przedszkolu nr 5, Agnieszka 
Stachurska-Jelonek – nauczyciel 
wychowania przedszkolnego i an-
gielskiego w  Przedszkolu nr 7, 
Witold Janicki – pracownik ad-
ministracji i obsługi w Zakładzie 
Ekonomiczno-Administracyj-

nym, Joanna Kotras – pracownik 
administracji i  obsługi w  Przed-
szkolu nr 4, Krystyna Jagoda  
– pracownik administracji i obsłu-
gi w Przedszkolu nr 5 i Monika 
Sławek – pracownik administracji 
i obsługi w Przedszkolu nr 7. 

Nagrody starosty otrzymali 
dyrektorzy: Dorota Dziekanow-
ska-Słoma – dyrektor I Liceum 
Ogólnokształcącego, Agnieszka 
Ruta-Kucińska – dyrektor II LO, 
Dariusz Żywicki – dyrektor Ze-
społu Szkół Ponadpodstawowych 
nr 1, Jerzy Zabost – dyrektor ZSP 
nr 2, Magdalena Karska – dyrek-

tor Specjalnego Ośrodka Szkol-
no-Wychowawczego, Dorota Zie-
lińska – dyrektor Młodzieżowego 
Ośrodka Socjoterapii w  Kierno-
zim Ewa Pierzchała-Kurek – dy-
rektor Poradni Psychologiczno-
-Pedagogicznej oraz nauczyciele 
– Alicja Kalińska z I LO, Ewa Mi-
chalak z II LO, Katarzyna Sawic-
ka z  ZSP 1, Jadwiga Studzińska  
– ZSP 2, Elżbieta Kotlarska – ZSP 
3, Lena Otczyk-Kosmalska z ZSP 
4, Ewa Wasilewska-Marat z SOS-
-W, Aleksandra Kowalska – MOS 
w Kiernozi oraz Beata Świechow-
ska z PP-P.  mwk

Łowicz | program o szkołach katolickich

TV Trwam w szkołach pijarskich
W dniach 7-8 października w Pijarskich Szkołach 
Królowej Pokoju w Łowiczu trwały nagrania 
do programu „Ze szkolnej ławki”. Program ten, 
realizowany przez TV Trwam, wyemitowany zostanie 
z końcem października.

Ks. Antoni Balcerzak wraz 
z ekipą telewizyjną gościł w szko-
le przez dwa dni, kiedy to powsta-
wały ujęcia do programu. – Reali-
zujemy w Łowiczu program „Ze 
szkolnej ławki”. Jest to program, 
który od 10 lat jest na antenie 
TV Trwam. Prezentujemy w nim 
szkoły katolickie w  całej Polsce. 
Założeniem tego programu było, 
aby pokazać bogactwo propozycji 
edukacji katolickiej w Polsce, nie 
mówiąc o  szkołach katolickich, 

ale je pokazując – powiedział nam 
ks. Antoni Balcerzak, gospodarz 
programu i wykładowca w Wyż-
szej Szkole Kultury Społecznej 
i Medialnej w Toruniu.

Ksiądz Antoni przyznał, że 
program przez lata ewoluował. 
Pierwsze programy pokazywa-
ły bowiem głównie przebieg po-
szczególnych lekcji. Teraz to 
uczniowie oprowadzają prowa-
dzącego po szkole, równocześnie 
opowiadają mu o funkcjonowaniu 

szkoły i  możliwościach rozwoju, 
jakie daje im placówka. 

Tak też uczniowie Liceum Pi-
jarskiego (Malwina, Ola, Filip, 
Janek i  Kuba) zaprosili księdza  
na próbę scholi czy też szkolne-
go teatru. Ks. Antoni wraz z eki-
pą telewizyjną obecni byli ponad-
to m.in. na lekcji religii, języka 
angielskiego, biologii, chemii czy 
matematyce.

Uczniowie wspomnieli księdzu 
również o zawiązanych w szkole 
grupach, które pomagają innym. 
Chodzi tutaj o  grupę „animato-
rów”, czyli formację uczniów, któ-
ra zajmuje się organizowaniem 
czasu wolnego dla młodszych 
uczniów szkoły. Zajmuje się ona 

również Przeglądem Teatrów Pi-
jarskich. Drugą grupą działającą 
w  szkole są „bratniacy”, którzy 
z kolei pomagają innym w nauce.

Ksiądz Antoni był pod wielkim 
urokiem pijarskich szkół w  Ło-
wiczu. – Szkoła pijarska jest nie-
zwykła i chcemy pokazać tą nie-
zwykłość w  trzech aspektach: 
poprzez formację (nauczycie-
li, uczniów i  rodziców), poprzez 
dydaktykę i  poprzez pasje (teatr, 
śpiew, sport), którą mogą reali-
zować ludzie młodzi w  tej szko-
le – powiedział. – Jest to jedyna 
szkoła katolicka w Polsce, w któ-
rej nauczyciele modlą się razem 
z uczniami – dodał.

Gospodarz programu poinfor-
mował również o dacie premiery 
programu. – Zapraszamy w ostat-
ni wtorek miesiąca, tj. 27 paździer-
nika. Będzie można zobaczyć jak 
udało się nam to zrealizować – po-
kazanie prawdziwego wizerunku 
tej szkoły.  ksl

Ks. Antoni Balcerzak, gospodarz programu „Ze szkolnej ławki”, 
emitowanego w TV Trwam.
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Gmina Bielawy | Kłopoty gospodarza z Marywilu

Odwołał się, stanie przed sądem
W lutym tego roku  
na łamach NŁ pisaliśmy 
o problemach gospodarza 
z miejscowości Marywil 
w gminie Bielawy, 
któremu zarzuca się  
brak należytej opieki  
nad hodowanymi  
przezeń krowami.

Opisywaliśmy, że stado miesz-
kało w oborze, która nie była od-
powiednio zabezpieczona, jej 
drzwi ledwo trzymały się na za-
wiasach, były przewiązane tylko 
sznurkiem. W rezultacie zwie-
rzęta chodziły samopas, sprawia-
jąc niebezpieczeństwo dla siebie  
i dla mieszkańców.

Zgłoszenie o  zaniedbaniach 
wpłynęło do gminy w  ubiegłym 
roku. Wójt Sylwester Kubiński 
zgłosił sprawę na policję, zarzą-
dzony został dozór weterynaryjny. 

W grudniu 2019 roku Inspekcja 
Weterynaryjna z  Tarnowa poin-
formowała Powiatowego Lekarza 
Weterynarii w  Łowiczu o  złym 
stanie sztuki bydła należącej do 
gospodarza z  Marywila. Dlacze-
go z Tarnowa? – bo byk ten został 
przekazany do uboju na terenie, 
który podlega kontroli tarnow-
skiej Inspekcji i przy tym okazało 
się, że posiada on ranę wokół szyi  
i wrośnięty w kark łańcuch.

Na początku lutego wójt gminy 
Bielawy podjął decyzję o wszczę-
ciu postępowania w sprawie cza-
sowego odebrania gospodarzowi 
zwierząt, jednocześnie informując 
policję o podejrzeniu popełnienia 
przestępstwa.

W połowie lutego Komen-
da Powiatowa Policji w Łowiczu 
wszczęła dochodzenie ws. znęca-
nia się nad bydłem gospodarczym 
poprzez niezapewnienie stosow-
nych warunków oraz opieki wete-
rynaryjnej. 

Na podstawie wyników docho-
dzenia, w  maju bieżącego roku 
Prokuratura Rejonowa w Łowiczu 
oskarżyła gospodarza z Marywila 
o to, że „znęcał się nad sztuką by-
dła poprzez stosowanie okrutnych 
metod w jej chowie, co w sposób 
oczywisty doprowadziło do zmian 
patologicznych w  organizmie w/
wym sztuki bydła w postaci rany 
ropnej wokół szyi oraz wrośnięte-
go łańcucha w kark zwierzęcia”.

W lipcu Sąd Rejonowy w Ło-
wiczu wydał wyrok nakazowy, 
według którego właściciel byka 
został skazany na jeden rok ogra-
niczenia wolności z  obowiąz-
kiem wykonywania nieodpłatnej 
kontrolowanej pracy na cele spo-
łeczne w  wymiarze 20 godzin 
w  stosunku miesięcznym. We-
dług wyroku, mieszkaniec Mary-
wila ma wpłacić też 1.000 zł na 
cel związany z ochroną zwierząt, 
a  także ponieść koszty sądowe 
w wysokości 250 zł.

Niedługo po ogłoszeniu wyro-
ku, oskarżony w formie pisemnej 
zgłosił sprzeciw, uzasadniając to 
tym, że byk nie miał wrośniętego 
łańcucha, ponieważ uwiązany był 
na postronku ukręconym ze sznur-
ka. Poinformował także sąd o tym, 
że w czasie, kiedy on przebywał 
w szpitalu, byk zerwał się z linki. 
W późniejszym czasie go złapał, 
lecz ze względu na stan zdrowia 
nie mógł przyprowadzić go na te-
ren gospodarstwa.

Z uwagi na sprzeciw, który zo-
stał złożony w  terminie i przez 
osobę uprawnioną, wyrok naka-
zowy stracił moc. Sąd Rejonowy 
wyznaczył termin rozprawy głów-
nej na 12 października bieżącego 
roku.

I rzeczywiście, 12 październi-
ka odbyła się rozprawa. Oskar-
żony Kazimierz W. nie stawił się 
jednak w  sądzie. Zjawili się na-
tomiast świadkowie – Powiato-
wy Lekarz Weterynarii Artur M.  
i jego zastępca Jarosław B., a tak-
że inspektor z Urzędu Gminy Bie-
lawy Przemysław W.

Zeznali oni, tak jak wcześniej, 
że kontrole gospodarstwa w Ma-
rywilu wykazały brak odpowied-
nich warunków bytowych bydła.

Postępowanie urzędu gmi-
ny, które zdecyduje o  czasowym 
odebraniu zwierząt Kazimierzo-
wi W., nadal trwa. Przesłucha-
ni w tej sprawie zostali świadko-
wie, a oskarżony dopiero zostanie 
przesłuchany. Wtedy podjęta zo-
stanie decyzja, czy stado zostanie 
w gospodarstwie.

Według zeznań świadków, licz-
ba krów w  stadzie zmniejszy-
ła się z  17 do 10. Bydło gospo-
darza z Marywila hodowane jest 
na rzeź, zwierzęta zapładniają się 
między sobą. Krowy nie są dojo-
ne, a cielaki „karmią się same”.

Jak powiedział zastępca Po-
wiatowego Lekarza Weterynarii, 
nie są to warunki, które spełniają 
minimalne wymagania odnośnie 
tego, w jaki sposób powinno być 
chowane bydło. Z uwagi na brak 
obecności oskarżonego, sędzia 
Anna Kwiecień-Motylewska wy-
znaczyła kolejny termin rozprawy 
na 10 listopada.  ks
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Diecezja łowicka | pożegnaliśmy pustelnika

Zmarł ks. Leszek Niewiadomski
9 października zmarł  
ks. Leszek Niewiadomski, 
pustelnik diecezji łowickiej. 
Miał 50 lat, z czego 26 lat 
przeżył w kapłaństwie. 
Msza święta pogrzebowa 
została odprawiona  
14 października w kościele 
Niepokalanego Poczęcia 
Najświętszej Maryi Panny 
w Rawie Mazowieckiej.

Ks. Leszek Niewiadomski po-
chodził z Lubochni, ale był zna-
ny wielu osobom w  Łowiczu, 
ponieważ przez kilka lat był wi-
kariuszem, a następnie rezyden-
tem w parafii katedralnej, w tym 
czasie odprawiał msze św. w ko-
ściele św. Leonarda i udzielał tam 
spowiedzi. Był też wykładow-

cą filozofii (z której miał dok-
torat) w  Wyższym Seminarium 
Duchownym – którego był ab-
solwentem. Pracował z młodzie-
żą prowadząc wspólnotę Młodzi 
Młodym z Miłości, był też diece-
zjalnym koordynatorem Świato-
wych dni Młodzieży w 2005 roku 
w Kolonii. 

Był osobą serdeczną, otwartą  
i bardzo lubianą, prowadził bloga 
o tematyce biblijnej. Jako wykła-
dowca ceniony był za rzeczowość 
i profesjonalizm. Zdecydował się 
jednak wycofać z otwartego ży-
cia i wstąpić na drogę pustelniczą, 
stopniowo ograniczał swoją ak-
tywność. 

Zamieszkał w  Miasteczku 
Krwi Chrystusa w Chrustach koło 
Rawy Mazowieckiej, gdzie po-
wstała pustelnia – Erem Maryi. 
W 2012 roku złożył pierwsze ślu-
by pustelnicze, które kilkakrot-
nie odnawiał, wieczyste złożył  
1 października 2016 r. w  łowic-
kiej katedrze. Ślubował ubóstwo, 
posłuszeństwo, czystość i milcze-
nie. Od tego czasu zaprzestał pro-
wadzenia bloga, a czas spędzał 
głównie na modlitwie, odprawiał 

też codzienną mszę św. Misjo-
narkom Krwi Chrystusa, które 
dostarczały mu posiłki. Raz w ty-
godniu spowiadał przez godzinę 
– wiernych do  tej spowiedzi ni-
gdy nie brakowało. 

– Ksiądz Leszek Niewiadomski 
szukał Boga i starał się odczytać 
wolę Bożą. Jego decyzja o drodze 
pustelniczej, jako indywidual-
nej formie życia konsekrowane-
go, była przemyślana i zaakcepto-
wana przez Kościół – powiedział 
nam ks. Adam Domański, diece-
zjalny opiekun takich form ży-
cia konsekrowanego, do  których 
należą pustelnicy, konsekrowane 
wdowy oraz dziewice. – Oby miał 
niebo i Boga, którego tak pragnął  
i do  którego się modlił, nie tyl-
ko za siebie, ale przecież również  
za nas wszystkich.  mwk  

Domaniewice | Koła żywego różańca

Pielgrzymowali z różańcem w ręku
Około 250 osób  
z całej diecezji łowickiej 
uczestniczyło  
w XVI Pielgrzymce Kół 
Żywego Różańca  
do Sanktuarium Matki 
Bożej Pocieszycielki 
Strapionych 
w Domaniewicach. 

Spotkali się oni w kościele pa-
rafialnym na  mszy świętej pod 
przewodnictwem biskupa An-
drzeja F. Dziuby. Homilię wy-
głosił biskup senior Józef Zawit-
kowski. Nawiązał on do obecnej 
sytuacji epidemicznej na  świe-
cie i zwrócił się do  Maryi, aby 
zdeptała wirusa – moc szatana  
i zrzuciła ludziom maski z twa-
rzy. – Chcemy wielbić Ciebie ra-

dosnymi wargami, ze wszystkich 
sił – mówił.

Po mszy konferencję wygło-
sił ks. mgr Stanisław Zarosa SAC. 
Skupił się on na przykładach, gdy 
odmawianie różańca pozytywnie 
wpływało na życie ludzi. Podkre-
ślił, że oddanie się w ten sposób 
pod opiekę Matce Bożej może być 
ratunkiem w trudnych czasach. 
Apelował, aby obecni dbali o to, 
by uczyć modlitwy różańcowej 
dzieci i młodzież i propagowali ją 
w  swoim środowisku. Spotkanie 
zakończyło wspólne odmówienie 
różańca.

Ze względu na  obostrzenia 
związane z pandemią, w  tym 
roku zrezygnowano z przejścia  
z kościoła parafialnego do Sanktu-
arium w Domaniewicach, w cza-
sie którego miał być odmawiany 
różaniec, sanktuarium było od-
wiedzane przez pielgrzymów in-
dywidualnie w  małych grupach. 
Nie było też wspólnotowego po-
częstunku.  tb

RZUT OKIEM | ŚlAdeM zrzuTów

15 km pieszo z Bobrowej lub 50 km rowerem z Łowicza 
do Czatolina, pod pomnik upamiętniający zrzut cichociemnych w 1941 
roku, pokonało 10 października 77 uczestników piętnastego rajdu 
upamiętniającego to wydarzenie. rajd zorganizował oddział pTTK 
w łowiczu. wśród uczestników były kilkuosobowe grupy uczniów  
z Sp1 w łowiczu, Sp z bratoszewic i Mastek oraz zSp nr 2 na blichu, 
a także turyści spoza powiatu łowickiego: z żyrardowa, Skierniewic, 
płocka i Gostynina. Tradycyjnie wszyscy spotkali się pod pomnikiem, 
gdzie złożono kwiaty, zapalono znicze i przypomniano historię zrzutów 
cichociemnych na terenie powiatu. tb

RZUT OKIEM | JAKie To drzewA?

Uczniowie klasy IV b i VI c ze Szkoły Podstawowej 
w Domaniewicach wraz z wychowawczyniami: Jadwigą wojcieszek  
i beatą Tomalą oraz renatą ledzion-pytkowską uczestniczyli w pieszym 
rajdzie integracyjnym do rogóźna. Skorzystali z dobrej jeszcze 
w ubiegłym tygodniu pogody, by podziwiać jesienną przyrodę i nauczyć 
się rozpoznawania gatunków drzew i krzewów. później integrowali się  
przy ognisku, kiełbasce i ciastkach. choć niektórych bolały nogi (trasa 
rajdu to około 10 km), spacer zachęcił uczniów do korzystania  
z walorów turystycznych i przyrodniczych najbliższej okolicy. Taka forma 
wypoczynku będzie na stałe wpisana w działalność szkolnego koła 
ligi ochrony przyrody. Jest to też ciekawa alternatywa dla wycieczek 
szkolnych, których w czasie epidemii będzie mniej. mak 
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Łowicz | Gwiozdy łowickie rozdane

Dla malarza, gawędziarza,  
choreografa i rzeźbiarza
Wiceburmistrz Bogusław Bończak powiedział na 
wręczeniu Gwiozd Łowickich 11 października,  
że gdy je wymyślono, pojawiały się głosy, że pomysł 
nie ma sensu, że nie będzie zgłoszeń i szybko ratusz 
się z tego wycofa. Tymczasem do tegorocznych 
Gwiozd wpłynęło 20 zgłoszeń, a komisja oceniająca 
miała poważny problem, aby spośród mocnych 
kandydatur wybrać tylko cztery osoby.

W tym roku Gwiozdami zosta-
li uhonorowani: za upowszechnia-
nie i ochronę dóbr kultury ludowej 
Eligiusz Pietrucha – znany w re-
gionie przewodnik PTTK, propa-
gator turystyki i gawędziarz oraz 
pośmiertnie Daniela Teresa Na-
wrocka (1930-2002) – tancerka, 
choreograf m.in. Blichowiaków, 
instruktor tańca, pedagog, znawca 
folkloru Ziemi Łowickiej; w kate-
gorii twórczość ludowa: rzeźbiarz 
ludowy Jan Puk z Trześni w gmi-
nie Gorzyce oraz pochodzący 
z Kocierzewa Północnego malarz 
Stanisław Łacheta.

eligiusz Pietrucha
– Jestem niesamowicie wzru-

szony. Myślę, że to ogromne wy-
różnienie i zaszczyt – powiedział 
nam Eligiusz Pietrucha. W  cza-
sie swego krótkiego przemówie-
nia dziękował za Gwiozdę i  nie 
omieszkał powiedzieć czegoś od 
siebie, zauważając, że nie tylko 
gawędziarstwem i konferansjerką 
się zajmował, ale przede wszyst-
kim był przez lata aktywnym 

przewodnikiem turystycznym. – 
Mam zarejestrowanych trzy tysią-
ce wycieczek turystycznych, które 
oprowadziłem po Łowiczu i Zie-
mi Łowickiej – chwalił się, cytując 
przy okazji historie o spotkaniach 
z  niezwykłymi ludźmi, których 
był przewodnikiem. Panu Elkowi 
oprócz rodziny gratulacje składało 
grono przyjaciół z oddziału PTTK 
w Łowiczu.

Stanisław Łacheta
Cieszy na pewno Gwiozda dla 

85-letniego pana Stanisława Ła-
chety z  Kocierzewa, mało zna-
nego szerzej malarza ludowego, 
choć o nim pisaliśmy już na ła-
mach Nowego Łowiczanina. – 
Jest mi bardzo miło, dla mnie to 
jest wielkie „coś”, jakoś nigdy nie 
dostałem takiego wyróżnienia – 
powiedział nam, dodając, że nie 
spodziewał się tego.

Pan Stanisław to niezwykle 
ciekawa i  skromna postać, do 
swej twórczości podchodzi bez 
zadęcia. – Maluję od czasu woj-
ska. chyba od 1957 roku, to kawał 

czasu – mówi. – Ostatnio malo-
wałem łowiczankę i rycerza przy 
studni, taką scenkę pożegnania, 
bo on na wojnę idzie. Ona stoi 
w  ludowym stroju, ale takim 
dawnym. Pomysły biorę z obser-
wacji tego co mnie otacza – opo-
wiadał nam.

Jak przyznaje, maluje, bo ko-
cha to robić, swoje prace najczę-
ściej rozdaje wśród członków ro-
dziny – są to takie prezenty od 
nestora rodu.

Jego obrazy: Matka Boska Ko-
cierzewska, Matka Boska Wędru-
jąca, Matka Boska Pszczelarzy, 
były prezentowane na wielu wy-
stawach w kraju. 

Namalowane przez pana Sta-
nisława przedstawienia świętych 

znajdują się też na chorągwiach 
we wsiach: Lipnice – Matka Bo-
ska Częstochowska, Różyce – św. 
Antoni, Wejsce – św. Maksymi-
lian Maria Kolbe.

Daniela nawrocka
Swoją Gwiozdę będzie mia-

ła w  końcu (pośmiertnie) Da-
niela Teresa Nawrocka. Postać 
nietuzinkowa, która zapisała się 
złotymi głoskami jako propaga-
torka i znawczyni kultury ludowej 
regionu łowickiego, ale przede 
wszystkim jako choreograf i  in-
struktor tańca w wielu zespołach 
folklorystycznych. W  Łowiczu 
np. prowadziła i  współpracowa-
ła przez lata z zespołami Blicho-
wiacy, Kolejarz. Była twórcą lub 

współtwórcą (wspólnie z  Janu-
szem Kaźmierczakiem oraz jego 
ojcem Wincentym) wielu progra-
mów scenicznych. 

Odsłonięcia Gwiozdy dokonał 
jej syn Dariusz Nawrocki, póź-
niej dziękował mówiąc, że na 72 
lata jej życia prawie 50 poświęci-
ła na pracę dla regionu i miasta. 
– Przez to jej zaangażowanie, ja 
osobiście czuję się jak syn tej zie-
mi – powiedział. I apelował: – Pa-
miętajmy o tych ludziach, którzy 
kształtowali młodych ludzi. Spod 
ręki mojej mamy wyszło ich wiele 
setek – dodał.

Jan Puk
Gwiozdę twórcy ludowego, 

rzeźbiarza z  Woli Rusinowskiej 
(woj. podkarpackie) Jana Puka 
odsłonił na rynku dyrektor Mu-
zeum Okręgowego w Sandomie-
rzu Dominik Płaza odsłonił. Jan 
Puk osobiście nie mógł przyje-
chać z powodu problemów zdro-
wotnych i obaw przez koronawi-
rusem.

Dyrektor przekazał wicebur-
mistrzowi słowa podziękowania 
i  wręczył dwie rzeźby autorstwa 

rzeźbiarza: dziewczynę niosącą 
wodę i ptaszka. W czasie podzię-
kowań za wyróżnienie powiedział, 
że Jan Puk to artysta dbający o de-
tale, tworzący rzeźby, które często 
mają ruchome elementy, czasem 
nawet całe mechanizmy. 

Życie codzienne wsi lasowskiej 
stanowi jeden z  czterech nurtów 
rzeźbiarskich artysty, tj. prac o te-
matyce sakralnej, świeckiej oraz 
fenomenalnych zabawek ludo-
wych (ruchomych i  statycznych). 
W drewnie utrwala dawną archi-
tekturę, przedstawia mieszkańców 
wsi w  trakcie wykonywania róż-
norodnych zajęć.

Gwiozdy stają się powoli wizy-
tówką Łowicza, zauważają je nie 
tylko mieszkańcy Łowicza, ale 
także turyści, z zainteresowaniem 
czytając nazwiska wyróżnionych. 
Szkoda tylko, że na tym koniec. 
Marzyłaby się bowiem aplikacja 
na smartfona, która pozwoliłaby 
turystom poznać bliżej osoby i ze-
społy, które zostały w ten sposób 
uhonorowane, np. przez skanowa-
nie umieszczonych przy nich ko-
dów QR.  Tomasz Bartos

Łowicz | Konkurs „Mistrz mowy księżackiej”

Pan Stanisław nie miał sobie równych
8 października rozstrzygnięto 

ogłoszony przez Łowicki Ośro-
dek Kultury i Miejską Bibliotekę 
im. A K. Cebrowskiego konkurs 
„Mistrz mowy księżackiej”. Kon-
kurs był skierowany do mieszkań-
ców Łowicza i powiatu łowickie-
go w  kilku grupach wiekowych: 
uczniowie szkół podstawowych, 
ponadpodstawowych i dorośli. Za-
daniem każdego uczestnika było 
nagranie prezentacji (do 3 minut) 
z wystąpieniem w gwarze łowic-
kiej oraz przesłanie filmu na kon-
kurs. Wpłynęło 14 filmów, z któ-
rych aż 8 zostało nagrodzonych. 
Jak brzmi gwara w mistrzowskim 
wydaniu posłuchać można na fil-
mach, które otrzymały I nagrody, 

publikujemy je na naszym portalu 
Łowiczanin.info. W jury zasiedli 
Joanna Bolimowska, Anna Stani-

szewska, Barbara Frątczak i Anna 
Zabost z ŁOK. To grono zadecy-
dowało kto zostanie nagodzony. 

W kategorii dorośli najlepsi 
okazali się: 

I nagroda – Stanisław Mada-
nowski z  Boczek Chełmońskich 
za przemowę weselną 

II nagroda – Zofia Gala 
III nagroda – Agnieszka Jarka 
W kategorii dzieci i  młodzież 

nagrody otrzymali: 
I nagroda – Zuzanna Kostrze-

wa z Łyszkowic za autorski wiersz 
II nagroda ex aequo – Amelia 

Gładka i Anna Karwowska
III nagroda ex aequo – siostry 

Agata i Malwina Ciesielskie 
Przypomnijmy, że konkurs zo-

stał ogłoszony w związku z reali-
zacją projektu „Z gwarą za pan 
brat! Działania promujące dialekt 
łowicki”, który jest współfinanso-
wany przez Narodowe Centrum 
Kultury z programu „EtnoPolska 
2020”.  aa

Łowicz | Spotkanie na nowym rynku

Motocykliści: w tym roku kameralnie
W tym roku dopiero za 
trzecim razem, w sobotę 
10 października, udało 
się Łowickiemu Klubowi 
Motocyklowemu No.16 
zorganizować spotkanie  
na Nowym Rynku. 

Dwa wcześniejsze, w maju i we 
wrześniu, zostały odwołane z po-
wodu ograniczeń nałożonych ze 
względu na zagrożenie koronawi-
rusem. 

Prezes Łowickiego Klubu Mo-
tocyklowego no 16 w  Łowiczu 
Dariusz Tadeusiak powiedział 
nam, że kończący się sezon nie był 
dla motocyklistów z „Szesnastki” 
udanym, obostrzenia wprowa-
dzone marcu spowodowały, że 
nie tylko łowicki klub, ale wszyst-
kie inne w całej Polsce odwołały 
swoje zloty, na które klubowicze 
jeździli. – Oczywiście, gdy było 
to już możliwe, organizowaliśmy 
wypady, ale tylko w Polskę, zre-
zygnowaliśmy z  naszych planów 

zagranicznych np. z  wyjazdu do 
Petersburga, który ciekawie się 
zapowiadał, mieliśmy jeszcze je-
chać do Grecji, ale trudno powie-
dzieć, czy pojedziemy – opowia-
da prezes.

W sobotę 10 października na 
Nowym Rynku spotkało się oko-
ło 80 motocyklistów. Spotkanie 
zostało ograniczone do członków 
klubu i  sympatyków z  Łowicza 
i okolic. Przypomnijmy, że w Ło-
wickiej Majówce Motocyklowej 
uczestniczyło w  poprzednich la-

tach nawet ponad 600 motocykli-
stów. Organizatorzy zrezygnowali 
w tym roku z mszy świętej w in-
tencji motocyklistów, konkursów 
na Nowym Rynku i parady po Ło-
wiczu oraz wspólnego przejazdu 
do Nieborowa. – Nie chcieliśmy 
wystawiać na próbę uprzejmości 
łowickiej komendy, już dwukrot-
nie w tym roku ustalaliśmy wspól-
nie przebieg parady – powiedział 
nam Tadeusiak.

Motocykliści z Nowego Rynku 
przejechali więc indywidualnie do 
Nieborowa, gdzie spotkali się na 
terenie restauracji Rozdroże. Tam 
bawili się przy muzyce do późne-
go wieczora.  tb

Tuż po odsłonięciu gwiozd, od lewej stoją: wiceburmistrz bogusław 
bończak, dyrektor Muzeum okręgowego w Sandomierzu dominik płaza, 
syn danieli nawrockiej dariusz, eligiusz pietrcuha, Stanisław łacheta  
i przewodniczący rady powiatu Marek Jędrzejczak.
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Eligiusz Pietrucha gawędziarz i konferansjer, ale w czasie  
odsłonięcia Gwiozd przypomniał wszystkim, że jest przede wszystkim 
przewodnikiem pTTK
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Domaniewice | podsumowanie projektu 

Zaproszenie  
nie tylko koncert 
Na koncert Sylwii 
Strugińskiej-Wochowskiej 
i podsumowanie projektu 
„O tym nie można 
zapomnieć…”  
zaprasza w najbliższą 
niedzielę, 18 października 
Gminny Ośrodek Kultury 
w Domaniewicach. 

– Spotkanie odbędzie się w re-
żimie sanitarnym. Przygotujemy 
miejsca siedzące w  odległości 
od siebie. Zadbamy o to, by było 
bezpiecznie – zapewnia dyrek-
tor ośrodka kultury Edyta Baleja. 
Z uwagi na obostrzenia związane 
z żółtą strefą, która została wpro-
wadzona w  całym kraju, liczba 
miejsc w  sali GOK jest ograni-
czona. Wstęp jest bezpłatny, ale 
będzie możliwy wyłącznie za 
okazaniem wejściówki. Można 
je odbierać już od poniedziałku 
bezpośrednio w ośrodku kultury 
lub zarezerwować telefonicznie 
pod numerem 505-324-168. 

Ile osób będzie mogło uczest-
niczyć w tym wydarzeniu? Na tę 
chwilę jeszcze tego nie wiado-
mo, a to z uwagi na to, że budy-
nek domaniewickiego Gminne-
go Ośrodka Kultury został roz-
budowany. Dobudowana zosta-

ła m.in. nowa sala widowiskowa  
(większa od tej istniejącej), ale 
jeszcze nie został przeprowadzo-
ny jej ostateczny odbiór. Jeśli do 
końca tego tygodnia uda się uzy-
skać wszystkie niezbędne po-
zwolenia, spotkanie odbędzie się 
w nowej sali. 

Podczas koncertu Sylwii Stru-
gińskiej-Wochowskiej będzie 
można usłyszeć najpopularniej-
sze pieśni z czasów wojny polsko 
– bolszewickiej oraz przyśpiew-
ki ułańskie w wykonaniu i  aran-
żacji profesjonalnych muzyków 
związanych z  Teatrem Muzycz-
nym w Łodzi, bowiem pochodzą-
ca z Domaniewic pani Sylwia za-
mierza przyjechać z muzycznymi 
gośćmi. 

W programie wydarzenia rów-
nież jest wystawa zdjęć, dokumen-
tów, odznaczeń i innych pamiątek 
dotyczących udziału mieszkań-
ców gminy w wojnie polsko-bol-
szewickiej. O tym, że GOK po-
szukiwał takich pamiątek wśród 
mieszkańców gminy, pisaliśmy na 
łamach NŁ. 

W ramach spotkania zapla-
nowana też jest prelekcja histo-
ryka Zbigniewa Zagajewskiego 
„100-lecie Bitwy Warszawskiej”, 
występ muzyczny śpiewającej na-
stolatki z  gminy Domaniewice 
Leny Kostrzewy oraz poczęstu-
nek.  mak

Stanisław Madanowski z Boczek Chełmońskich oraz zuzanna 
Kostrzewa z łyszkowic zostali laureatami i miejsc. 
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Okruchy życia
ODESZLI OD NAS | 30.09.–11.10.2020

  30 września:  
zbigniew buczkowski, l.70.

  2 października:  
pelagia Jarocka, l.87.

  3 października:  
Józefa drzewiecka, l.89; irena 
łysio, l.87; Józef niedziela, 
l.87; halina Słoma, l.54;  
Marianna Głowacka, l.86.

  4 października:  
lucyna Stachurska, l.81.

  5 października:  
zofia Mitek, l.83.

  7 października:  
Grażyna walkiewicz, 
l.68; Janina walkiewicz-
zakrzewska, l.83;  
Mieczysław uczciwek, l.87.

  8 października:  
bogusław Goś, l.98.

  11 października:  
zofia łopata, l.74.

reKlAMA

całe życie poświęciła pracy 
społecznej na terenie swojej 
rodzinnej gminy nieborów. 
przez lata była aktywną 
działaczką ludowych 
zespołów Sportowych: 
orzeł nieborów i Klubu 
Sportowego wistula. 
Angażowała się też 
w działalność gminnego 
zarządu ochotniczych Straży 
pożarnych. bezkonfliktowa, 
życzliwa, „człowiek dusza”, 
nikomu nie odmawiała 
pomocy.

   Jadwiga Rojek  
(1938–2018)

Jadwiga Rojek (1938–2018), cz. II
dokończenie 
z numeru 41/2020

Był też okres, gdy można było 
ją spotkać na targowisku w Łowi-
czu sprzedającą grzyby czy jago-
dy zebrane w Puszczy Bolimow-
skiej. Zbierała je rodzina, a  ona 
na  ochotnika zgłosiła się, że bę-
dzie je sprzedawać. Także po to, 
by być wśród ludzi, by spotkać 
znajomych.

Z tego samego powodu zapi-
sała się do Koła Gospodyń Wiej-
skich w Nieborowie. – Trochę się 
z niej śmiałam z tego pomysłu, bo 
gdzie ona była gospodynią, a do-
mową to już w ogóle. Ona przez 
całe życie nie miała na  to czasu, 
ciągle biegała, załatwiała, spoty-
kała się, to był człowiek instytu-
cja – opowiada o niej siostrzenica.

Na terenie gminy Nieborów 
a nawet szerzej – w Łowiczu czy 
Skierniewicach – była bardzo 
znaną osobą, ze względu na swo-
ją działalność społeczną. Od 
młodych lat zaangażowana była 
w  sport i  straż. Była działacz-
ką Ludowych Zespołów Sporto-
wych, zasiadała w Radzie Woje-
wódzkiej LZS w Skierniewicach, 
współpracowała przy tym blisko 
z Władysławem Galą. W Niebo-
rowie tworzyła LZS Klub Sporto-
wy Orzeł Nieborów, potem dzia-
łała w powołanym w jego miejsce 
na dwa lata MLKS Wistula Nie-
borów, a potem ponownie w 1984 
roku w  Orle Nieborów. Stała 
na czele tych klubów.

Wielu mieszkańców gminy 
Nieborów było członkami tych 
klubów. W latach, gdy prowadziła 
je Jadwiga Rojek, nie ograniczały 
się one wyłącznie do piłki nożnej, 
tak jak jest obecnie. Działały licz-
ne sekcje, np. gry w szachy, war-
caby, tenisowa.

Początek lat 80-tych i  powo-
łanie do życia Wistuli Nieborów 
to dla Nieborowa okres rozwoju 
przede wszystkim kolarstwa szo-
sowego, o  czym dziś niewielu, 
zwłaszcza młodych osób, pamię-
ta, a sekcja kolarska skupiała po-
nad stu zawodników w  różnym 

wieku. Odbywały się zawody ko-
larskie na pętli: Nieborów – Skier-
niewice – Bolimów – Nieborów, 
wyścigi młodzików, juniorów. Za-
wodnicy klubu trenowani przez 
Stanisława Wałasińskiego z Bed-
nar startowali w zawodach woje-
wódzkich i  krajowych, osiągając 
bardzo dobre wyniki, kilku z nich 
trafiło nawet do kadry narodowej.

Siostra pani Jadwigi Lucyna 
Grzegory i jej mąż Jerzy opowia-
dają nam, że całkowicie była od-
dana klubom. – To nie było proste, 
absorbowało bardzo dużo czasu, 
zgłoszenia na  zawody w  Łodzi 
trzeba było załatwiać na miejscu, 
więc trzeba było tam pojechać. 
Czasami zastępowałem ją i ja tam 
jechałem, czasami jechałem z nią, 
a zdarzało się, że jechałem za pe-
letonem. Zdarzało się, że sama 
woziła zawodników na  zawody. 
Nie ma co ukrywać, gdy była po-
trzeba, poświęcała swoje pienią-
dze dla klubu i to na pewno nie raz 
– powiedział nam Jerzy Grzegory. 
Jego żona Lucyna dodaje – Mia-
ła w sobie coś, takiego, że przy-
ciągała i  zjednywała sobie ludzi, 
szczególnie z młodzieżą potrafiła 
rozmawiać. Potrafiła ich zdyscy-
plinować, napominała, że sport 
to nie wszystko, że muszą się też 
uczyć, aby mieli pracę, ułożyli 
sobie życie – wspomina. Dodaje 
też, że pamięta, iż w okresie gdy 
w Nieborowie działa sekcja kolar-
ska, jednym z jej głównych zmar-
twień było załatwianie „gum”  
do rowerów, co wówczas nie było 
łatwe. 

Innym jej zmartwieniem było 
zapewnienie klubowi odpowied-
niego zaplecza, w  tym boiska. 
To dla niej było bardzo ważne. 
Dzisiejszy kompleks sportowy 
w  Nieborowie, gdzie jest boisko 
sportowe do piłki nożnej i  korty 
tenisowe, to spełnienie jej marzeń 
sprzed lat, w jego powstaniu mia-
ła też swój udział. – Ciocia była 
szczęśliwa widząc ten obiekt, pa-
trzyła na niego z dumą. Do koń-
ca, gdy tylko zdrowie pozwalało, 
chodziła na  mecze Orła Niebo-
rów, sport był dla niej ważny do 

końca życia. Najważniejsze kana-
ły w  telewizorze były np. Euro-
sport i, powiem szczerze, ciocia 
nas też tym zaraziła – opowiada 
siostrzenica Mariola Siekierska. 

Bolesław Kowalski, były dy-
rektor Szkoły Podstawowej 
w Dzierzgówku, a w okresie PRL 
działacz ZMW, jej zaangażowanie 
porównał do pracy Mieczysława 
Szymajdy, który prowadzi Klub 
Sportowy Błyskawica Domanie-
wice. – To był człowiek niezwy-
kle aktywny. Pamiętam jak zabie-
gała o pieniądze, szczególnie dla 
kolarzy. Była typem osoby, któ-
ra wyrzucona drzwiami weszła 
oknem, aby osiągnąć cel dla klu-
bu. Miała bardzo rozległe kontak-
ty, co w czasach PRL było gwa-
rantem powodzenia, zazwyczaj jej 
nie odmawiano – powiedział nam 
Kowalski.

Obecny kierownik LKS Orzeł 
Nieborów Tomasz Wierzbicki 
mówi wprost, że pani Jadwiga od-

dała serce dla Klubu Sportowego 
Orzeł Nieborów. Faktem jest to, że 
gdy stała na jego czele, niejedno-
krotnie pokrywała różne wydatki 
z własnej kieszeni. Przy tym nie 
było u niej wyniosłości, zawsze 
była kontaktowa, pełna humo-
ru. Gdy było trzeba, sama chwy-
tała urządzenie do malowania li-
nii na boisku i je po prostu robiła.  
W swoim gospodarstwie praco-
wała w konie, orząc czy zwożąc 
siano.

Po zmianie ustroju dalej anga-
żowała się w  życie klubu, choć 
już nie jako prezes, była jego do-
brym duchem, na którego można 
było liczyć. Mocno przeżyła prze-
łom lat 80. i  90., gdy pieniądze 
na sport, których zawsze brakowa-
ło, dodatkowo ograniczono.

W 2017 r. otrzymała okoliczno-
ściowy medal z okazji 70-lecia ist-
nienia w powiecie łowickim Lu-
dowych Zespołów Sportowych.

Stanisław Bednarek, honorowy 
prezes zarządu powiatowego OSP 
w Łowiczu oraz zarządu gminne-
go w Nieborowie, który w prze-
szłości był też zaangażowany 
w działalność LZS i współpraco-
wał z Jadwigą Rojek na obu tych 
płaszczyznach, tak o  niej mówi: 
– To był człowiek, który całkowi-
cie poświęcił się pracy społecznej 
dla dobra lokalnej społeczności. 
Takich ludzi jak ona spotyka się 
bardzo rzadko. On osobiście żywi 
do niej ogromny szacunek i senty-
ment.

Do OSP wstąpiła w 1959 roku, 
od 1980 roku zasiadała w zarzą-
dzie gminnym straży, gdzie była 
skarbnikiem. Prezes zarządu 
gminnego OSP Karol Kroć pod-
kreśla jej zaangażowanie. – Nale-
żała do grupy wspierającej budo-
wę obiektu Remizy Strażackiej 
w Nieborowie i wraz z całą OSP 
aktywnie uczestniczyła w pracach 
przy jej budowie, przekazaniu 
do użytku i wyposażeniu – pisze 
w przesłanej nam informacji, do-
dając: – Druhna Jadzia, pomimo 
poważnego wieku i ciężkiej cho-
roby, do końca trwała na posterun-
ku, piastując z wielkim oddaniem 

RZUT OKIEM | dlA MocArzy

W Dzień Papieski  
11 października w kościołach 

w Osmolinie i Iłowie oraz 
kaplicy we Lwówku miały 

miejsce trzy charytatywne 
koncerty, z których dochód 

wesprze budowę Domu 
Mocarzy, przeznaczonego 

dla pełnoletnich, 
niepełnosprawnych 

absolwentów szkoły specjalnej 
i ośrodka wychowawczego 

prowadzonego przez siostry 
zmartwychwstanki  

w Mocarzewie (gmina Sanniki). 
w programie złożonym  

z muzyki poważnej i recytacji 
wierszy Karola wojtyły wystąpili 

robert Grudzień (organy, 
fortepian) soliści: Violetta Taran 

(sopran), Sylwia Kogucińską 
(sopran), Andrzej pachnicki 
(bas) oraz wanda wasicka 

(narracja i poezja). tb fo
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funkcję skarbnika ZOG ZOSP RP 
w Nieborowie. 

Pani Jadwiga miała swój udział 
też w  budowie innych strażnic, 
nadawaniu sztandarów dla jed-
nostek, w  organizowaniu im-
prez strażackich, w  tym jubile-
uszy, które zawsze były dla niej 
szczególnym wydarzeniem, choć 
szczególnie, jak mawiała, lubiła 
Dzień Strażaka.

– Swoją otwartością zjednywa-
ła sobie druhów, była aktywnym 
doradcą w różnych sprawach, po-
magała gdy tylko mogła, przede 
wszystkim w  zdobywaniu środ-
ków zewnętrznych – opowiada 
Bednarek. – W okresach sprawoz-
dawczych brała udział we wszyst-
kich zebraniach strażackich, znali 
i lubili ją druhowie z całej gminy, 
przede wszystkim dzięki otwarto-
ści. W kontaktach towarzyskich 
to był człowiek dusza, niepowta-
rzalny.

W lipcu 2017 roku, właściwie 
pod koniec jej życia, dzięki stara-
niom Zarządu Oddziału Gminne-
go OSP RP w Nieborowie zosta-
ła uhonorowana Złotym Znakiem 
Związku OSP. Odznaczenie mia-
no wręczyć pani Jadwidze w cza-
sie gminnych zawodów sporto-
wo-pożarniczych, ale ostatecznie, 
ze względu na  nienajlepszy stan 
zdrowia, stało się to w jej domu. 
Wcześniej, jak powiedział nam 
Zdzisław Bednarek, pani Jadwi-
ga została odznaczona srebrnym 
i  brązowym znakiem związku. 
Natomiast w  2004 i  2012 roku 
otrzymała Złoty Medal za Zasłu-
gi dla Pożarnictwa. Chociaż w ten 
sposób chciano podziękować 
za jej społeczną pracę.

Siostrzenica Mariola Siekierska 
wspomina ją też od strony bardziej 
prywatnej. Jej pasją, uprawia-
ną w  domu, było rozwiązywa-
nie krzyżówek i czytanie książek, 
szczególnie biograficznych, o po-
staciach historycznych. Zbiera-
ła też różne pamiątki związane 
z  działalnością w LZS. – Ciocia 
była samodzielna i  radziła sobie 
z wieloma rzeczami, które my ko-

biety powierzyłybyśmy mężczy-
znom do zrobienia. Sama napra-
wiała żelazko czy gniazdko. Ale 
nie ukrywa, że przez lata pani Ja-
dwiga nie miała czasu, aby zadbać 
o siebie i swoje zdrowie. – Zawsze 
jej sprawy były na drugim planie  
– wspomina.

Opowiada nam, że pani Ja-
dwiga mocno angażowała się 
w  pomoc w  kręgu rodziny, np. 
dla swojej siostry Heleny, która 
po chorobie zmarła w  wieku 36 
lat. W pewnym momencie wzię-
ła pod opiekę dwójkę dzieci, któ-
re na dłuższy czas pozostały bez 
matki, wzięła też pod opiekę jed-
nego z chłopców z wielodzietnej 
rodziny. Wspierała te dzieci w roz-
woju i wychowaniu.

Pani Jadwiga najlepiej czuła się 
działając wśród ludzi, nie była ty-
pem gospodyni ludowej. Poświę-
ciła się pracy na rzecz LZS oraz 
OSP, nie założyła rodziny, ale nie 
była samotna, była blisko z rodzi-
ną siostry, szczególnie siostrze-
nicą, pamiętali o  niej znajomi, 
w  czasie choroby odwiedzali ją 
w szpitalu.

– Ciocia miała duży dystans do 
siebie i życia, np. kiedyś w rozmo-
wie o  swojej śmierci powiedzia-
ła, że chciałaby umrzeć 4 maja, 
w Dzień Strażaka, bo było to jej 
ulubione święto. Powiedziała też, 
że chciałaby, aby na  jej pogrze-
bie zagrała orkiestra dęta, a na sty-
pie puszczano disco polo, by się 
wszyscy dobrze bawili – opowia-
da siostrzenica.

Z tego nie spełniło się tylko di-
sco polo na stypie. – Ciocia, nie-
stety, pod koniec życia była w po-
ważnym stanie. Zmarła nad ranem 
4 maja 2018 roku, w sprawie or-
kiestry nie zdążyłam nigdzie za-
dzwonić, strażacy sami o tym po-
myśleli. Na pogrzeb przyjechała 
orkiestra z  Bełchowa. Przybyło 
wiele znajomych osób, przyja-
ciół, w  tym zawodnicy i  działa-
cze LZS-ów, pojawili się nawet 
kolarze w  swoich strojach. To 
bardzo miłe, że tyle osób pamię-
tało o cioci.  tb

reKlAMA

W czasie zwiedzania w niedzielę można spotkać rekonstruktorów.  
na zdjęciu z prawej przewodnik na wystawie piotr Moskwa.

fo
T.

 G
o

K
 b

o
li

M
ó

w

fo
T.

 ł
u

Tw

Bolimów | dla pasjonatów historii

Ostatnie dni wystawy  
o I wojnie światowej

D 18 października czynna bę-
dzie w Bolimowie wystawa opo-
wiadająca o  I wojnie światowej 
„Bolimów – na drodze ku niepod-
ległości”. Funkcjonuje ona w tym-
czasowo zaadoptowanych na  po-
trzeby muzeum pomieszczeniach 
niewykorzystywanej plebanii przy 
kościele Św. Trójcy.

Karolina Przyżycka, dyrektor 
Gminnego Ośrodka Kultury, któ-
ry koordynował działania związa-
ne z  wystawą, powiedziała nam, 
że od otwarcia 13 września przy-
ciąga ona zorganizowane grupy 
szkolne, np. wystawę odwiedziły 

wszystkie klasy z ZSP w Bolimo-
wie. Do obejrzenia jej szykują się 
też uczniowie klas szkół podsta-
wowych z terenu gminy. – Osoby 
indywidualne staramy się przeko-
nywać do  odwiedzania muzeum 
w  niedzielę, gdy po ekspozycji 
w godzinach 12.00-18.00 oprowa-
dza pasjonat historii I wojny świa-
towej Piotr Moskwa. Tych osób 
też było sporo – ocenia. 

Wystawa w tygodniu także jest 
dostępna, ale zainteresowani mu-
szą się umówić w GOK jej na zo-
baczenie. Zwiedzanie jest bezpłat-
ne. 

W  przyszłym roku wystawa 
zostanie zaprezentowana w  mu-
zeach w  Skierniewicach i  Łowi-

czu, ośrodek prowadzi też rozmo-
wy z innymi instytucjami w Łodzi 
i Warszawie.  tb

RZUT OKIEM | TrAfili w poGodę 
Około 40 słuchaczy Uniwersytetu 
Trzeciego Wieku wzięło udział 
w Łowickim Marszu Nordic Walking. 
Kilkukilometrowy spacer zakończył się 
spotkaniem z ogniskiem na polanie 
w lesie miejskim. zwykle marsz odbywał 
się w maju i kończył się piknikiem 
na błoniach. – w tym roku przeszkodził 
nam w zorganizowaniu marszu w maju 
koronawirus. przenieśliśmy marsz 
na październik i trafiliśmy w pogodę. 
udało się. Tradycja została zachowana 
– powiedziała nam prezes łuTw 
Krystyna Kucharska. mak

Łowicz | pTTK szuka wolontariuszy

Będzie kwesta na cmentarzach
Jeden z głównych organizato-

rów kwesty PTTK na rzecz rato-
wania starych nagrobków na  ło-
wickich cmentarzach, Jacek 
Rybus, powiedział nam, że mimo 
pandemii trwają przygotowania 
do zorganizowania kolejnej, jede-
nastej już zbiórki.

– Pierwsi zainteresowani kwe-
stowaniem już się do nas zgłosi-
li, zgłosiła się też Szkoła Podsta-
wowa nr 2 ze swoimi uczniami. 
Liczę, że w tym roku, jak w po-
przednich latach, zgłosi się też 
Zespół Szkół nr 2 na Blichu – po-
wiedział nam Rybus. Osoby chcą-

ce wziąć udział mogą dzwonić po 
godz. 16 pod nr tel. 693 036 111.

Zasady kwesty nie ulegają 
zmianie, wolontariusze będą stać 
z  puszkami przy bramach wej-
ściowych na oba łowickie cmen-
tarze: katedralny i  Emaus, przez 
dwie godziny. 

W tym roku kwesta odbę-
dzie się w  niedzielę 1 listopada 
i w poniedziałek 2 listopada. Ry-
bus przyznał, że nie zamierza roz-
ciągać jej na trzy dni i przeprowa-
dzać w sobotę, choć w przeszłości 
tak bywało. Zaznacza też, że kwe-
sta nie odbędzie się, jeśli sytuacja 
epidemiczna w  Polsce sprawi,  
że zostaną wprowadzone ob-
ostrzenia w  postaci zamknięcia 
cmentarzy na 1 listopada.  tb

Paweł Kolos, ur. 7.10.2020 r.,  
godz 16.00, dł. 56 cm,  
waga 3.590 g, syn Agnieszki  
i przemysława, zam. łowicz.
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Ogłoszenia

 
PUNKTY PRZYJMOWANIA OGŁOSZEń DROBNYCH DO „NOWEGO ŁOWICZANINA”: BIURO OGŁOSZEń ŁOWICZ, ul. piJArSKA 3A; BEDNARY, SKlep p. pApierniK 24A; BOBROWNIKI 27, SKlep p. pAcler; BOLIMóW, ul. fArnA 1 SKlep 
„ewA”, p. pApierniK; DOMANIEWICE, ul. GłównA 26, SKlep p. JAKubiAK; GąGOLIN POŁUDNIOWY, SKlep „KoS”; IŁóW: pl. ryneK STAroMieJSKi 21; SKlep p. pApierowSKieGo; KIERNOZIA, ryneK KoperniKA, KioSK p.  weSołowSKieJ; 
KOCIERZEW PóŁNOCNY: SKlep „nA północnyM” KURABKA 17A, SKlep p. TopolSKieJ; ŁOWICZ, oS. brATKowice, KioSK loTTo; ŁYSZKOWICE, SKlep „dueT”, ul. GMinnA 6; NIEBORóW, Al. leGionów polSKich 18, SKlep p. fiGATA;  
NOWA SUCHA 22, SKlep p. Siewiery; OSTRóW 20, SKlep p. beJdy; OSMOLIN: ul. ryneK 2, SKlep p. SerwAch; ul. ryneK 19, SKlep Spożywczo-przeMySłowy; PSZCZONóW 147, SKlep p. lipińSKieGo; SANNIKI, ul. wArSzAwSKA 183,  
SKlep p. olKowicz; SOBOTA, pl. zAwiSzy czArneGo 12, SKlep p. bińczAK; STACHLEW 113A, SKlep p. wierzbicKieJ; STARY DęBSK 6A, SKlep Spożywczo-przeMySłowy, ŚLESZYN, ul. GórnA 5,SKlep p. MączyńSKieJ;  
ZAWADY 67, SKlep p. SoKAlSKieJ; ZŁAKóW BOROWY 139A, SKlep p. piecKi;

„WIEŚCI Z GŁOWNA I STRYKOWA”: BIURO OGŁOSZEń GŁOWNO, ul. łowicKA 40; GŁOWNO, ul. bielAwSKA 3, SKlep wielobrAnżowy; DMOSIN 1: pieKArniA bożenA, KrzeSzewSKA; STRYKóW: STAry ryneK 1;  ul. cMenTArnA 12.

„NOWY ŁOWICZANIN” WYDANIE DLA ŻYCHLINA I OKOLIC”: BEDLNO 28 SKlep Mini-MAG; DOBRZELIN SKlep „MAGdA”, ul. wł. JAGiełły; PACYNA, ul. TowArowA 4, SKlep p. M. durKi; PLECKA DąBROWA, SKlep „MoniKA”;  
PODCZACHY 16, SKlep Spożywczo-przeMySłowy; ŚLESZYN, ul. GórnA 5, SKlep p. MączyńSKieJ; ŻYCHLIN, ul. 29 liSTopAdA 28, SKlep Spożywczo-przeMySłowy.

WYDAWCA I REDAKCJA NIE PONOSZą ODPOWIEDZIALNOŚCI ZA TREŚć OGŁOSZEń I REKLAM OPUBLIKOWANYCH ZGODNIE Z ART. 36 USTAWY  Z DNIA 26.01.1984 R. „PRAWO PRASOWE”

samochodowe

kupno
 Subiekt Nieborów Auto-

kasacja, sprzedaż części, 
tel. (46) 838-55-41.

sprzedaż
 AUDI A6 C7, 2012/2013,  

42 tys. km, stan idealny,  
tel. kom. 781-934-872.

 dAewoo Matiz, 2002 rok, 
zadbany, tel. kom. 606-348-077.

 fiAT panda, 1.2 gaz, 2012 rok, 
9.800zł, tel. kom. 513-375-786.

 fiAT punto, 1.4, 
2011 rok, klimatyzacja, 
tel. kom. 604-706-309.

 hyundAi i20, 1.2, 2010 
rok, 51.000km, i właściciel, 
tel. kom. 722-090-134.

 niSSAn Qashqai, 1.6 benzyn, 
2009 rok, bordowy metalik, 
(w rozliczeniu mogę przyjąć 
mniejszy), tel. kom. 513-329-718.

 lAnd-rower freelander, 
2000r, tel. kom. 603-879-720.

 lT28, na części, 
tel. kom. 511-383-203.

 opel Astra iii, 1.8 kombi, 2006 
rok, tel. kom. 606-348-077.

 opel corsa, 2008r, 
tel. kom. 667-115-453.

 opel corsa, 1.2, 2010 rok, 
tel. kom. 601-088-657.

 opel zafira, 2.0 dTi, 2004 r., 
tel. kom. 784-078-045.

 opel Vectra c GTS, 1.9 Tdi, 
2009 rok, skrzynia „6”, 13.200 
zł, w rozliczeniu przyjmę tańszy, 
tel. kom. 513-375-786.

 polo, 1,4 lpG, 2001r., 3000zł, 
tel. kom. 602-582-266.

 renAulT laguna kombi d, 
2006 r., tel. kom. 603-396-785.

 renAulT laguna, 1.6, 2000 
rok, granatowy, stan dobry, 
tel. kom. 698-562-529.

 renAulT Scenic ii, 1.9 cdi, 
2004 rok, tel. kom. 795-285-021.

 SeAT cordoba gaz, 1999 rok, 
stan idealny, pierwszy właściciel, 
tel. kom. 662-903-838.

 SeAT leon, 1.6Mpi, 2006 rok, 
tel. kom. 606-348-077.

 SeAT Toledo, 2.0 
Tdi, 2007 rok, 140 KM, 
tel. kom. 692-749-175.

 SKodA fabia, 1.4 16V, 
2004 rok, gaz sekwencja 
i reszta w pełnej opcji, 
tel. kom. 603-103-174.

 SuzuKi Grand Vitara, 
diessel, 2003r, 12500 zł, 
tel. kom. 698-367-366.

 ToyoTA corolla, 2.0 d, 2004, 
tel. kom. 662-045-916.

 ToyoTA corolla Verso 2,0, 
2004r, tel. kom. 609-491-588.

 ToyoTA Avensis, 2.0 d-4d, 
2006 rok, wersja d-cat, 13.200 
zł, w rozliczeniu przyjmę tańszy, 
tel. kom. 604-706-309.

 ToyoTA corolla, 2.0d4d, 
2009 rok, bogate wyposażenie, 
serwisowana, 16.800zł, w 
rozliczeniu mogę przyjąć 
mniejszy, tel. kom. 513-375-786.

 Vw Golf kombi, 1.6 Tdi, 2015 
rok, 56.000km, i właściciel, 
tel. kom. 600-944-728.

 Vw Golf V, 1.9Tdi, 2005 
rok, 166.000km, salon polska, 
tel. kom. 782-033-989.

 Vw passat b5, 2000 rok, 
tel. kom. 782-019-779.

 Vw Sharan 1.9 Tdi 
diesel, 2005 rok, 115 KM, 
tel. kom. 692-427-195.

 Vw Golf, 1,9 Tdi, 2006, 
tel. kom. 664-173-486.

 Vw Golf 6, 2012r, 35000km, 
salon, pierwszy właściciel, stan 
idealny, tel. kom. 603-573-706.

 Vw passat, 1.9 Tdi, 2002 r., 
stan bdb, tel. kom. 514-414-294.

 Vw polo, 1.4 Tdi, 2003 rok, 
tel. kom. 606-519-851.

inne
 opony, felgi z niemiec, 

hurtownia. największy skład 
w rejonie, klimatyzacja, 
mechanika. bratoszewice, 
ul. łódzka 28, www.opony-
gaweda.pl, tel. (42) 719-63-08, 
tel. kom. 505-151-701.

 Sprzedam opony 
zimowe 205/55/16, 
tel. kom. 609-500-982.

 felgi „15”, koła „13”, 
tel. kom. 693-054-784.

motorowe

kupno
 Stare motocykle, części, 

tel. kom. 513-185-357.

 Kupię Junak, wSK, SKl, 
wfM, Mz oraz części, 
tel. kom. 603-444-431.

sprzedaż
 Sprzedam motor yamaha 

Virago 535, 1993 rok, 
tel. kom. 514-530-283.

nieruchomości

kupno
 Kupię las bez 

prawa zabudowy, 
tel. kom. 504-167-209.

 Kupię bloki, dom, działkę, 
ziemię, tel. kom. 607-809-288.

 Kupię ziemię, gm. łyszkowice i 
okolice, tel. kom. 502-602-463.

sprzedaż
 Mieszkanie 65 mkw, os. 

dąbrowskiego, iV piętro, 
tel. kom. 608-350-252.

 działka budowlana 2200 
mkw., Mysłaków, media, 
tel. kom. 665-981-200.

 Sprzedam działkę 
z domem, bobrowniki, 
tel. kom. 504-164-422.

 Sprzedam działkę 
budowlaną 1070 mkw, łowicz, 
tel. kom. 608-264-404.

 Sprzedam działkę rolno-
budowlaną w zdunach o pow. 
1,19 ha. Atrakcyjna lokalizacja, 
tel. kom. 793-321-028.

 Sprzedam działkę 1500 
m2 z domem drewnianym 
nadającym się do zamieszkania, 
boczki chełmońskie, 
tel. kom. 664-148-032, po 15.00.

 Sprzedam mieszkanie 
własnościowe w bloku, 84m2, 
parter, bolimowska 14/18b 
łowicz, tel. kom. 784-990-307.

 Gospodarstwo rolne w 
dzierzgówku, pow. 8,88ha 
z zabudową w całości. do 
autostrady A2 ok. 6 km, 
tel. kom. 696-230-340.

 Sprzedam dom 
mieszkalny wraz 
z budynkami gospodarczymi, 
tel. kom. 663-140-004.

 Kawalerka w centrum łowicza, 
tel. kom. 663-739-506.

 Kawalerka w centrum 
łowicza lub zamienię, 
tel. kom. 663-739-506.

 Kawalerka 24mkw, 2 
piętro, Skierniwice centrum, 
tel. kom. 798-081-184.

 dom do zamieszkania 
180 mkw. Głowno, wszystkie 
media 1996 rok, las 1.000 
mkw., 669.000zł, www.
freedom-nieruchomosci.
pl/oferta/6454-3685-odS, 
tel. kom. 602-276-728.

 Sprzedam mieszkanie 3 
pokojowe, centrum łowicza, 
cena 265 tys., ii piętro , 
tel. kom. 669-169-258, po 16.00.

 Sprzedam mieszkanie po 
remoncie 3-pokojowe, centrum 
łowicza, iii pięto, 300000 zł, 
tel. kom. 693-944-127.

 działka budowlana 600mkw., 
Klickiego, tel. kom. 502-163-313.

 wynajmę lub sprzedam 
wulkanizację z budynkami, 
napoleońska, łowicz, 
tel. kom. 502-163-313.

 działka rolna 0.37ha, 
ul. Malinowa Mysłaków, 
tel. kom. 730-859-878.

 Sprzedam kawalerkę na 
osiedlu broniewskiego, 2 piętro, 
tel. kom. 605-485-350.

 Sprzedam dwie działki 
budowlane 0,80ha, 
1,12ha. uzbrojone, uchań 
dolny, tel. (46) 838-83-89, 
tel. kom. 695-080-168.

 Sprzedam ziemię rolną 
w miejscowości Świące, 
tel. kom. 694-612-055.

 Sprzedam ziemię 6 ha bąków 
Górny , tel. kom. 793-777-035.

 Mieszkanie w bloku 44 mkw., 
tel. kom. 737-868-827.

 działka 1,22 ha, zielkowice i  
tel 609-106-174.

 Sprzedam ziemię 3,60 
h, Głowno, Targowa 26, 
tel. kom. 731-196-318.

 Sprzedam działkę 
z domem, bobrowniki, 
tel. kom. 504-164-422.

 ziemia 2 ha w miejscowości 
zamiary, tel. kom. 663-924-552.

 Sprzedam ziemię rolną 2,14 
ha z możliwością zabudowy, 
tel. kom. 508-281-219.

 Sprzedam 4,43 ha, gmina 
rybno, tel. kom. 696-796-696.

 Sprzedam ziemię 
3,5 ha, lubianków, 
tel. kom. 782-019-779.

 Mieszkania i pomieszczenia 
gospodarcze w psarach, 
tel. kom. 514-529-618.

 działka budowlana około 
1.000 m w Mysłakowie, 
tel. kom. 691-871-532.

 Sprzedam działkę, 
siedlisko, dom 2.100 ha, 
tel. kom. 608-815-516.

wynajem
 wynajmę lokal użytkowy 

70 mkw., ul. zduńska, 
tel. kom. 607-442-383.

 wynajmę lokal użytkowy 
50 mkw, ogrzewanie 
gazowe, ul. zduńska, łowicz, 
tel. kom. 607-442-383.

 wynajmę garaż, os. 
dąbrowskiego, 300 zł, 
tel. kom. 793-065-376.

 wynajmę lokal na 
Krakowskiej pod biura, 
mieszkania, przedszkole, 
tel. kom. 607-809-288.

reKlAMA
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 do wynajęcia mieszkanie  
w łowiczu, 608-621-402.

 Sprzedam dystrybutory 
Model hoc.ew.4.4 
w pełnej elektronice, 
tel. kom. 574-645-100.

 wynajmę 2-pokojowe, łódż, 
tel. kom. 606-373-441.

 M-3 do wynajęcia, 
tel. kom. 608-667-148.

 wynajmę lokal handlowy 
łowicz, nowy rynek, 
tel. kom. 606-121-540.

 wynajmę kawalerkę 
warszawa ochota, ul. 
Grójecka. oddam segment 
pokojowy za wyniesienie, 
tel. kom. 608-114-373.

 wynajmę lokal w 
Strykowie o pow. 70 mkw., 
tel. kom. 730-070-756.

 Mieszkanie do wynajęcia  
w Głownie, tel. kom. 607-302-
816, 535-885-251.

kupno różne
 Kupię owoce kasztanowca: 

kasztany, tel. kom. 574-827-824.

 Kupię stół do ping-ponga, 
tel. kom. 607-809-288.

 bagnety, monety, medale, 
starocie, tel. kom. 606-941-752.

sprzedaż różne
 rusztowania warszawskie, 

tel. kom. 500-262-573.

 Sprzedam automatyczny 
kocioł z podajnikiem ślimakowym 
42 KV automat, eko perfekt 
firmy lazar, pracował 6 miesięcy, 
tel. kom. 602-218-179.

 Sprzedam używany 
wypoczynek 2 i 3 osobowy, 
tel. kom. 602-218-179.

 betoniarka: naprawa, 
wyprzedaż, części, 
tel. kom. 510-124-700.

 Sprzedam ogrodową 
glebogryzarkę spalinową, 
tel. kom. 883-560-331.

 opony letnie do samochodu 
175/70/ r.13, 14.9-28 do 
ciągnika, tel. kom. 509-355-058.

 zagęszczarka cAT nowa, 
brama 5 metrowa z dwiema 
furtkami z demontażu, 
tel. kom. 798-169-557.

 Sprzedam wełniak w 
komplecie, tel. kom. 726-732-589.

 piec miałowy 25 Kw, 
dmuchawa, sterownik, bojler 
używany, tel. kom. 888-493-880.

 Sprzedam parkiet bukowy 23 
mkw o wym. 20cmx5,3cm, gr. 
15mm, tel. kom. 601-075-820.

 Sprzedam sosnowe 
drewno opałowe - tanio, 
tel. kom. 731-120-714.

 Sprzedam namiot foliowy, 
wymiary 16m/6m/2,40m, 
tel. kom. 506-336-944.

 Sprzedam drzewo opałowe 
sosnowe, tel. kom. 662-173-792.

 Sprzedam Migomaty 180-250 
Amper TiG Acdc 180-200-250 
Amper, tel. kom. 502-506-412.

 drewno z palet na 
opał pocięte, sprzedam, 
tel. kom. 508-186-353.

 Sprzedam drewno kominkowe, 
tel. kom. 532-365-546.

 piec miałowy ze sterownikiem, 
tel. kom. 608-684-292.

 lodówka czarna nowa, atlas 
do ćwiczeń, części do Seata 
Toledo, tel. kom. 530-370-088.

 Kręgi, pokrywy, przepusty, 
płytki chodnikowe w kolorze, 
tel. kom. 531-467-981.

 drewno kominkowe, opałowe 
(workowane). Skrzynki 
uniwersalki, jedynki, klepki. 
producent, tel. kom. 501-658-261.

 drewno opałowe, 
tel. kom. 798-877-090.

 piasek płukany, pospółka, 
żwir, podsyp, transport, 
tel. kom. 600-895-026.

 wózek paleciak, 
tel. kom. 693-830-160.

 Świerk srebrny różne wielkości, 
tel. kom. 517-160-370.

 Sprzedam grzejniki purmo, 
oddam gruz, Kocierzew, 
tel. kom. 691-620-963.

 Sprzedam drzewo sosna 
na pniu w bełchowie, 
tel. kom. 502-251-751.

 wózek rAK, diesel 1990r, 
6000zł, tel. kom. 602-584-266.

 Akumulator trakcyjny 
48V/650A, 2017, 2900zł 
(w rozliczeniu stary), 
tel. kom. 602-584-266.

 drewno opałowe, jabłoniowe, 
suszone przez 3 lata, 
pocięte, gotowe do pieca, 
tel. kom. 607-325-906.

 cegła, tel. kom. 794-706-491.

praca

dam pracę
 zatrudnię dekarzy lub 

pomocników, okolice dmosina, 
tel. kom. 609-846-316.

 zatrudnię pomocników 
budowlanych, 
tel. kom. 783-997-688.

 zatrudnię kierowcę c+e 
na ciągnik siodłowy naczepa 
firanka; trasy: włochy-finlandia; 
finlandia-włochy (przez polskę), 
tel. kom. 793-500-433.

 zatrudnię automatyków i 
elektryków z uprawnieniami 
praca w polsce i zagranicą 
cV proszę kierować na 
e-mail a.e.gedek@gmail.com, 
tel. kom. 790-808-190.

 zatrudnię kierowcę kat c+e 
chłodnia w transporcie krajowym. 
Stała pensja! poszukuję 
kierowców również na weekendy, 
tel. kom. 669-366-368.

 firma Steven zatrudni osobę 
do działu handlowego ze 
znajomością języka angielskiego, 
tel. kom. 606-832-571.

 zatrudnię pracownika 
magazynu. oferty proszę 
kierować na kadry@steven.pl.

 firma Steven zatrudni „złotą 
rączkę” na cały lub część etatu, 
tel. kom. 606-832-571.

 zatrudnię osobę 
do poprowadzenia 
małej gastronomii, 
tel. kom. 606-832-571.

 pracowników gospodarczych, 
sprzątaczki - magazyny Stryków/
łódź. Mile widziane orzeczenie 
o niepełnosprawności, 
tel. kom. 799-015-482.

 zatrudnię kierowcę kat. c, 
c+e, również dorywczo w ruchu 
krajowym, tel. kom. 601-385-525.

 Zakład Prefabrykacji 
Konstrukcji Drewnianych 
w Kocierzewie 
zatrudni pracowników 
produkcyjnych, montażytów, 
tel. kom. 515-138-358.

 Zakład meblarski zatrudni 
pracowników na stanowisko 
technologa, operatora 
maszyn, stalarza, Kocierzew, 
tel. kom. 515-138-358.

 przyjmę młode małżeństwo 
na gospodarstwo, 
tel. kom. 514-058-897.

 Zatrudnię ekspedientkę, 
sklep spożywczo-warzywny, 
Łowicz, ul. 11 Listopada 2, 
tel. kom. 691-715-550.

 do koszenia trawy i grabienia 
liści, tel. kom. 601-385-678.

 Przyjmę do pracy na skład 
węglowy, wymagane prawo 
jazdy kat. B, okolice Łowicza, 
tel. kom. 603-653-020.

 zatrudnię kierowcę do 
rozwożenia gazu w butlach po 
łowiczu, tel. kom. 600-237-175.

 zatrudnię lakiernika 
samochodowego, 
tel. kom. 602-585-126.

 producent skarpet firma 
lowA zatrudni dziewiarzy, 
tel. kom. 508-120-128.

 zatrudnię osobę do 
serwisu opon na stanowisko 
mechanik-wulkanizator, 
bratoszewice, dobre warunki, 
tel. kom. 505-151-701.

 Zatrudnię pracowników 
ogólnobudowlanych 
i brukarzy, praca 
Łowicz i okolice, 
tel. kom. 697-778-557.

 Zatrudnię pomocnika do lat 
50 na skład węgla i kamienia, 
tel. kom. 722-207-322.

 zatrudnię do układania kostki, 
tel. kom. 692-148-873.

 zatrudnię do układania kostki, 
tel. kom. 692-789-266.

 praca w niemczech, opieka 
nad osobami starszymi, 
tel. kom. 602-483-107.

 Zatrudnię w Łowiczu 
pracowników do obsługi 
maszyn produkujących 
przędzę, możliwość 
przyuczenia, praca w 
systemie trzy zmianowym, 
umowa o pracę, 
tel. kom. 510-160-839.

 opieka nad osobą starszą 
sprawną fizycznie, łowicz os. 
lotników, tel. (46) 837-42-46, 
tel. kom. 605-578-502.

 przyjmę do pizzerii w 
łowiczu kierowcę na stałe oraz 
weekendowo, tel. kom. 504-859-
387, 885-353-500.

 zatrudnię dziewiarza do 
maszyn SToll, uniVerSAl, 
tel. kom. 607-818-142.

 zatrudnię szwaczki 1 zmiana, 
Głowno, tel. kom. 518-203-421.

 zatrudnię piekarza/cukiernika 
na dobrych warunkach, 
tel. kom. 504-573-701.

 zatrudnię szwaczki, Głowno, 
tel. kom. 509-571-801.

 Zatrudnię 
szwaczki, stała praca 
jednozmianowa w Głownie, 
tel. kom. 668-349-942.

 zatrudnię stolarza 
dorywczo do budowy 
konstrukcji drewnianych, 
tel. kom. 607-701-177.

 Szukam opiekunki do 4 
miesięcznego dziecka i od 
czasu do czasu dla 4,5 letniego 
dziecka, tel. kom. 783-438-664.

 zatrudnię szwaczki na 
overlock, stębnówkę, Głowno, 
tel. kom. 665-217-483.

 firma produkcyjna zatrudni 
mężczyzn na stanowiska: 
pomocnik produkcji, pracownika 
prac wykończeniowych, praca w 
trybie jednozmianowym na pełen 
etat, tel. kom. 795-518-519.

 zatrudnię pracowników 
budowlanych z Głowna, 
tel. kom. 601-321-914.

 zatrudnię pracownika 
do prac wykończeniowych, 
tel. kom. 505-960-316.

 Zatrudnimy spawacza 
z uprawnieniami, prawo jazdy 
kat. B, mile widziana kat. 
C, tel. kom. 601-895-045, 
601-782-055.

 Przyjmę do pracy: ślusarz, 
spawacz - montaż, ogrodzeń. 
Możliwość przyłuczenia 
- na stałe lub dorywczo, 
tel. kom. 501-930-953.

 zatrudnimy kierowcę do 
pizzerii, tel. kom. 604-394-133.

 Zatrudnię kierowcę kat. 
C, praca Raben Stryków, 
tel. kom. 514-499-982.

 Zlecę proste przeszycia 
podkoszulek i kaleson 
chałupniczkom i zespołom 
chałupników, dajemy przędzę, 
nici do szycia, Głowno, 
tel. kom. 784-508-050.

szukam pracy
 Sprzątanie w prywatnym 

domku 1 raz w tygodniu, 
tel. kom. 791-345-129.

remontowo-
budowlane

usługi
 docieplanie budynków, 

gładzie, malowanie, płyty 
k/g, panele podłogowe i 
ścienne, glazura, terakota, 
tel. kom. 607-343-338.

 Malowanie, gipsowanie, 
ścianki GK, sufity podwieszane, 
itp. wolne terminy, 
tel. kom. 663-801-457.

 cyklinowanie bezpyłowe, 
tel. kom. 504-960-515.

 Malowanie, gładź, hydraulika, 
tel. kom. 515-830-969.

 bramy garażowe, wrota, drzwi, 
ogrodzenia, bramy, montaż 
ogrodzeń, tel. kom. 506-771-822.

 Gipsowanie, malowanie, 
panele podłogowe. 
Tanio i solidnie, 
tel. kom. 664-712-854.

 Malowanie, gipsowanie, panele 
podłogowe, zabudowa karton 
gips, tel. kom. 790-294-337.

 Malowanie, gipsowanie, 
tapetowanie, panele, płyta 
G/K, wykańczanie poddaszy, 
tel. kom. 535-466-501.

 drobne naprawy mieszkań, 
tel. kom. 791-655-024.

 układanie glazury, terakoty, 
tel. kom. 795-569-233.

 wykończenia wnętrz, 
tel. kom. 532-115-111.

 remonty od A do, 
tel. kom. 666-152-315.

 Firma budowlana oferuje 
budowę domów, garaży oraz 
budynków gospodarczych 
od podstaw kompleksowo 
z dachem, dociepleniem i 
wykończeniem. Wystawiam 
rachunek lub fakturę VAT, 
tel. kom. 605-051-991.

 profesjonalne tynki 
maszynowe. wycena gratis, 
tel. kom. 695-843-743.
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 Kominki: budowa, montaż, 
serwis, ogrzewanie domów, 
tel. kom. 602-282-415, 
607-090-243.

 Glazura, terakota, łazienki, 
malowanie solidnie, 
tel. kom. 721-717-741.

 Usługi koparką, koparko-
ładowarką, wywrotką, 
ziemia, piach, żwir, 
tel. kom. 506-271-866.

 zrobię bramy i ogrodzenia, 
tel. kom. 505-928-735.

 Malowanie, remonty, 
tel. kom. 514-347-542.

 Adaptacja poddaszy, 
ścianki, sufity G/K, malowanie, 
gładzie, glazura, terakota, 
tel. kom. 792-781-446.

 Malowanie, gipsowanie, 
glazura, terakota, sufity 
podwieszane. przystępne ceny, 
tel. kom. 691-768-451.

 wykończenia poddaszy 
płytą k/g, sufity podwieszane, 
malowanie, gładzie, glazura, 
terakota, przystępne ceny, 
tel. kom. 695-263-945.

 parkiety: profesjonalne 
układanie, cyklinowanie 
z polerowaniem, 
lakierowanie. Schody: 
cyklinowanie, lakierowanie, 
tel. kom. 607-090-260.

 Wylewki agregatem, 
tel. kom. 698-480-048.

 usługi minikoparką, przeciski 
kretem, tel. kom. 668-591-725.

 Tynki maszynowe, 
tel. kom. 796-954-454.

 układanie kostki brukowej, 
tel. kom. 667-837-817.

 cyklinowanie, polerowanie, 
tel. kom. 501-249-461.

 układanie kostki brukowej, 
opaski wokół nagrobków, 
tel. kom. 667-189-380.

 ogrodzenia panelowe, 
metalowe, siatki, betonowe, 
łupane, bramy, furtki, 
balustrady, wiaty, fundamenty, 
tel. kom. 798-877-090.

 usługi kruszarką (rozbiórki), 
przesiewaczem, walcem, 
ładowarką, koparko-ładowarką, 
koparką gąsiennicowa, wywrotką, 
transport maszyn budowlanych, 
rolniczych, tel. kom. 693-565-564.

 układanie kostki brukowej, 
tel. kom. 605-565-647.

 dachy, pokrycia dachowe, 
konstrukcje, obróbki, 
tel. kom. 609-846-316.

 Kierowanie budowami, 
projekty indywidualne, adaptacje, 
tel. kom. 693-184-322.

 Tynki maszynowe 
profesjonajne, wylewki, 
tel. kom. 604-144-668.

 remonty, wykończenia, 
tel. kom. 511-568-525.

 usługi minikoparką, 
wywrotka do 3,5 tony, 
tel. kom. 608-632-134.

 Tynki, tel. kom. 575-661-940.

 docieplenia budynków, 
elewacje, glazura, 
terakota, adaptacja 
poddaszy, kompleksowe 
wykończenia wnętrz. fVAT, 
tel. kom. 606-737-576.

 Dachy, rynny, akcesoria, 
20 lat doświadczenia, 
tel. kom. 512-033-338.

 Brukarstwo, 
tel. kom. 579-243-494.

 rozbiórki, wyburzenia, 
utwardzanie placów, dróg 
dojazdowych. Kopanie stawów, 
zbiorników retencyjnych. usługi 
koparko - ładowarką, koparką. 
Transport, tel. kom. 721-771-517.

 układanie kostki brukowej, 
odwodnienia terenu, budynków, 
zakładanie trawników, 
tel. kom. 782-452-548.

 remonty, glazura, 
terakota, gładzie, malowanie, 
tel. kom. 721-108-965.

 wylewki maszynowe, 
zacieranie mechaniczne, 
tel. kom. 785-246-112.

sprzedaż
 rusztowania warszawskie, 

tel. kom. 500-262-573.

 układanie kostki 
brukowej, wolne terminy, 
tel. kom. 791-080-403.

 extra czarna ziemia ogrodowa, 
po obróbce mechanicznej, 
tel. kom. 601-239-779.

 żwir (kamień) 16-35 mm 
do ogrodu, odwodnień i 
drenażu, Kopalnia Maurzyce, 
tel. kom. 601-239-779.

 Sprzedaż piasku, kruszyw, 
ziemi ogrodowej sortowanej, 
tel. kom. 693-565-564.

 Dachy, rynny, akcesoria, 
tel. kom. 513-019-010.

usługi 
instalacyjne

 usługi elektryczne, 
tel. kom. 509-838-364.

 Fotowoltaika, 
tel. kom. 727-534-450.

 usługi hydrauliczne, 
spawalnicze, mechaniczne. złota 
rączka, tel. kom. 506-891-289.

 drobna hydraulika, biały 
montaż, tel. kom. 535-466-501.

 przyłącza wodno-
kanalizacyjne, 
usługi minikoparką, 
tel. kom. 535-466-501.

 usługi elektryczne, 
tel. kom. 509-838-364.

 hydraulika kompleksowo, 
tel. kom. 601-818-310.

usługi inne
 Wycinka drzew, 

tel. kom. 696-008-528.

 cięcie drzew niebezpiecznych, 
pielęgnacja zieleni i ogrodów, 
tel. kom. 782-718-483.

 Transport: piasek, 
pospółka, podsypka, ziemia, 
tel. kom. 602-471-796.

 Czyste powietrze 
-  kompleksowa 
obsługa wniosków, 
tel. kom. 519-513-713.

 wiercenie studni głębinowych, 
tel. kom. 693-840-540.

 Zakładanie trawników, 
wertykujacja, koszenie trawy, 
tel. kom. 536-294-098.

 Usuwanie/frezowanie pni 
po wyciętych drzewach, 
tel. kom. 506-660-095.

 wycinka drzew, 
usługi podnośnikami 
koszowymi 27-metrowymi, 
tel. kom. 668-591-725.

 rozdrabnianie gałęzi, wycinka 
drzew, zakrzaczeń, koszenie 
traw i prace ogrodnicze, 
tel. kom. 667-732-751.

 Masz problem z komputerem: 
zadzwoń., tel. kom. 504-070-837.

 Renowacja mebli stylowych, 
nowoczesnych, wycena 
gratis, 7 dni w tygodniu, 
tel. kom. 883-589-669.

 odnawianie wanien, 
tel. kom. 600-979-826.

matrymonialne
 Kawaler 66 lat poszukuje 

kobiety w wieku 55-60 lat, trwały 
związek, tel. kom. 667-753-108.

 Samotny, lat 69 pozna kobietę 
samotną, tel. kom. 733-260-220.

 poznam atrakcyjną 
kobietę do miłych spotkań, 
tel. kom. 781-196-232.

 wysoki brunet pozna 
zadbana kobietę do 48 lat, 
tel. kom. 693-628-216.

nauka
 Kanadyjczyk polskiego 

pochodzenia: nauka 
angielskiego i francuskiego, 
wszystkie poziomy, 
tel. kom. 604-621-125.

 pomoc w nauce angielskiego 
i francuskiego dla uczniów 
szkół podstawowych i średnich, 
tel. kom. 604-621-125.

 Matematyka- szkoła 
podstawowa, egzamin 8-klasisty, 
tel. kom. 577-499-553.

 Matematyka- szkoła 
średnia, kursy maturalne, 
tel. kom. 577-499-553.

 Matematyka, 
tel. kom. 601-303-279.

 Angielski, polski, egzaminy. 
Korepetycje, matury, tanio., 
tel. kom. 607-328-038.

 Angielski, 
tel. kom. 607-440-582.

 Matematyka, 
tel. kom. 607-440-582.

 Matematyka, informatyka, 
tel. kom. 695-537-664.

 Język angielski, niemiecki, 
tel. kom. 782-613-909.

 Matematyka (podstawówka), 
tel. kom. 506-109-914.

 Matematyka, Angielski, 
tel. kom. 515-459-141.

rolnicze – kupno

płody rolne
 Sprzedam pszenżyto, 

tel. kom. 722-152-794.

 Skup zbóż paszowych: 
jęczmień 610 zł, pszenżyto 590 
zł, pszenica 720 zł, transport/
załadunek, leśniczówka k./
Soboty, tel. kom. 505-406-917.

 Kupię zboże paszowe, 
tel. kom. 668-478-617.

 Kupię każde zboże, 
tel. kom. 783-112-512.

 Kupię pszenicę, jęczmień, 
tel. kom. 693-253-063.

 Kupię owies, 
tel. kom. 538-455-989.

 Kupię zboża, 
tel. kom. 508-471-814.

 Skup zboża, auto 
samozaładowcze, 
tel. kom. 607-202-732.

maszyny
 Kupię maszyny rolnicze, 

tel. kom. 886-125-674.

 Kupię wialnie, czyszczalnie 
do zboża petkus, 
tel. kom. 886-125-567.

 Kopaczka, kombajn 
ziemniaczany, talerzówka do 
remontu, tel. kom. 726-811-028.

inne
 Kupię ciągnik, kombajn, orkan, 

tel. kom. 607-809-288.

rolnicze - 
sprzedaż

płody rolne
 Wytłoki jabłkowe, wysłodki 

buraczane, wapno nawozowe, 
żużel, tel. kom. 600-323-947.

 żyto, pszenżyto, pszenica, 
tel. kom. 723-296-983.

 pszenżyto claudius, 1-rok po 
wymianie+ pszenica euforia, 
tel. kom. 785-520-882.

 Świeże wytłoki jabłkowe, 
FVAT, dostawa do klienta, 
tel. kom. 693-025-909.

 ziemniaki jadalne lord, 
denar, możliwy dowóz, Sierżniki, 
tel. kom. 605-128-019.

 Sprzedam wysłodki 
buraczane z dowozem, 
tel. kom. 601-301-412.

 Sprzedam sadzonki truskawek, 
tel. kom. 608-109-956.

 Sprzedam kapustę 
szatkowaną i w główkach, 
marchew, buraczek ćwikłowy, 
tel. kom. 535-606-333.

 żyto dańkowskie, 
tel. kom. 724-551-112.

 Sprzedam pszenicę ozimą 
linus, euforia, oczyszczona, po 
centrali, tel. kom. 605-061-691.

 Sprzedam żyto, pszenżyto, 
słomę, tel. kom. 728-329-771.

 Sprzedam siano, 1 pokos dla 
koni i sianokiszonkę w balotach, 
tel. kom. 501-247-812.

 Sprzedam zboże, 
tel. kom. 668-181-142.

 Sadzonki truskawek rumba, 
tel. kom. 731-309-069.

 Sadzonki truskawek 
Granderoza, Aprika, Gigant, Azja, 
tel. kom. 663-428-181.

 wysłodki z jabłek, 
tel. kom. 785-240-260.
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 Sprzedam siano  
w balotach, sianokiszonkę 
i marchew paszową, 
tel. kom. 607-317-651.

 Sprzedam ziemniaki paszowe 
drobne, tel. kom. 508-448-858.

 Sprzedam zboże paszowe, 
tel. kom. 668-478-617.

 Sprzedam pszenicę, 
pszenżyto, mieszankę zbożową, 
tel. kom. 609-215-144.

 Sprzedam żyto z dowozem, 
tel. kom. 505-928-735.

 Sprzedam jęczmień, 
mieszankę zbożową, 
tel. kom. 781-779-632.

 Truskawki, 
tel. kom. 509-853-384.

 żyto z pszenżytem, 
tel. kom. 602-689-205.

 żyto, pszenżyto, mieszka, 
tel. kom. 509-838-266.

 bryza jadalne, paszowe, 
Małszyce, tel. kom. 726-811-028.

 Sprzedam ziemniaki paszowe, 
tel. kom. 602-648-497.

 Sprzedam sadzonki 
truskawek odmiana honeoye, 
tel. kom. 504-292-642.

 ziemniaki jadalne białe, żółte, 
tel. kom. 696-604-979.

 Sprzedam około 2 tony owsa, 
tel. kom. 508-192-016.

 Sadzonki truskawek honeoye, 
tel. kom. 791-125-486.

 Sprzedam ziemniaki jadalne 
irga, tel. kom. 782-613-920.

 Materiał siewny zaprawiany, 
pszenica ozima i pszenżyto, 
z powodu emerytury sprzedam, 
tel. kom. 731-498-811.

 Sprzedam sadzonki truskawek 
rumba, Granderose, Malwina, 
tel. kom. 886-125-674.

 Jęczmień, 
tel. kom. 723-778-303.

 Sianokiszonka baloty 20 szt, 
tel. kom. 607-197-339.

 Sprzedam pszenżyto, 
mieszankę oraz słomę, 
tel. kom. 536-468-152.

 Sprzedam zboże, 
tel. kom. 662-089-395.

 Sprzedam pszenicę ozimą 
po centrali odmiana comandor, 
tel. kom. 664-778-301.

 Sprzedam łuszczone 
ziarno jęczmienie słodowego 
(otręby słodowe), młóto 
browarne workowane, dowóz, 
tel. kom. 669-886-188.

 ziemniaki kopane prosto z pola 
na paszowe lub jadalne, bardzo 
ładne, tel. kom. 693-535-262.

 Sprzedam baloty siana, 
tel. kom. 694-657-883, dzwonić 
po 15.00.

 wysłodki mokre, 
tel. kom. 886-684-472.

 Słoma jęczmienna, 
tel. kom. 723-778-303.

 Sprzedam słomę pszenna 
w kostce, łyszkowice, 
tel. kom. 725-304-219.

 Mieszanka jara, 
tel. kom. 509-495-738.

 Sprzedam ziemniak paszowy, 
tel. kom. 696-796-696.

 Sprzedam ziemniaki jadalne 
denar, Queen, lord, belmondo, 
tel. kom. 533-077-701.

 Sprzedam owies 45 ton, 
tel. kom. 669-960-974.

 ziemniaki paszowe 10 
gr/kg, okolice Głowna, 
tel. kom. 603-754-598.

 Sprzedam pszenicę harendę, 
płaskocin, tel. kom. 695-684-368.

 Gryka, łubin, gorczyca, żyto, 
kukurydza, owies, mieszanka, 
pszenica, tel. kom. 506-115-015.

 Sprzedam pszenicę euforię po 
centrali, tel. kom. 692-365-635.

 dynia, tel. kom. 507-531-109.

 Sprzedam słomę ze stodoły, 
tel. kom. 725-270-105.

 Sprzedam żyto, 
tel. kom. 882-443-044.

 ziemniaki paszowe 0,15 gr, 
transport, tel. kom. 697-677-530.

 Maliny kopane, 
tel. kom. 574-036-944.

 pszenżyto, jęczmień, owies, 
tel. kom. 530-171-055.

 Sprzedam żyto po centrali, 
tel. kom. 663-256-947.

 Sprzedam ziemniaki żółte, 
jadalne, tel. kom. 663-256-947.

 Gryka, łubin, gorczyca, żyto, 
kukurydza, owies, mieszanka, 
pszenica, tel. kom. 506-115-015.

hodowlane
 Sprzedam jałówkę 

wycielenie 22.10.2020r, 
tel. kom. 721-682-674.

 Sprzedam jałówki z pod oceny, 
cielne, tel. kom. 695-335-369.

 Sprzedam prosiaki, 
tel. kom. 662-142-726.

 Sprzedam jałówkę na 
wycieleniu, tel. kom. 665-518-217.

 Sprzedam 2 
byczki 2-miesięczne, 
tel. kom. 572-594-009.

 Sprzedam 2 jałówki, 
wycielenie 25 listopad, 
tel. kom. 601-217-319.

 Sprzedam krowę, jałówkę, 
likwidacja stada, podsokołów 34, 
tel. kom. 517-669-648.

 Sprzedam prosiaki, 
tel. kom. 880-267-796.

 Sprzedam byczka czerwono-
białego 2-tygodniowego, 
tel. kom. 667-248-227.

 Sprzedam byczka Simantal, 
tel. kom. 695-090-723.

 Sprzedam jałówkę 
hodowlaną na wycieleniu 
23.10.2020r, tel. (46) 838-72-84, 
tel. kom. 663-929-105.

 Sprzedam 2 
krowy wysokocielne, 
tel. kom. 889-554-930.

 Jałówka na wycieleniu i jałówki 
żarłaki, tel. kom. 695-304-461.

 Krowy i jałówki 
mleczne, likwidacja stada, 
tel. kom. 606-622-973.

 Sprzedam 2 jałówki na 
wycieleniu, krowa drugi cielak na 
wycieleniu, tel. (46) 838-83-89.

 Jałówka na wycieleniu 21.10, 
parma, tel. kom. 733-805-066.

 prosiaki, tel. kom. 604-436-938.

 Sprzedam prosiaki, 
tel. kom. 570-912-224.

 Sprzedam jałówkę na 
wycieleniu, tel. kom. 692-912-891.

 Sprzedam 3 cielaki hf 
byczki, tel. kom. 509-231-745, 
697-693-612.

 Sprzedam jałówkę 
wysokocielną Simental, 
tel. kom. 503-562-330.

 Jałówka wysokocielna, 
tel. kom. 725-566-362.

 dwie jałówki roczne, 
krowa z cielakiem, 
tel. kom. 663-972-056.

 Sprzedam prosięta, 
tel. kom. 663-388-369.

 Sprzedam byczki, 
jałówkę wysokocielną, 
tel. kom. 726-102-889.

 prosiaki, tel. kom. 606-438-323.

 Sprzedam byczki, 
tel. kom. 511-611-196.

 Sprzedam prosiaki 
40 sztuk, 200 zł/sztuka, 
tel. kom. 665-493-071.

maszyny
 Śrutownik bijakowy i kutywator, 

tel. kom. 696-415-738.

 pług 4-skibowy, siewnik 
zbożowy 2,5m, kultywator 
13-zębowy, dwukółka, laweta do 
bel, tel. kom. 533-110-710.

 Sprzedam przyczepę 3,5 
tony zarejestrowaną w dobrym 
stanie i opryskiwacz 500 
litrów, 12-15 m belki pilmet, 
tel. kom. 501-247-812.

 owijarkę, 2 silniki elektryczne, 
słomę w balotach 120x120, 
tel. kom. 661-251-354.

 beczka asenizacyjna 4.000 l, 
stan bdb., tel. kom. 600-523-438.

 Sprzedam siewnik poznaniak, 
tel. (46) 838-91-30.

 prasa claas Variant 180, 
tel. kom. 664-173-486.

 ładowacze czołowe do 
ursus c-330, c-360, 3512, 
T-25 hydrauliczne lub na linkę, 
tel. kom. 608-686-489.

 Agregat uprawowo-siewny 
z hydropakiem 2,7 metra, 
tel. kom. 886-135-119.

 Talerzówka, glebogryzarka, 
tel. kom. 509-853-384.

 Sprzedam maszt od widlaka 
zaczepiany do ciągnika, 
tel. kom. 692-199-818.

 Sprzedam prasę warfamę 
i siewnik poznaniak, 
tel. kom. 603-254-329.

 Sprzedam cyklop do małego 
remontu, cena 2000zł., 
tel. kom. 698-367-366.

 Agregat uprawowy, 5-metrowy 
Konskilde, pług zagonowy, pług 
obrotowy Kwerneland, agregat 
uprawowo-siwny 3m duński, 
przyczepa hl8011, przyczepa 
18t 3-osiowa, siewka nawozowa 
Amazone, tel. kom. 663-931-810.

 Kosiarka rotacyjna polska, 
walec do ziemniaków, dwukółka, 
tel. kom. 880-500-224.

 rozrzutnik 2,5-tonowy, 
kultywator, zgrabiarka 
4-ka zawieszana., 
tel. kom. 508-192-016.

 Kombajn zbożowy 
deutz-fahr M1080, heder 
3m, kabina, sieczkarnia, 
tel. kom. 511-241-504.

 Kupię kombajn (bolko, 
Anna, Karlik), sadzarkę, 
cyklop, troll, rozrzutnik, 
glebogryzarkę, kopaczkę, inne, 
tel. kom. 511-713-596.

 Sprzedam brony 5, pług 
3-skibowy,  
tel. kom. 501-583-600.

 części do rozrzutnik  
fortschritt nowe,  
tel. kom. 693-830-160.

 Sprzedam śrutownik walcowy  
i kopaczkę, 
tel. kom. 887-380-863.

 poznaniak, prasa 
welger samozbierająca, 
opryskiwacz 400 litrów, pług 3, 
tel. kom. 692-778-350.

 pług zagonowy 
4-skibowy Akpil 2004 rok, 
tel. kom. 606-432-319.

 orkan ii, tel. kom. 503-891-969.

 c-360 z kabiną, 1985 rok, 
tel. kom. 607-330-538.

 Sprzedam suszarnię 
do kukurydzy, orkana, 
tel. kom. 508-281-219.

 ursus 105 KM, 2012 
rok, siewnik, opryskiwacz, 
gruber, agregat uprawowy, 
siewka nawozowa, 
tel. kom. 664-954-170.

 ursus 328 66r, 
tel. kom. 696-886-742.

  international 785 Xl 87r, 
tel. kom. 696-886-742.

 Kompletne koła do przyczepy 
385/55/22,5 bezdętkowe, 
tel. kom. 663-931-810.

 Sprzedam bizon, 
tel. kom. 601-227-927.

 Sprzedam grubera, nowy 
nieużywany 6 łapowy, 
tel. kom. 697-532-548.

 rozrzutnik, pług 2,  
dmuchawa pionowa, 
tel. kom. 514-529-618.

 Sprzedam rozrzutnik  
w oryginale, niemalowany, 
stan bdb i narzędzia rolnicze, 
tel. kom. 691-666-967.

 Kocioł c.o., 2015 rok,  
śrutownik z mieszalnikiem, 
dojarka konwiowa, wyciąg 
Krotoszyn,  
tel. kom. 721-169-137.

 beczka asenizacyjna i dojarka, 
śrutownik z mieszalnikiem, 
tel. kom. 721-169-137.

 beczka asenizacyjna i dojarka, 
śrutownik z mieszalnikiem, 
tel. kom. 721-169-137.

inne
 Obornik bydlęcy z dowozem, 

tel. kom. 667-277-322.

 Sprzedam gnojowicę od 
krów zagęszczoną obornikiem 
(okolice łowicza i zduny) 
z dowozem beczkowozem 18 tys 
litrów, tel. kom. 605-938-319.

 Podłoże popieczarkowe, 
sprzedaż z transportem, 
tel. kom. 603-653-020.

 Sprzedam obornik, parma, 
tel. kom. 733-805-066.

 Sprzedam obornik koński, 
Stadnina Koni Gozdów, 
tel. kom. 695-556-511.

rolnicze - usługi
 przywóz wytłoków 

buraczanych, 
tel. kom. 695-608-762.

 Koszenie kukurydzy na ziarno, 
tel. kom. 721-737-343.

 zbiór kukurydzy na 
ziarno kombajnem claas, 
tel. kom. 661-624-916.

 zrobię bramy do stodoły, 
garażu, obory oraz ogrodzenia, 
tel. kom. 505-928-735.

 zbiór kukurydzy na ziarno 
kombajnami new holland, 
tel. kom. 695-052-735.

 zbiór kukurydzy na ziarno, 
talerzowanie, orka, siew zbóż, 
tel. kom. 606-294-284.

 białkowanie obór, 
tel. kom. 518-168-598.

 Serwis traktorów: new 
holland, Massey ferguson, 
tel. kom. 697-778-780.

 Koszenie kukurydzy na ziarno, 
tel. kom. 509-339-587.

 orka, talerzowanie, 
tel. kom. 509-339-587.

zwierzęta

sprzedaż
 Sprzedam kaczki rosołowe, 

tel. kom. 696-375-777.

 oddam młode kotki, 
tel. kom. 600-876-355.

 oddam małe kotki, 
tel. kom. 532-365-546.

 oddam pieski, 
tel. kom. 665-159-353.

 Źrebica zimnokrwista, 
tel. kom. 725-566-362.

inne
 przyjmę psa sukę małego 

wielorasowego do pilnowania 
podwórka,  
tel. kom. 501-040-082.

reKlAMA
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 łowicz i oKolice

ważne telefony
  Infolinia PKP: Intercity 703 200 200,  

Koleje Mazowieckie 22 364 44 44,  
Łódzka Kolej Aglomeracyjna 42 2055515

 Informacja PKS 609-846-204
 Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 Straż pożarna 998 alarmowy
Komenda Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w Łowiczu 46 830 25 
50, 46 830 25 69
 Policja 997 alarmowy
KPP w Łowiczu 46 837 95 00
Policyjny telefon zaufania 837-80-00
 Pogotowie energetyki cieplnej  

46-837-59-16
 Pogotowie wod.-kan. 46-837-35-32
 Pog. energetyczne 991, 46-830-15-00
 PGE: przerwy w dostawach prądu  

422 222 222, infolinia 422 222 298
 Awarie oświetlenia ulicznego  

w Łowiczu: 881-551-551, 46 830-91-53 
 Warsztat konserwatorski ŁSM: 

46-837-42-33, 609-135-423 

dyżury przychodni
 Nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul. ułańska 28, tel. 46-837-56-11, 46-837-56-
12, 46-837-56-13 lub 509-056-091– czynna: 
w dni robocze 18.00-8.00, soboty, niedziele 
i święta od 8.00 (przez 24 h).

infolinie
  Infolinia NFZ w sprawie koronawirusa  

czynna całą dobę – 800 190 590
  Infolinia Państwowej Inspekcji  

Sanitarnej województwa łódzkiego:  
czynne codziennie w godz. 8.00–22.00 
695 422 338, 663 114 439, 782 236 442, 
782 277 228, 663 154 463, 665 386 932

  Infolinia dla mieszkańców  
woj. łódzkiego czynna całą dobę:  
42 664 19 04

 Sanepid w Łowiczu 46 837 64 94, 
alarmowy (całodobowy) 604 691 091

 Powiatowa Stacja Sanitarno- 
Epidemiologiczna w Skierniewicach 
46 83346 00, 46 83330 21, 509425343

apteki
 Łowicz – apteka całodobowa: 

    ul. Stanisławskiego, tel. 46-830-22-02
 Bielawy, ul. Garbarska 10, tel. 839-22-76
 Chąśno 64, tel. 838-18-25
 Domaniewice, ulica Główna 9,  

tel. 838-33-85 ul. Górna 1A, tel. 911-55-44
 Kiernozia, rynek Kopernika 12,  

tel. 24-277-91-58 ul. Kościuszki 6, tel. 24-277-
97-64 ul. łowicka 12A, 24-382-11-66

 Kocierzew Płd. 101, tel. 839-42-42
 Łyszkowice, ul. Kościelna 3, tel. 46-838-

87-86 ul. wolności 6b, tel. 606-221-872
 Nieborów 209, tel. 46-838-56-25
 Bełchów, przemysłowa, tel. 46-837-11-83
 Sobota, pl. zawiszy, tel. 46-838-22-81
 Zduny 1a, tel. 46-838-74-68
 Zduny 34, tel. 46-838-75-35

msze św. w niedziele
 Kościół pw. św. Ducha: 7.00, 8.30, 10.00, 

12.00, 18.00. 
 Kościół pw. Dobrego Pasterza: 7.00, 

8.00, 10.00, 11.15, 12.30, 17.00
 Katedra: 7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00
 Kościół o.o. Pijarów:  8.00, 9.30, 11.00, 

12.30, 16.00. 
 Kościół Sióstr Bernardynek: 8.00, 10.00
 Kościół pw. Matki Bożej Nieustającej 

Pomocy: 8.00, 10:00, 12.30, 18.00
 Kaplica seminaryjna: 10.00

urzędy i instytucje
 Starostwo Powiatowe w Łowiczu 

Sekretariat 46 811 53 00
 Urząd Miejski w Łowiczu 46 830 91 51
 Powiatowy Urząd Pracy 46 830 98 00
 Powiatowy Inspektorat Weterynarii 

46 837 55 78
 Powiatowy Rzecznik Konsumentów 

46 811 53 28
 Poradnia Psychologiczno-Pedago-

giczna w łowiczu 46 837 42 71
 PCPR w łowiczu 46 837 03 44
 Urząd Stanu Cywilnego 830 91 81 /80
 Pomoc przy zakupie leków, podsta-

wowych artykułów spożywczych  
i higieny osobistej 792 792 412 

 ZGM tel. 837 60 63
 ZUK tel. 837 36 62
 ZUM tel. 46 830 91 82
 Zakład Obsługi Przedszkoli Miejskich 

tel. 46 837 49 76
 Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej  

tel. 46 837 41 55, 46 837 39 43
 Środowiskowy Dom Samopomcy 

tel. 46 837 41 11
 Biblioteka Miejska 46-837-76-03
 Biblioteka Powiatowa w Łowiczu 

46 837 38 74
 Łowicki Ośrodek Kultury 46 837 40 01
 Sąd Rejonowy w Łowiczu:  

wydział cywilny 46 830-43-01,  
wydział Karny 46 830-43-02  
wydz. rodzinny i nieletnich 46 830-43-03 
wydział Ksiąg wieczystych 46 830-43-05  
obsługa interesanta 46 830-43-10

 PTTK o/Łowicz, Stary Rynek 3 
tel. 513 767 511

 ZAZ „Ja-Ty-My” Łowicz tel. 511 917 282
 Urząd Gminy Bolimów 46 83803 05, 
 UG Bielawy 46 838 26 95
 UG Chąśno 46 838 14 23
 UG Domaniewice 46 830 17 60
 UGKiernozia 24 277 90 80, 
 UG Kocierzew Pd. 46 838 48 25
 UG Łowicz 46 830 26 30
 UG Łyszkowice 46 838 87 78
 UG Nieborów 46 838 56 13, 
 UG Sanniki 24 277 78 10
 UG Zduny 46 838 74

boiska i hale sportowe
 Orlik, ul. Grunwaldzka 9, 735-048-951
 Orlik ul. Bolimowska, tel. 516-031-268
 Stadion w Łowiczu ul. Starzyńskiego 6/8, 

tel. 46-837-62-08

 Stadion im. 10 PP ul. Jana pawła ii 3, 
tel. 46-837-51-06

 Hala OSiR nr 1 ul. Jana pawła ii nr 3,  
tel. 46-837-51-06

 Hala OSiR nr 2 ul. Topolowa 2,  
tel. 46-837-09-04

 Orlik przy SP nr 1, tel. 519-130-551
 Boisko przy SP nr 4, tel. 46 837-36-94
 Boiska przy I LO im. Chełmońskiego   

w łowiczu 46 837-42-00

baseny w Łowiczu
 Pływalnia kryta oSir, ul. Kaliska 5, 

czynne codziennie w godz. 12-20

muzea i wystawy
 Muzeum w Łowiczu czynne od wtorku 

do niedzieli w godzinach 10.00-16.00 (ostat-
nie wejście o 15.30). bilety do muzeum: 
normalny 12 zł, ulgowy 7 zł, rodzinny  
(2 dorośli + 2 dzieci do 18 r.ż.) 30 zł,  
na wystawy czasowe 3 zł, wstęp bezpłatny 
na wystawy stałe – wtorek.  
31 października i 1 listopada  
(wszystkich Świętych) oraz 11 listopada 
(Święto niepodległości) – muzeum i skan-
sen przy muzeum będą nieczynne.

Wystawy stałe:
•Sztuka baroku w polsce 
•historia miasta i regionu
•etnografia Księstwa łowickiego
•izba pamięci żydów łowickich
Wystawy czasowe:
„Opowieść o lesie” – wystawa fotografii 
przyrodniczej, czynna do 29 listopada
 Skansen przy Muzeum w Łowiczu  

czynny od wtorku do niedzieli w godz. 
10.00-16.00 (ostatnie wejście o 15.30).
bilety: normalny 6 zł, ulgowy 4 zł, rodzinny 
(2 dorośli + 2 dzieci do 18 r.ż.) 15 zł, bilet 
spacerowy 2 zł, wstęp bezpłatny - piątek

 Skansen w Maurzycach czynny co-
dziennie w godzinach 10.00-18.00 (ostatnie 
wejście o 17.30). bilety: normalny 10 zł, 
ulgowy 6 zł, rodzinny (2 dorośli + 2 dzieci 
do 18 r.ż.) 28 zł, spacerowy 4 zł.

 Galerii Browarna w Łowiczu,  
ul. podrzeczna 17, tel. 691 979 262

 Muzeum Diecezjalne w Łowiczu,  
Stary rynek 20, tel. 46 837 66 45  
czynne: pon.–czw. w godz. 10.00–16.00, 
pt.–sob. w godz. 10.00–14.00.

 Muzeum Guzików w Łowiczu – ekspo-
zycja ozdobnych i zwyczajnych guzików z 
całego świata czynna od pon. do pt.  
w godz. 10-19, sob. 9-15 Galeria łowicka, 
ul. Stanisławskiego 10, wstęp wolny.

  Izba Pamięci Stanisława Klickiego,  
i piętro baszty im. gen. Klickiego w łowi-
czu, czynna w niedz. 16-18 wstęp wolny.

 Motonostalgia Muzeum Motoryzacji, 
nieborów 231a – czynne: piątek, sobota  
i niedziela w godz. 10.00-18.00. bilety: nor-
malny 12 zł, ulgowy 10 zł (dzieci i młodzież 
do lat 15, emeryci, renciści od 65 roku 
życia), dzieci do lat 7 bezpłatnie. 

 Pałac w Nieborowie czynny do 30 
listopada we wtorki, środy, czwartki, piątki, 
soboty i niedziele w godz. 12.00–16.00;  
w poniedziałki nieczynna.  

Bilety: do pałacu w nieborowie 20 zł – 
normalny, 15 zł – ulgowy, 1 zł – dzieci  
i młodzież (ucząca się od 7 do 26 lat).

„Biały Kruk” biblioteki nieborowskiej 
– najstarszą księgę z księgozbioru 
muzeum (514 lat) – do końca listopada
 Ogrody w Nieborowie czynne codzien-

nie w godz. 10.00–18.00. bilety:  
16 zł – normalny, 10 zł – ulgowy, 1 zł – dzie-
ci i młodzież (ucząca się) 7–26 lat.

 Ogrody w Arkadii czynne codziennie  
w godz. 10.00–18.00. bilety: 16 zł –  
normalny, 10 zł – ulgowy, 1 zł – dzieci  
i młodzież (ucząca się) 7–26 lat. 
bilety łączone do ogrodów w Arkadii  
i w nieborowie: 28 zł – normalny,  
16 zł – ulgowy, 2 zł – dzieci i młodzież 
(ucząca się od 7 do 26 lat).

 „Bolimów –na drodze ku niepodległo-
ści” – wystawa w budynku dawnej plebanii 
przy ul. farnej 35 w bolimowie czynna do 
16 października, w niedziele w godz. 12-18, 
w pozostałe dni po ustaleniu z Gminnym 
ośrodkiem Kultury w bolimowie

 Sanniki: Zespół Pałacowo-Parkowy  
– codziennie w godz. 8.00-22.00. bilety do 
pałacu –10 zł (normalny), 3 zł (ulgowy). na 
teren parku – wstęp wolny. 

•„Ożywić historię, czyli pałac  
w Sannikach za czasów Natansonów 
i Dziewulskich” – wystawa stała dot. 
historii właścicieli dóbr sannickich.
• „Strony świata i inne przedstawie-
nia” – wystawa malarstwa ryszarda 
Koska ze zbiorów Tadeusza Kacalaka 
współpraca z Muzeum Mazowieckim  
w płocku czynna do 31 października.
• „100. rocznica Bitwy Warszaw-
skiej” – plenerowa wystawa fotograficz-
na w parku; czynna do 30 listopada.
 Park przy Pałacu w Sannikach  

czynny codziennie w godz. 8.00-22.00
 Sromów: Muzeum Ludowe Rodziny 

Brzozowskich tel. 46 838-44-72, czynne 
od poniedziałku do soboty w godz. 9–17,  
w niedziele w godz. 12.00–17.00.

 Pałac i Stadnina Koni w Walewicach:  
zwiedzanie wyłącznie po rezerwacji, tel. 693 
422 684 bilety do pałacu: ulgowy 10,00 
zł, normalny 15,00 zł bilety do stadniny: 
ulgowy 5 zł, normalny 8,50 zł.

 „Powrót do przeszłości 1919–2014  
– 95. rocznica przybycia do Łowicza 
10 Pułku Piechoty” – wystawa zdjęć w 
dużym formacie zSp nr 1, w łowiczu, ul. 
podrzeczna 30.

kino Fenix w Łowiczu 
ul. podrzeczna 20, tel. 46-837-40-01

 Czwartek, 15 października:
godz. 15.00 – Trolle 2 – animacja / 
komedia prod. uSA, 1 godz. 30 min.
godz. 17.00 – Trolle 2
godz. 17.30 /sala ii – Wojtyła. Śledztwo 
– dokument prod. hiszpania, reżyseria: 
José María zavala, czas: 1 godz. 15 min.
godz. 19.00 – Jak zostać gwiazdą 
– komedia obyczajowa, prod. polska, 
reżyseria: Anna wieczur-bluszcz,  
czas: 1 godz. 59 min.

 Piątek – czwartek,  
   16–22 października:

godz. 15.00 – Trolle 2
godz. 16.30 – Pinokio – fantasy prod. 
francja, wielka brytania, włochy; reżyse-
ria: Matteo Garrone; czas: 2 godz.5 min.
godz 17.15 /sala ii – Jak najdalej stąd – 
dramat, komedia prod. polska; reżyseria: 
piotr domalewski; obsada: zofia Stafiej 
– ola, Kinga preis – Matka, Arkadiusz 
Jakubik – urzędnik; czas: 1 godz. 38 min.
godz. 19.00 – Banksterzy /premiera – 
dramat prod. polska; reżyseria: Marcin 
ziębiński; obsada: Antoni Królikowski 
– Mateusz, Katarzyna zawadzka – 
Karolina, Tomasz Karolak – Adam, Jan 
frycz – Jan, rafał zawierucha – Artur; 
czas: 1 godz. 44 min.; 
godz. 19.30 /sala ii – Szarlatan – 
dramat prod. czechy, irlandia, polska, 
Słowacja; reżyseria: Agnieszka holland; 
czas: 1 godz. 40 min.

koncerty
 Niedziela, 18 października:
godz. 14.00 – Chopin – Muzyka – 
Poezja – wystąpią: Joanna ławrynowicz 
(fortepian) i Tomasz ciachorowski 
(recytacja); pałac w Sannikach,  
ul. warszawska 142. bilety: 15 zł  
(sala koncertowa), 7 zł (sala lustrzana). 
 Niedziela, 8 listopada:
godz. 14.00 – „Jesienne inspiracje” – 
koncert fortepianowy; pałac  
w Sannikach, ul. warszawska 142.  
bilety: 15 zł (sala koncertowa), 7 zł  
(sala lustrzana).

inne
 Niedziela, 18 października:
godz. 15.15 – „Strony świata i inne 
przedstawienia” – wernisaż wystawy 
malarstwa ryszarda Koska, pałac w 
Sannikach, ul. warszawska 142
 Poniedziałek, 19 października:
godz. 9.00–11.00 – Zbiórka krwi – akcja 
wyjazdowa regionalnego centrum 
Krwiodawstwa i Krwiolecznictwa; pobie-
ranie w autobusie na parkingu: łowicz, 
Stary rynek 1.
 Sobota, 24 października:
godz. 16.00 – „Wzornik wycinanek 
łowickich” – promocja wydawnictwa 
i „Wycinanka łowicka – animacja, 
integracja, kreacja” – podsumowanie 
projektu; Muzeum w łowiczu, Stary ry-
nek 5/7. ilość miejsc ograniczona do 50 
osób; wstęp bezpłatny, ale obowiązują 
wejściówki, do odbioru po wcześniejszej 
rezerwacji tel. 46 837-39-28 wew. 36
 Środa, 28 października:
godz. 17.00 – Katarzyna Bonda  
– spotkanie podczas dyskusyjnego  
Klubu Książki; pałac w Sannikach,  
ul. warszawska 142. wstęp wolny.  
ilość miejsc ograniczona.
 Niedziela, 8 listopada:
godz. 16.00 – Kabaret Jurki  
w programie „wolność” – łowicki  
ośrodek Kultury, ul. podrzeczna 20.

ważne telefony
 policja 997 alarmowy  

w Głownie 42-719-20-20;  
w Strykowie: 42-719-80-07

 Straż pożarna: 998,  
w Głownie 42-719-10-08,  
w Strykowie 42-719-82-95

 Pogotowie ratunkowe  
999 alarmowy

 Pogotowie wodociągowe 
w Głownie 42-719-16-39

 Pogotowie energetyczne  
w Strykowie 42-719-80-10  
w Zgierzu 42-675-10-00.

 Sanepid w zgierzu 42 714 02 53
 Powiatowy Urząd Pracy  

w zgierzu tel. 42-716-49-41, 42-716-67-82, 
42-717-41-76 42-714-12-77, 42-714-12-78  
fax 42-717-41-60, lozg@praca.gov.pl

  Informacja PKS 42-631-97-06
 Taxi w Głownie 42-719-10-14

urzędy i instytucje
 Urząd Gminy Dmosin 46 874-62-94

 Skansen w Nagawkach 722-007-525
 Urząd Miejski w Głownie - sekretariat 

798 831 668, 798 831 480, 
 USC w Głownie: 798 831 572
 MOK w Głownie 42 719-11-43
 Schronisko dla zwierząt 509-104-718
 Urząd Gminy Głowno - sekretariat 

42 719-12-91, 42 719-13-54, 
 Biblioteka i Ośrodek Kultury  

w Bronisławowie 42 719-15-11
 Środowiskowy Dom Samopomocy  

w woli zbrożkowej 42 717-20-77
 Urząd Miasta i Gminy Stryków – 

sekretariat 42-719-80-02
 OKiR w Strykowie 42-719-81-52
 ŁODR bratoszewice 42-719-89-28
 Dom Kultury w Niesułkowie  

42-719-70-94,516-049-886 505-964-846

msze św. w niedziele
 Parafia św. Jakuba w Głownie:  

7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00
 Parafia św. Maksymiliana  

w Głownie: 8.00, 9.30, 11.30, 16.00
 Parafia św. Barbary w Głownie:  

7.00, 9.00, 11.00, 17.00

 Parafia w Dmosinie: 7:30, 10, 12, 18:00
 Parafia Św. Marcina w Strykowie: 

8:00, 9:30, 11:00, 18:00

dyżury przychodni
 Przychodnia Rejonowa w Głownie,  

ul. Kopernika 19, tel. 42-719-10-92 
poradnia ogólna: pn.-pt. 7.00-18.00

 Przychodnie w Strykowie:  
ul. Kościuszki 27: tel. 42-717-45-15 
ul. Targowa 16: tel. 42-719-92-30

 Punkt Konsultacyjny ds. Uzależnień  
i Przemocy w Rodzinie: 42-719-26-46

 Nieodpłatna pomoc prawna:  
Głowno, 665-530-294 
Stryków, 665-529-866

dyżury aptek
 Głowno: 
czwartek, 15 października:
ul. Młynarska 1, tel. 42 716-45-95
piątek, 16 października:  
ul. Sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28

sobota, 17 października: 
ul. Sikorskiego 59, tel. 42 710-12-99
niedziela, 18 października: 
ul. Swoboda 17, tel. 42 685-78-11
poniedziałek, 19 października:  
ul. łowicka 38 A, tel. 42 719-21-31 
wtorek, 20 października:  
ul. Kopernika 19, tel. 42 719-20-12 
środa, 21 października:  
ul. Młynarska 1, tel. 42 716-45-95
 Stryków, niedziela 18 października: 

pl. łukasińskiego 15, tel. 42 719-80-85 
apteki pełni dyżur w godz. 9.00–14.00.

muzea i wystawy
 Muzeum Żołnierza Polskiego – umun-

durowanie i ekwipunek żołnierzy i i ii wojny 
światowej dmosin 2a, tel. 504-327-183.

 Galeria Sztuki Współczesnej  
Bank& DM Głowno, ul. Młynarska 5/13.

inne
 Niedziela, 18 października:

godz. 8.00–13.00 – Zawody węd-
karskie – karpiowe, typu „no kill” 
– dozwolone wędkowanie dowolną 
metodą: spławikową, gruntową i feede-
rową; zbiornik wodny na terenie ośrodka 
wypoczynkowo-wczasowego cesarka. 
przewidziany gorący posiłek i nagrody. 
wpisowe: 60 zł.  zapisy: tel. 504-179-671. 
 Niedziela, 25 października:
godz. 8.00–13.00 –  wędkarskie zawody 
spinningowe – polowanie z błystką na 
wodne drapieżniki, szczupaki, okonie, 
sandacze itp.; zbiornik wodny na terenie 
ośrodka wypoczynkowo-wczasowego 
cesarka. obowiązują zapisy. ilość miejsc 
ograniczona do 35 osób. zapisy: tel. 
504-179-671.
 Środa, 28 października:
godz. 8.00 – „Przeciwdziałanie 
skutkom suszy na przykładzie inno-
wacyjnych metod uprawy kukurydzy 
na ziarno” – konferencja dla rolników;  
w programie: wykłady i wizyta na polet-
kach demonstracyjnych; łódzki ośrodek 
doradztwa rolniczego z siedzibą w bra-
toszewicach. ilość miejsc ograniczona. 
obowiązują zapisy, wstęp bezpłatny.

Głowno i STryKów 

ważne telefony
 Policja: 
w Żychlinie 24 253 00 14
w Pacynie 47 70-53-271
w Sannikach 47 7053-275
KPP w Kutnie 24 253-22-00 
KPP w Gostyninie 47 7053-222
 Straż pożarna: 998 alarmowy
OSP w Żychlinie 24 285-12-10
OSP w Pacynie 604-349-406
OSP w Bedlnie 24 285-51-91
 Pogotowie gazowe – 992
 Pogotowie energetyczne – 991 
w Żychlinie 285-10-27
 Stacja uzdatniania wody 24 285-13-59
 Oczyszczalnia ścieków 24 285-12-35
 ZEC 24 285-11-52
 Energetyk-Serwis 24 285-46-60
 Awarie oświetlenia ulicznego Kutno 

całodobowo: 606-605-494, 692-888-144
  Informacja PKP 22-194-36 
  Informacja PKS 609-846-204
 Sanepid w Kutnie 24 355 71 00
 PUP w Kutnie 24 355 70 50

dyżury
 Nocna i Świąteczna Pomoc Lekarska 

Kutno, ul. popiełuszki 1, nzoz red-Med  
tel. (24) 355-60-11, 697-859-705

 Apteka: Kutno ul. Mickiewicza 5, 
tel. 24-254-79-39 – dyżur całodobowy

 Nieodpłatna pomoc prawna – punkt 
specjalistycznego poradnictwa obywatel-
skiego, mediacje: urząd Gminy w żychlinie, 
ul. barlickiego 15a, tel. (24) 355-47-64

msze św. w niedz. i święta
 Żychlin, parafia pw. Św. Ap. piotra  

i pawła: 7.00, 9.00, 10.30 (dla młodzieży), 
11.15 (dla dzieci – w kaplicy), 12.00, 18.00.

 Śleszyn, parafia pw. św. Aleksandra 
papieża i Męczennika: 9.00, 11.00

 Luszyn, parafia pw. św. Stanisława 
biskupa i Męczennika: 9.00, 11.30

 Plecka Dąbrowa, parafia pw. zwiasto-
wania najświętszej Maryi panny: 9.00, 11.30

 Suserz, parafia pw. wniebowzięcia naj-
świętszej Maryi panny: 8.00, 10.00, 12.00

 Trębki, parafia pw. św. Stanisława Kostki 
w Trębkach: 8.00, 9.30, 11.30

 Bedlno, parafia pw. św. floriana biskupa 
i Męczennika: 9.00, 11.30

 Pacyna, parafia pw. św. wawrzyńca, 
diakona i męczennika: 8.30, 10.00, 12.00

 Oporów, parafia pw. św. Marcina bisku-
pa: 8.30, 10.00, 11.30

boiska sportowe
 Boisko „Orlik” w Żychlinie  

pl. łukasińskiego 21,tel. 609-262-446
 Stadion Miejski w Żychlinie,  

ul. waryńskiego 8, tel. 607-574-261

aquapark w Kutnie
 Strefa basenowa codziennie 6.00–22.00
 Strefa saun środa, sobota, niedziela  

w godz. 6.00–21.45 poniedziałek, wtorek, 
czwartek, piątek w godz. 16.00–21.45

 Strefa squash codziennie 6.00-22.00
 Strefa cardio-siła w godz. 6.00-22.00
 Strefa bowling poniedziałek – czwartek 

w godz. 12–22.00 piątek 12–24.00 sobota 
10–24.00 niedziela i święta 10–22.00

muzea i wystawy
 Muzeum – Zamek w Oporowie 

czynne: od poniedziałku do piątku w godz. 
10.00-16.00 (kasa w godz. 10.00–15.30)  
w soboty i niedziele 10–17.00 (kasa 10–16).
bilety: normalny 10 zł, ulgowy 7 zł. 

 Park przy Zamku w Oporowie czynny 
codziennie w godz. 8–20.00 wstęp wolny.

kino KDK
 Piątek – wtorek, 16–20 października:
godz. 14.45 – Trolle 2 – animacja / 
komedia, produkcja uSA; reżyseria  
walt dohrn, scenariusz Jonathan Aibel / 
Glenn berger; czas: 1 godz. 30 min.

godz. 17.00 – Tarapaty 2 – familijny, 
przygodowy, produkcja: polska, 2020 r. 
scenariusz i reżyseria: Marta Karwowska
godz. 19.00 – Skandal. Ewenement 
Molesty – dokumentalny, prod. polska, 
2020 r.; scenariusz i reżyseria: bartosz 
paduch; czas: 1 godz. 9 min.; 
godz. 20.45 – Greenland – thriller; 
produkcja: uSA, 2020 r.; reżyseria: 
ric roman waugh; scenariusz: chris 
Sparling; czas: 1 godz. 59 min.
 Środa, 21 października:
godz. 16.00 – Tarapaty 2 
godz. 18.00 – Van Gogh i Japonia – 
wystawa na ekranie; czas: 90 min. 
godz. 20.00 – Greenland

inne
 Czwartek, 3 grudnia:
godz. 17.00 – „Granice Wytrzymało-
ści” – piotr zolA Szulowski stand-up, 
program dla widzów powyżej 18 roku 
życia. bilety: 50 zł, 60 zł. Kutnowski dom 
Kultury, ul. żółkiewskiego 4.

SKARB ROLNIKA
noTowAniA z TArGowiSKA MieJSKieGo 
– ceny z dnia 13.10.2020 r.

w łowiczu w Głownie
botwinka pęczek 2,50-3,00 2,50
brokuły szt. 4,50-5,50 5,00
buraki czerwone kg 1,50-2,00 1,20
cebula kg 2,50-3,00 2,50
cukinia kg 6,00 -
czosnek szt. 1,50-2,50 -
fasola zielona kg 6,00 5,00
fasola żółta kg 6,00 6,00
gruszki kg 4,00-5,00 4,00
jabłka kg 2,00-5,00 2,50-3,00
jaja fermowe 15 szt. 8,00-10,00 -
jaja wiejskie 15 szt. 10,00-12,00 10,00-12,00
kalafior szt. 4,00-5,00 3,00-4,00
kapusta biała szt. 3,00-4,00 2,50
kapusta kiszona kg 7,00 -
kapusta pekińska kg 4,00-5,00 -
koperek pęczek 2,50 2,50
maliny 0,25 kg 6,00 -
miód 0,9 litra 35,00 -
marchew kg 1,50-3,00 2,50
natka pietruszki pęczek 2,00 1,50
ogórki kiszone kg 7,00 -
ogórek gruntowy kg 7,00 5,00-7,00
ogórek zielony kg 7,00 7,00
papryka czerwona kg 4,00-5-6,00 4,50-6,00
papryka zielona kg 4,00-6,00 -
papryka żółta kg 4,00-6,00 -
pieczarki kg 10,00 -
pietruszka kg 2,50-4,00 3,00-4,00
pomidor malinowy kg 7,00 7,00
pomidor polny kg 4,00-5,00 -
pomidor szklarniowy kg 6,00 6,00
por szt. 3,00 2,00
rzodkiewka pęczek 2,50 2,50
sałata szt. 3,00 3,00
seler szt. 3,00 2,00
szczypiorek pęczek 2,50 -
śliwki kg 3,00-4,00 3,00-4,00
włoszczyzna pęczek 4,00-5,00 4,00
ziemniaki kg 0,80-1,20 1,00

OFERTY PRACY
z dnia 14.10.2020 r.

POWIATOWY URZąD PRACY W ŁOWICZU:
  pracownik produkcji
  Kierowca samochodu ciężarowego
  operator maszyn i urządzeń przemysłu 

spożywczego
  hydraulik
  pomocniczy robotnik budowlany
  pozostali robotnicy wykonujący prace proste 

w przemyśle
  operator maszyn produkcyjnych
  pomoc kuchenna
  Kasjer-sprzedawca
  pakowacz ręczny
  formowacz skarpet
  Monter bram
  Ślusarz-spawacz
  Monter nawierzchni kolejowej
  operator koparko-ładowarki
  robotnik gospodarczy

POWIATOWY URZąD PRACY W ZGIERZU:
  Monter sieci wodnych i kanalizacyjnych
  pomoc domowa
  operator wózka widłowego
  Ślusarz/monter
  pracownik gospodarczy
  Monter konstrukcji aluminiowych
  Kierowca autobusu
  operator wielomaszynowy
  Kontrola i testowanie płytek obwodów 

drukowanych

POWIATOWY URZąD PRACY W KUTNIE:
  cieśla szalunkowy
  Szwaczka
  pracownik ochrony
  Sekretarz Gminy
  Główny księgowy
  Kierowca kat. ce
  przedstawiciel handlowy
  pomocnik brukarza
  Asystent ds. GMp
  dekarz

żychlin i oKolice
ROLNIK SPRZEDAJE
ceny z dnia 13.10.2020 r.

Żywiec wieprzowy:

  domaniewice: 4,00 zł/kg+VAT

  różyce: 4,00 zł/kg+VAT

  Kiernozia: 4,00 zł/kg + VAT

  Skowroda płd.: 4,30 zł/kg + VAT

  chąśno: 4,00 zł/kg+VAT

  Karnków: 4,50 zł/kg+VAT

Żywiec wołowy:

  domaniewice: jałówki 7,00 zł/kg+VAT,  
krowy 5,00 zł/kg+VAT byki 7,20 zł/kg+VAT

  różyce: jałówki 7,00 zł/kg+VAT,  
krowy 5,00 zł/kg+VAT byki 7,20 zł/kg+VAT

  Skowroda płd.: jałówki 7,30 zł/kg+VAT,  
krowy 5,30 zł/kg+VAT byki 7,50 zł/kg+VAT

  Magdalena Ziarnik z łowicza   
i Kacper Kostanty z Kutna 

ŚLUBOWALI SOBIE
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Taki był rok 1920 | 100 lat zwycięstwa nad bolszewikami, część 26.

Wiktoria 1920. Tydzień po tygodniu
Co tydzień,  
we współpracy  
z Ośrodkiem Karta, 
przedstawiamy  
kolejne etapy 
zwycięskiej wojny 
z bolszewikami  
– oraz obraz nastrojów 
społecznych  
tamtych dni.

9–15 października
9 października oddziały gen. 
lucjana żeligowskiego od-
rzucają wojska litewskie, które 
stawiają opór – i opanowują 
wilno. rząd litewski składa 
protest przeciwko tej akcji w li-
dze narodów. 10 października 
rozpoczyna się ostatnia opera-
cja wojsk polskich na froncie 
wschodnim – atak na pozycje 
sowieckiej 3 Armii pod Mo-
łodecznem. 12 października 
w rydze podpisana zostaje 
umowa o preliminariach po-
kojowych i rozejmie między 
polską a Sowietami. Tego dnia 
gen. żeligowski wydaje dekrety, 
zgodnie z którymi ma sprawo-
wać w wilnie osobistą władzę 
– jako naczelny dowódca wojsk 
„litwy Środkowej”. rząd polski 
oficjalnie odcina się od tej akcji. 
w społeczeństwie narasta zmę-
czenie wojną.

Kpt. Wacław Kotowski  
(1 Pułk Ułanów Wileńskich):
Marsz na wilno odbywał się 
prawie spokojnie, z wyjątkiem 
kilku małych utarczek niema-
jących większego znaczenia 
w akcji bojowej pułku.
zobaczyliśmy nareszcie cel 
naszych dążeń – wilno. w sze-
regach pułku zapanowała 
radość, wszyscy bez wyjątku 
oczekiwali chwili wkraczania 
do miasta z wielką niecierpli-
wością. przed murami wilna 
na twarzach żołnierskich wi-
doczne były oznaki silnego 
wzruszenia. Każdy odruchowo 

poprawiał swój mundur i otrze-
pywał go z kurzu podróżnego, 
poprawiał ładownicę i czapkę, 
markotnie spoglądał na dziu-
rawe buty. o dobrym zmierz-
chu, przy rogatkach miasta 
spotkały nas nieprzeliczone 
tłumy, które w porywie radości 
brały nas w ramiona i wyciska-
ły nam na policzkach siarczy-
ste całusy. (...)
zebrany tłum ruszył ławą za 
pułkiem, wznosząc entuzja-
styczne okrzyki: „niech żyją 
dzieci wilna!” – oraz sypał 
na nas masami kwiaty, które 
żołnierze zatykali sobie za 
rynsztunek.

wilno, 9.10.1920
[relacje uczestników akcji 

zajęcia wilna w październiku 
1920 r., zebrane w lipcu, 

sierpniu i wrześniu 1930 r. 
na ankietę wojskowego  

biura historycznego, cAw 
i.400.959]

Juliusz Zdanowski (ziemia-
nin, polityk związany z Naro-
dową Demokracją) w dzien-
niku:
dowiedzieliśmy się ze sztabu 
o ogłoszonym dziś komunika-
cie o zajęciu wilna. że zajęto, 

to dobrze. Ale po co [mini-
ster spraw zagranicznych, ks. 
eusatchy] Sapieha oficjalnie 
przed pięciu dniami oświad-
czał, że do wilna nie wejdzie-
my? i po co ta głupia komedia, 
że żeligowski wbrew rozkazo-
wi, przez nieposłuszeństwo 
[wilno] zajął? w te rzeczy nikt 
nie uwierzy. przecież przed 
paroma dniami już ktoś z mi-
sji angielskiej mówił rektorowi 
[Michałowi] Siedleckiemu, że 
wiedzą, iż wejść do wilna za-
mierzamy. więc po co głupia 
komedia, a po wtóre, gdyby 
utrzymywać, że to samowola 
generała, to po co wytwarzać 
apoteozę niekarności w woj-
sku? […] wyjdziemy przed 
światem na głupich komedian-
tów i azjatyckich oszustów.

warszawa, 10.10.1920
[dziennik Juliusza 

zdanowskiego, t. 3: 4 Viii 1919 
– 28 iii 1921, Szczecin 2014]

Wacław Lipiński (referent 
w II Oddziale Ministerstwa 
Spraw Wojskowych) w pi-
śmie „Rząd i Wojsko”: 
Społeczeństwo tymczasem 
z wolna, powoli stygło. coraz 
mniej interesowano się żołnie-
rzem i jego trudem, coraz rza-
dziej czytano komunikaty i ko-
respondencje z frontów (z tak 
okropnie dalekich, z jakichś 
dźwin i ptyczy), a coraz bar-
dziej interesowano się skanda-
likami i plotkami miejscowymi, 
coraz zapobiegliwiej krzątano 
się wokół własnych interesów, 
posad, protekcji i pasków [pa-
skarstwa]. ni stąd, ni zowąd 
żołnierz pozostał na froncie 
sam. pozostał sam i obejrzaw-
szy się kędyś poza siebie w tył, 
nie ujrzał tam narodu swego, 
nie ujrzał za sobą społeczeń-
stwa zwartego jedną wolą, jed-
nym pragnieniem zwycięstwa. 
[…] 

listy rodziny wiejskiej, spod 
jakiegoś lubartowa czy Gra-
jewa, mówiły ciągle jedno i to 
samo: „przy gospodarstwie 
nie ma komu chodzić, obiecali 
dać ziemię, wypełnić reformę 
rolną – ale nie dają i nie mówią 
o niej”… nie pisano wyraźnie. 
Ale żołnierz w polu czuł, że 
tam w domu uważają, że on się 
niepotrzebnie bije, naraża i wal-
czy, bowiem szerokim masom 
chłopskim nic z tego nie przyj-
dzie. A to, czego nie domówio-
no w liście, powiadano w domu, 
gdy żołnierz jechał na urlop. 

warszawa, 10.10.1920
[wojsko a społeczeństwo, 

„rząd i wojsko” nr 41/1920] 

Edward Woyniłłowicz (dzia-
łacz społeczny) w dzienniku:
dzisiaj zaczynam rok 74., nigdy 
jeszcze w tak smutnym nastroju 
dnia tego nie spędzałem; do-
szła wiadomość o podpisaniu 
w rydze preliminarzy pokojo-
wych, w których granica Kre-
sów wschodnich pozostawia 
w ręku bolszewików Mińsk, 
stolicę białorusi! okropna 
rzecz, polska przekreśla całą 
swą kilkuwiekową kulturalną 
pracę na wschodzie; misja na-
sza skończona, „murzyn może 
odejść”. przez sto kilkadziesiąt 
lat porozbiorowych przecho-
wywaliśmy na białorusi wiarę 
katolicką, ideę polską, tradycje 
narodowe, znosiliśmy prawa wy-
jątkowe, prześladowania, krwią 
określaliśmy granice 1772 roku, 
w ostatnich latach oddaliśmy 
wszystkich synów naszych 
do szeregów, plony ziemi na-
szej na potrzeby armii, a rozpo-
rządzalną gotówkę na pożyczkę 
państwową – a w ostatniej chwi-
li w żądaniach pokojowych pol-
ska wyrzekła się Mińska, gdzie 
tyle lat pracy naszej organiza-
cyjnej poszło na marne [...].
czemu było tę całą trudną, 
żmudną, a tak narodową pracę 
naszą na marne puszczać, nie 

wskutek niepowodzeń wojen-
nych, nie wskutek oporu wroga, 
a wskutek niezrozumienia całej 
ważności Kresów naszych dla 
siły i wzrostu państwa, bo prze-
cież komisja nasza pokojowa 
w rydze nie „musiała ustą-
pić”, ale od samego początku 
w założeniu „nie chciała żądać 
Mińska”.
[...] wieczna hańba tej komi-
sji pokojowej, złożonej nie 
z mężów stanu, a tylko we-
dług klucza partyjnego Sejmu 
wyłonionej [...]. To jest nowy, 
czwarty rozbiór kraju, przez 
samą polskę zaproponowany, 
wszak pierwszy tak okrzycza-
ny jako zbrodnia rozbiór kraju 
nie odciął tyle od ciała polski, 
ile obecna komisja w rydze 
dobrowolnie bolszewikom od-
dała.

warszawa, 13.10.1920
[edward woyniłłowicz, 

wspomnienia 1847–1928. 
część pierwsza,  
warszawa 2016]

Premier Wincenty Witos 
podczas posiedzenia Sejmu:
pokój ten, podpisany 12 paź-
dziernika, nie zaspokaja w peł-
ni aspiracji narodu polskiego, 
zostawia poza granicami polski 
wielką liczbę polaków, ale czy-
ni zadość duchowi umiarkowa-
nia i dążeniom polskim do za-
kończenia wojny (brawa), dając 
jednocześnie polsce możność 
oddechu na wschodzie. [...] 
obie strony zgodziły się w ry-
dze na to, że – o ile w skład 
ziem położonych na zachód 
od określonej granicy wchodzą 
terytoria sporne między polską 
a litwą – sprawa przynależno-
ści tych terytoriów do jednego 
z tych dwóch państw należy wy-
łącznie do polski i litwy.

warszawa, 14.10.1920
[Sprawozdanie stenograficzne 

ze 172. posiedzenia Sejmu 
ustawodawczego z dnia  
14 października 1920 r.]

Wilno, 15 października 1920. wileński pułk Strzelców. 
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Starostwo Powiatowe w Łowiczu | oświadczenia majątkowe

Zasoby i zarobki urzędników i radnych
W ciągu 
ostatnich tygodni 
publikowaliśmy 
oświadczenia 
majątkowe 
samorządowców  
z okolicznych gmin.  
Dziś sprawdzamy 
urzędników starostwa 
i radnych powiatu 
łowickiego.

  Marcin Kosiorek, Staro-
sta Powiatu Łowickiego, po-
dobnie jak rok temu, nie wykazał 
posiadanych oszczędności ani ma-
jątku. Ze stosunku pracy w staro-
stwie uzyskał dochód 124.558,74 
zł, z  Rady Programowej TVP3 
Łódź 1.014 zł, z Geotermii Unie-
jów 1.917,25 zł, natomiast z Pysz-
ne Socho NOT-FOR-PROFIT 
1.316,25 zł. Zobowiązany jest kre-
dytem konsumpcyjnym. Na dzień 
31.12.2019 r. pozostało 11.780 zł 
(rok wcześniej 28.120 zł).

  Piotr Malczyk, wicestaro-
sta, wykazał 14.000 zł oszczęd-
ności (rok wcześniej 23.000 zł). 
Z tytułu zatrudnienia w  staro-
stwie uzyskał dochód 112.087,39 
zł, natomiast ze stosunku pracy 
KPPSP 5.870,66 zł. Posiada sa-
mochód Volkswagen Jetta z 2007 
r. Nie posiada zobowiązań finan-
sowych powyżej 10.000 zł.

  Marcin Pluta, sekretarz 
powiatu, wykazał 25.000 zł 

oszczędności (rok wcześniej 
4.000 zł). We współwłasności 
małżeńskiej posiada dom o pow. 
161 mkw., na działce 1060 mkw., 
o  wartości 350 tys. zł. Wraz 
z  żoną posiada także mieszka-
nie o  pow. 32 mkw. i  wartości 
200 tys. zł. Posiada 10 udziałów 
w spółce Beyond The Future sp. 
z  o. o. Ze stosunku pracy uzy-
skał dochód 136.167,42 zł, a z ty-
tułu najmu 6.300 zł. We współ-
własności małżeńskiej posiada 
samochód osobowy VW Pas-
sat z  2006 r. Jest zobowiązany: 
kredytem odnawialnym na  ra-
chunku bankowym 36.795 zł, 
kredytem hipotecznym na  cele 
mieszkaniowe, zaciągniętym 
na  kwotę 190.000 zł (na koniec 
poprzedniego r. do spłaty pozosta-
ło 87.260 zł), pożyczką hipoteczną 
na cele mieszkaniowe zaciągniętą 
na kwotę 22.844 zł (na koniec po-
przedniego r. do spłaty pozostało 
14.129 zł) oraz pożyczką gotów-
kową w kwocie 18.750 zł (na ko-
niec poprzedniego r. do spłaty po-
zostało 11.102 zł). (Rok wcześniej 
pożyczka z  kasy zapomogowej 
– do spłaty na koniec 2018 r. zo-
stało 10.000 zł, kredyt hipoteczny 
na cele mieszkaniowe – do spłaty 
na koniec 2018 r. zostało 109.437 
zł, pożyczka hipoteczna na  cele 
mieszkaniowe – do spłaty na ko-
niec 2018 r. zostało 17.219 zł, po-
życzka gotówkowa – do  spłaty 
na  koniec 2018 r. zostało 16.934 
zł, limit odnawialny na rachunku 
bankowym 40.076 zł).

  Monika Mamcarz, skarb-
nik powiatu, wykazała posia-

danie 2.000 zł we współwłasno-
ści małżeńskiej (rok wcześniej 
5.000 zł). Także we współwła-
sności małżeńskiej posiada dom 
o  pow. 242 mkw. i  wartości 
605.000 zł. Prowadzi gospodar-
stwo (produkcja roślinna) o pow. 
1,6 ha i wartości 20.000 zł. Bu-
dynki znajdujące się na jego tere-
nie warte są 192.000 zł i 38.500 
zł. Z tego tytułu uzyskała przy-
chód 3.900 zł i  dochód 1.500 
zł. Wśród innych posiadanych 
nieruchomości wskazała dział-
kę, na której stoi dom – o pow. 
3,670 mkw. i  wartości 50.000 
zł (współwłasność małżeńska).  
Z tytułu zatrudnienia uzyskała 
dochód 113.047,02 zł, a z dopłat 
obszarowych z ARiMR 1.210,97 
zł (małżeńska współwłasność). 
We współwłasności małżeńskiej 
posiada samochód osobowy Hy-
undai IX20 z 2017 r., o wartości 
48.000 zł. Zobowiązana jest kre-
dytem hipotecznym w  kwocie 
227.785,30 zł (małżeńska wspól-
ność majątkowa) (rok wcześniej 
234.316,98 zł).

  Marek Jędrzejczak, Prze-
wodniczący Rady Powiatu, 
wykazał posiadanie 38.100 zł 
oszczędności we współwłasno-
ści małżeńskiej (rok wcześniej 
37.000 zł). Wykazał także dom 
o  pow. 150 mkw., nie wskazu-
jąc jego wartości, zaznaczając 
brak tytułu prawnego. Wśród in-
nych posiadanych nieruchomo-
ści wskazał 1 ha ziemi o wartości 
20.000 zł. Z tytułu zatrudnie-
nia uzyskał dochód w  wysoko-
ści 72.778,47 zł, natomiast z diet 

radnego 26.880 zł. Posiada sa-
mochód osobowy Toyota Yaris 
z 2013 r. Nie ma zobowiązań fi-
nansowych powyżej 10 tys. zł. 

  Jacek Chudy, radny, wy-
kazał posiadanie 24.000 zł 
oszczędności (rok wcześniej 
18.497 zł). Wraz z  żoną posia-
da mieszkanie o  pow. 38 mkw. 
i wartości 160.000 zł. Z tytułu za-
trudnienia uzyskał dochód w wy-
sokości 129.893,73 zł, z diet rad-
nego 14.246,40 zł, natomiast 
z  ARiMR ok. 1.800 zł. Posiada 
samochód Dacia Duster z  2017 
r., Citroen Cactus z 2015 r. oraz 
Mazda CX3 z 2016 r. Radny jest 
zobowiązany kredytem liniowym 
w wysokości 13.000 zł, kredytem 
na  zakup mieszkania (do spłaty 
pozostało ok. 30.000 CHF), kre-
dytem na zakup samochodu Da-
cia Duster (do spłaty pozosta-
ło ok. 9.000 zł) oraz kredytem 
na zakup samochodu Mazda (do 
spłaty pozostało ok. 11.000 zł).

  Krystian Cipiński, radny, 
wykazał posiadanie 22.766,49 zł 
jako majątek odrębny i  20.000 
zł na rocznej lokacie (rok wcze-
śniej 27.860 zł na rachunku ban-
kowym). Z tytułu umowy o pra-
cę uzyskał dochód 61.756,03 zł, 
z  tytułu pełnienia obowiązków 
społecznych i  obywatelskich 
20.352 zł, natomiast z  tytułu 
umów o  dzieło 4.640 zł. Posia-
da samochód osobowy Volvo 
V60 Kinetic z 2011 r., o wartości 
30.000 zł. Radny nie posiada zo-
bowiązań finansowych o  warto-
ści powyżej 10.000 zł.

  Krzysztof Dąbrowski, rad-
ny, podobnie jak rok temu, nie 
wykazał posiadanych oszczęd-
ności. Wykazał natomiast po-
siadanie domu o pow. 96 mkw. 
i  wartości 150 tys. zł. Prowa-
dzi gospodarstwo ogólnorolne 
o pow. 13 ha. Z tytułu diet rad-
nego uzyskał dochód 20.352 
zł (rok wcześniej 19.673,54 zł), 
a  z  dopłat ARiMR 17.515 i  29 
tys. zł. Posiada samochód mar-
ki Mercedes o  wartości 12.195 
zł, o wartości 12.195 zł, kombajn 
z 1999 r. oraz samochód Hyun-
dai z 2005 r. Radny zobowiąza-
ny jest kredytem. Na koniec po-
przedniego r. do spłaty pozostało 
95 tys. zł (rok wcześniej kredyt 
30.000 zł).

  Krzysztof Figat, radny, po-
dobnie jak rok temu nie wykazał 
posiadanych oszczędności. Wy-
kazał natomiast posiadanie (we 
współwłasności małżeńskiej) 
dwóch domów: o pow. 210 mkw. 
i wartości 250.000 zł oraz o pow. 
83 mkw. i wartości 8.000 zł. Po-
siada gospodarstwa rolne: o pow. 
1,50 ha i  wartości 30.000 zł, 
o pow. 0,30 ha i wartości 14.000 
zł (obydwa stanowią współwła-
sność małżeńską) oraz o  pow. 
5,7 ha w dzierżawie. Z tego tytu-
łu uzyskał przychód ok. 37.000 zł 
i dochód ok. 3.000 zł. Wśród in-
nych posiadanych nieruchomo-
ści wskazał stację paliw o  pow. 
900 mkw. i  wartości 1.570.000 
zł (współwłasność małżeńska). 
Radny posiada dwa zobowią-
zania finansowe na  działalność 
bieżącą – ok. 90.000 zł oraz ok. 

89.000 zł (rok wcześniej trzy: 
na  kredyt suszowy ok. 21.400 
zł, na  działalność bieżącą ok. 
101.000 i 114.000 zł).

  Aleksander Frankie-
wicz, radny, wykazał posiada-
nie oszczędności w  wysokości 
24.015,12 zł (współwłasność mał-
żeńska), rok wcześniej 5.215,73 
zł. Posiada dom o  pow. 106,25 
mkw. i wartości 102.000 zł (ma-
jątek odrębny radnego), a  także 
mieszkanie o  pow. 42,14 mkw. 
i wartości 145.000 zł (współwła-
sność małżeńska). Posiada go-
spodarstwo rolne o pow. 2,82 ha 
i wartości 175.000 zł, zabudowa-
ne stodołą o pow. 210 mkw. i war-
tości 150.000 zł oraz oborą o pow. 
152 mkw. i wartości 128.000 zł. 
Z tego tytułu uzyskał dochód: 
2.080,80 zł – jednorazowa płat-
ność obszarowa ARiMR. Wska-
zał też koszty: 353 zł podatek 
rolny oraz 79 zł – spółka wodna.  
Z tytułu zatrudnienia uzyskał do-
chód w wysokości 72.777,50 zł, 
z Programu Szkolny Klub Spor-
towy 1.280 zł, natomiast z tytułu 
diet radnego powiatu 17.808 zł. 
We współwłasności małżeńskiej 
posiada samochód Opel Corsa 
z 2011 r. Radny zobowiązany jest 
mieszkaniowym kredytem hipo-
tecznym zaciągniętym na kwotę 
137.750 zł. Na koniec ubiegłego r. 
do spłaty pozostało 99.446,26 zł 
(małżeńska wspólność majątko-
wa; rok wcześniej 105.772,83 zł).

  Piotr Gołaszewski, rad-
ny, wykazał posiadanie 139.400 
zł oszczędności (współwłasność 
małżeńska), rok wcześniej 78.500 
zł. Także we współwłasności 
małżeńskiej posiada dom o pow. 
204,28 mkw. i wartości 740.000 
zł. Wśród innych posiadanych 
nieruchomości wskazał: działkę 
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o pow. 312 mkw. i wartości ok. 11 
tys. zł (prawo użytkowania dział-
ki – małżeńska współwłasność), 
działkę o pow. 283 mkw. i war-
tości ok. 55 tys. zł, działkę pod 
domem jednorodzinnym, o pow. 
1047 mkw. i wartości ok. 115 tys. 
zł oraz budynek gospodarczy 
o  pow. 40 mkw. i  wartości ok. 
100 tys. zł (wszystkie we współ-
własności małżeńskiej). Z tytułu 
umowy-zlecenia uzyskał dochód 
brutto 157.755,24 zł, natomiast 
z tytułu diet radnego 20.352 zł. 
We współwłasności małżeń-
skiej posiada samochód Che-
vrolet Orlando z 2011 r., o war-
tości ok. 32.000 zł. Radny wraz 
z  małżonką zobowiązany jest 
kredytem zaciągniętym na  za-
kup działki budowlanej i  bu-
dowę domu jednorodzinnego, 
na kwotę 596.800 zł. Na koniec 
ubiegłego r. do  spłaty pozosta-
ło 556.658,17 zł (rok wcześniej 
573.412,56 zł).

  Krzysztof Górski, radny, 
wykazał posiadanie oszczęd-
ności: 110.000 zł na  lokacie 
(rok wcześniej 160.000 zł) oraz 
15.000 zł na koncie oszczędno-
ściowym (rok wcześniej 4.000 
zł) (współwłasność małżeńska). 
Także we współwłasności mał-
żeńskiej posiada dom o  pow. 
152 mkw. i wartości 480 tys. zł. 
Wśród innych posiadanych nie-
ruchomości wskazał działkę, 
na której znajduje się w/w dom. 
Ma ona 4.460 mkw. powierzch-
ni i warta jest 250 tys. zł (współ-
własność małżeńska). Z tytu-
łu emerytury uzyskał 85.684 zł 
brutto, natomiast z  tytułu diet 
radnego 20.352 zł. Wraz z mał-
żonką posiada samochód Mazda 
CX-3, zakupiony w 2016 r., wart 
55.000 zł. Nie posiada zobowią-
zań finansowych o wartości po-
wyżej 10 tys. zł.

  Barbara Kołodziejczyk, 
radna, podobnie jak rok temu, 
nie wykazała posiadanych 
oszczędności. Wykazała nato-
miast posiadanie domu o  pow. 
230 mkw. i wartości 300 tys. zł. 

Znajduje się on na działce, która 
wchodzi w  skład gospodarstwa 
rolnego o pow. 13 ha i wartości 
650 tys. zł. Z tytułu prowadze-
nia gospodarstwa radna uzyska-
ła przychód ok. 17.550 zł, nato-
miast poniesione koszty to ok. 
2.550 zł. Prowadzi działalność 
gospodarczą – mechanika samo-
chodowa. Z tego tytułu uzyskała 
przychód 172.682,66 zł i dochód 
2.397,81 zł. Wykazała następu-
jące składniki dochodu: diety 
radnej 19.334,40 zł, dopłaty bez-
pośrednie za 2018 rok 3.000 zł, 
dopłaty bezpośrednie – zaliczka 
7.568,10 zł, działy specjalne pro-
dukcji rolnej 18.688,48 zł, sprze-
daż Jaguara XF (30.08.2019 r.) 
22.000 zł. Posiada: samochód 
Toyota Verso z  2010 r., cią-
gnik Deutz-Fahr z  2010 r., cią-
gnik Białoruś MTZ82 z 1990 r., 
przyczepę Annaburger z 1994 r., 
przyczepę Agro z  1985 r. oraz 
kombajn Class z 2004 r. Radna 
zobowiązana jest kredytem ob-
rotowym w  wysokości 130 tys. 
zł oraz kredytem na zakup ziemi 
116.000 zł (na koniec ubiegłego 
r. do spłaty pozostało 25.778 zł). 
(Rok temu kredyt obrotowy 130 
tys. zł i  kredyt na  zakup ziemi  
– do spłaty 51.556 zł.)

  Tadeusz Kozioł, radny, 
wykazał posiadanie 30.484,49 
zł oszczędności we współwła-
sności z  żoną (rok wcześniej 
65.447,17 zł). Także we współ-
własności małżeńskiej posiada 
dom o  pow. 120 mkw. i  warto-
ści 100 tys. zł. Wraz z żoną pro-
wadzi gospodarstwo ogólnorolne 
o pow. 4,26 ha (łącznie z działką, 
na której wybudowany jest dom) 
i wartości 45.000 zł. Z tego tytu-
łu uzyskał przychód 24.020,22 
zł i dochód 7.200 zł. Z tytułu za-
trudnienia w Gminnej Spółdziel-
ni SCH w Nieborowie na stano-
wisku Prezesa Zarządu uzyskał 
dochód w  wysokości 44.643,63 
zł. Z tytułu diet radnego uzyskał 
dochód 21.345,14 zł, z  dopła-
ty obszarowej 3.829,80 zł, nato-
miast z ONW 558,39 zł. Posiada 
samochód osobowy Volkswagen 

Polo z 2007 r., o wartości 10.000 
zł oraz Volkswagen Turan z 2005 
r., wart 13.000 zł. Radny nie po-
siada zobowiązań finansowych 
powyżej 10.000 zł.

  Waldemar Krajewski, 
radny, wykazał posiadanie ok. 
4.850 zł oszczędności we współ-
własności małżeńskiej (rok 
wcześniej 4.434,86 zł). Posiada 
działkę rolną o pow. 7.261 mkw. 
i  wartości 5.000 zł (darowizna). 
Z tytułu zatrudnienia uzyskał do-
chód 78.884 zł, z tytułu kontraktu 
w KS Kutno 5.691,42 zł, nagro-
da ŁZPN 1.000 zł, działalność 
delegata ŁZPN 300 zł, a  z  ty-
tułu diet radnego 20.352 zł. Po-
siada samochód osobowy To-
yota Avensis Wagon z  2018 r., 
o  wartości 98.000,01 zł. Radny 
zobowiązany jest: kredytem hi-
potecznym na  rozbudowę domu 
rodziców zaciągniętym na  kwo-
tę 362.257,51 zł (współkredy-
tobiorca; na  koniec ubiegłego r. 
do  spłaty pozostało 286.499,58 
zł, rok wcześniej 305.723,44 zł), 
kredytem samochodowym za-
ciągniętym na  kwotę 86.776,54 
zł (współkredytobiorca; na  ko-
niec ubiegłego r. do spłaty pozo-
stało 76.293,86 zł, rok wcześniej 
85.417,82 zł) oraz kredytem 
konsumpcyjnym zaciągniętym 
na  kwotę 11.560,70 zł (na ko-
niec ubiegłego r. do spłaty pozo-
stało 4.608,52 zł, rok wcześniej 
7.911,72 zł). 

  Zbigniew Kuczyński, 
radny, wykazał posiadanie 
73.191,68 zł oszczędności (rok 
wcześniej 35.761,02 zł). We 

współwłasności małżeńskiej 
posiada dom o  pow. 160 mkw. 
i  wartości 560.000 zł, z  dział-
ką o  pow. 263 mkw., na  której 
stoi dom. Z tytułu zatrudnienia 
uzyskał dochód 126.534,72 zł, 
natomiast z  tytułu diet radnego 
20.352 zł. We współwłasności 
małżeńskiej posiada samochód 
Kia Sportage z 2014 r. Nie po-
siada zobowiązań finansowych 
o wartości powyżej 10 tys. zł.

  Janusz Michalak, radny, 
wykazał posiadanie 350.000 
zł oszczędności (w tym 135 
tys. zł ze sprzedaży 1/2 udziału 
w mieszkaniu, w dn. 12.12.2019 
r.; rok wcześniej 302.000 zł). 
Posiada zabudowaną nierucho-
mość (dom do rozbiórki) o pow. 
0,1023 ha i  wartości 56 tys. zł.  
Z tytułu zatrudnienia uzyskał 
dochód 131.707,85 zł, natomiast 
z  tytułu diet radnego 26.027,43 
zł. Posiada motocykl Kawasa-
ki Vulcan z 2009 r., o wartości 
13.000 zł oraz samochód oso-
bowy Volvo S60 z 2014 r., wart 
42.000 zł. Nie posiada zobowią-
zań finansowych o wartości po-
wyżej 10 tys. zł.

  Beata Sawicka, radna, 
wykazała posiadanie we współ-
własności 9.884,93 zł oszczęd-
ności (rok wcześniej 13.690,11 
zł we współwłasności z  mę-
żem i 3.999,90 zł z mamą). We 
współwłasności małżeńskiej 
posiada dom o  pow. 230 mkw. 
i  wartości 700 tys. zł. Wśród 
innych posiadanych nierucho-
mości wskazała taką o  pow. 
110 mkw. i wartości 300 tys. zł.  

Z tytułu zatrudnienia uzyska-
ła dochód 61.033,05 zł, z  tytu-
łu umowy-zlecenia 4.395,20 zł, 
z diet radnej 20.352 zł, natomiast 
ze sprzedaży samochodu Hyun-
dai I40 50.000 zł. Posiada sa-
mochody osobowe BMW: F30 
z 2016 r. i E91 z 2009 r. Nie po-
siada zobowiązań pieniężnych 
o wartości powyżej 10.000 zł.

  Katarzyna Słoma, rad-
na, podobnie jak rok temu, nie 
wykazała posiadanych oszczęd-
ności ani majątku. Prowadzi 
jednoosobową działalność go-
spodarczą – działalność obiek-
tów służących poprawie kon-
dycji fizycznej. Z tego tytułu 
uzyskała przychód 5.250 zł oraz 
dochód 924,06 zł (działalność 
zawieszona w  dn. 28.01.2019 
r.). Z tytułu zatrudnienia uzy-
skała dochód 37.384,67 zł, z ty-
tułu pełnienia funkcji społecz-
nych i obywatelskich 20.352 zł, 
a  ze świadczeń socjalnych 380 
zł. Nie posiada mienia ruchome-
go ani zobowiązań finansowych 
o wartości powyżej 10.000 zł.

  Michał Śliwiński, rad-
ny, wykazał posiadanie 15.000 
zł oszczędności (rok wcześniej 
3.000 zł). Posiada dom o  pow. 
170 mkw. i  wartości 300.000 
zł. Prowadzi gospodarstwo rol-
ne o  pow. 9,9387 ha (wydzier-
żawione poza dwoma działka-
mi). Nie wskazał jego wartości. 
Na terenie gospodarstwa znaj-
duje się zabudowa o  wartości 
275.000 zł. Z tytułu jego pro-
wadzenia nie uzyskał dochodu. 
Wykazał następujące składniki 

dochodu: sprzedaż nieruchomo-
ści 160.000 zł, z  tytułu pełnie-
nia obowiązków obywatelskich 
i  społecznych 20.352 zł, z  ty-
tułu dzierżawy gospodarstwa 
12.040,50 zł, zasiłek rehabili-
tacyjny (przychód) 6.775,50 zł 
(wszystkie wartości to wartości 
brutto) oraz z  tytułu zatrudnie-
nia 75.627,58 zł. Posiada samo-
chód Toyota Avensis z  2005 r. 
oraz Toyota Verso z 2014 r. Jest 
zobowiązany kredytem na budo-
wę domu, zaciągniętym na kwo-
tę 72.032,58 CHF (na koniec 
ubiegłego r. pozostało do spłaty 
45.027,97 CHF, rok wcześniej 
47.602,56 CHF) oraz kredytem 
gotówkowym na  kwotę 15.000 
zł (do spłaty na koniec ubiegłe-
go r. pozostało 1.115,73 zł, rok 
wcześniej 8.755,85 zł).

  Jerzy Wolski, radny, po-
dobnie jak rok wcześniej, nie wy-
kazał posiadanych oszczędności. 
Wykazał natomiast posiadanie 
we współwłasności małżeńskiej 
domu o pow. 279 mkw. i warto-
ści 670.000 zł. Wśród innych po-
siadanych nieruchomości wska-
zał budynek gospodarczy o pow. 
90 mkw. i  wartości 100.000 zł 
oraz działkę o pow. 1800 mkw. 
i wartości 40.000 zł (obydwa we 
współwłasności małżeńskiej).  
Z tytułu prowadzenia działal-
ności – usługi weterynaryjne, 
uzyskał przychód 244.695,74 zł 
oraz dochód 28.230,24 zł. Z ty-
tułu diet radnego uzyskał 20.352 
zł (rok wcześniej 19.673,54 zł). 
Zobowiązany jest kredytem ob-
rotowym w  kwocie 17.787 zł 
(rok wcześniej 27.954 zł). opr. ks
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Kolejne przetasowania  
na szczycie

Fotel lidera grupy pierwszej III 
ligi bardziej przypomina w  tym 
sezonie gorące krzesło. Mało kto 
jest w stanie przetrwać na szczycie 
tabeli dłuższy okres czasu. Drob-
nym wyjątkiem od tej reguły jest 
Świt. Nowodworzanie dwa razy 
w tym sezonie potrafili przetrwać 
jako lider przez dwa tygodnie. 

Po dziesiątej serii gier Świt po-
nownie wrócił na  szczyt dzięki 
wygranej w  Skierniewicach 3:0. 
Oczywiście awansu nie było-
by, gdyby nie potknięcie Pogoni. 
Podopieczni Krzysztofa Chroba-
ka doznali trzeciej porażki w tym 
sezonie. Ich serię czterech ko-
lejnych zwycięstw przerwał KS 
Kutno. Rewelacyjny beniaminek 
sam awansował na  trzecie miej-
sce w tabeli. Tyle samo punktów, 
co kutnianie, ma Polonia, która 
odprawiła w weekend z kwitkiem 
outsidera z Wasilkowa. 

Najdłużej niepokonaną druży-
ną w lidze był Sokół. Aleksandro-
wianie po dwóch porażkach z rzę-
du spadli jednak na piątą pozycję. 
W  tej kolejce sensacyjnie ulegli 
Broni Radom przed własną pu-
blicznością. W  czołówce może 
jeszcze zamieszać Legionovia, 
której spotkanie z Legią II zosta-
ło przełożone z powodu powołań 
zawodników stołecznych do mło-
dzieżowych reprezentacji Polski.

Mateusz Lis
Zaległy mecz 2. kolejki III ligi – 
grupa I:

 Unia Skierniewice Non-Pro-
fit sp. zoo – ZKS Olimpia Za-
mbrów 5:0 (2:0); br.: dzięgie-
lewski (5), pieńkowski 2 (41 i 60), 
Stępień (49) i Kowalczyk (65).
10. kolejka III ligi – grupa I:

 MLKS Znicz Biała Piska – KS 
Ursus Warszawa 3:1 (2:1); br.: 
Jambrzycki (19), Kalinowski (41) 
i Giełażyn (90) – Możdżonek (28).

 SSA Jagiellonia II Białystok 
– KS Lechia 1923 Tomaszów 
Maz. SA 6:0 (0:0); br.: pankiewicz 
(55), ferreiroa (56), Sobczak (59 
karny), Toporkiewicz (62 karny), 
Matus (68) i wyjadłowski (81).

 ZKS Olimpia Zambrów – KS 

Błonianka Błonie 1:3 (1:2); br.: 
Steć (27) – Jarczak (44 karny i 45) 
i władyka (90+3).

 TS Konsport Sokół Aleksan-
drów Łódzki – RKP Broń 1926 
Radom 0:1 (0:0); br.: nuez 
(90+1).

 KS Sand-Bus Kutno – GKS Po-
goń Grodzisk Mazowiecki 3:2 
(0:2); br.: Szczepański (52), wiel-
gus (79) i bujalski (88) – wrzesiń-
ski (23) i Jaroń (68 karny).

 Unia Skierniewice Non-Pro-
fit sp. zoo – MKS Świt Nowy 
Dwór Maz. 0:3 (0:2); br.: Micha-
lik (10), Stępień (14 samobójcza) 
i ciach (87).

 MKS Kaczkan Huragan Morąg 
– MMKS Concordia Elbląg 0:3 
(0:0); br.: bojas (68), Kołosow (80) 
i Szmydt (89).

 Polonia Warszawa SA – KS Wa-
silków 3:0 (2:0); br.: paczuk (13), 
Kujawa (35) i wyszkowski (66).

 RKS Radomsko – GKS LZS 
Wikielec 2:0 (0:0); br.: Kwiencer 
(58) i Kraska (90).

 MKS Ruch Wysokie Maz. – KS 
Pelikan Łowicz 0:3 (0:2); br.: 
wardzynski (37), wyszogrodzki 
(43) i białas (57).

 Legia II Warszawa SA – KS Le-
gionovia Legionowo przełożony 
na 21 października na godz. 13.00.

1. MKS Świt nowy dwór Maz. (2) 10 23 25-9

2. GKS pogoń Grodzisk Mazowiecki (1) 10 21 20-9

3. KS Sand-bus Kutno (5) 10 20 18-10

4. polonia warszawa SA (4) 10 20 22-10

5. TS Konsport Sokół Aleksandrów ł. (3) 10 18 15-6

6. KS Pelikan Łowicz (7) 10 18 17-12

7. KS legionovia legionowo (6) 9 17 10-6

8. rKS radomsko (11) 9 15 14-12

9. MlKS znicz biała piska (12) 10 15 18-17

10. KS lechia Tomaszów Maz. SA (8) 10 15 16-25

11. legia ii warszawa SA (9) 9 14 18-15

12. SSA Jagiellonia ii białystok (13) 9 14 14-11

13. unia Skierniewice non-profit sp. zoo (10) 10 13 17-14

14. KS błonianka błonie (15) 10 13 23-18

15. rKp broń 1926 radom (18) 10 12 9-16

16. GKS lzS wikielec (14) 10 11 17-24

17. KS ursus warszawa (16) 10 10 14-17

18. MMKS concordia elbląg (20) 10 10 11-17

19. zKS olimpia zambrów (17) 10  9 17-18

20. MKS Kaczkan huragan Morąg (19) 10  7 13-23

21. MKS ruch wysokie Mazowiecka (21) 8  6 8-20

22. KS wasilków (22) 10  1 3-30

Piłka nożna | relacja z meczu ruch – pelikan

W gościnie lepiej niż w domu
mkS ruCh wySokIe mazowIeCkIe  0 (0)
kS PeLIkan ŁowICz  3 (2)
0:1 – Kuba wardzyński (37), 0:2 – Maciej wyszogrodzki (43), 0:3 – Kry-
stian białas (57).
Pelikan: eryk niemira – Maciej wyszogrodzki, Krystian Mycka, Grzegorz 
wawrzyński, Michał żółtowski – filip Kowalczyk, piotr piekarski, Kuba war-
dzyński (78 patryk papuga), Tomasz Kolus (60 Kuba Jóźwiak) – dawid 
Kieplin (78 damian Kozieł), Krystian białas (68 Krystian Kruk).
Sędziował: piotr rzucidło (warszawa). 
Żółte kartki: Michał Grochowski (3), Grzegorz Jóźwiak (drugi trener), 
paweł brokowski (2), Kamil Stankiewicz (2), Michał hryszko (2) i łukasz 
Trąbka (3) – wszyscy ruch. 

Niewiele ponad połowę z  do-
tychczas zgromadzonych punktów 
łowiczanie przywieźli z  meczów 
wyjazdowych. Na terenie rywali 
przegrali tylko z Unią Skierniewi-
ce. Zremisowali ze Zniczem Bia-
ła Piska i tutaj też niewiele zabra-
kło – dwóch minut – żeby Pelikan 
zdobył komplet punktów. Wyczy-
nu łowiczan nie chcemy umniej-
szać, ale te trzy zwycięstwa bia-
ło-zieloni odnieśli w  meczach 
z  trzema obecnie najsłabszymi 
ekipami w  lidze. Wydaje się, że 
dla drużyny celującej w czołową 
„ósemkę” takie wyniki to po pro-
stu obowiązek.

Można powiedzieć, że w  nie-
dzielę podopieczni Mykoli Drem-
lika dali lekcję poglądową, jak 
należy grać w  meczach z  niżej 
notowanymi rywalami. Zwycię-
stwa z  Ruchem nie wolno jed-
nak deprecjonować. Oczywiście, 
klub z Wysokiego Maz. jest teraz 
w  trudnym okresie. Podopieczni 
Dariusza Jurczaka stracili na po-
czątku sezonu blisko miesiąc (za-
równo treningów, jak i  meczów) 
z powodu zakażenia koronawiru-
sem w klubie. Teraz muszą nadra-
biać zaległości i często grać w sys-
temie trzydniowym. Cztery dni 
przed meczem z Pelikanem zebra-

li srogie lanie w Skierniewicach, 
gdzie przegrali z Unią 0:5.

Jednak usprawiedliwianie sła-
bych wyników Ruchu przerwą 
w  grze spowodowaną pande-
mią byłoby zbyt dużym uprosz-
czeniem. Piłkarze z  Wysokiego 
Mazowieckiego w  tym sezonie 
potrafili zwyciężyć tylko na inau-
gurację ligi. W kolejnych siedmiu 
meczach albo przegrywali, albo 
w  najlepszym wypadku remiso-
wali. Efekt jest taki, że w lidze wy-
przedzają jedynie ostatni KS Wa-
silków. Wydaje się, że w obecnej 
formie nawet perspektywa dwóch 
zaległych meczów nie może sta-
nowić dla Ruchu żadnego pocie-
szenia.

Trener Dremliuk doskonale 
wiedział jednak, jaki mecz cze-
ka jego podopiecznych w Wyso-
kiem Mazowieckiem. W  końcu 
jego poprzednim pracodawcą był 
Ruch. Do tego na pewno dosko-
nale pamięta poprzedni mecz obu 
zespołów, który Pelikan po zacię-
tym boju i  bramce w  końcówce 
wygrał 4:3.

Szkoleniowiec Ptaków znów 
musiał lekko pokombinować ze 
składem. Mówiąc obcesowo – 
do  absencji Patryka Pomianow-
skiego i  Jakuba Bylewskiego 

można się już trochę przyzwy-
czaić. Ze składu wypadł teraz 
też Piotr Tkacz, który po meczu 
z Olimpią prosto z murawy został 
odwieziony do szpitala. Z kolei po 
klęsce z Unią trener Ruchu zdecy-
dował się na trzy roszady w wyj-
ściowym składzie.

Pelikan właściwie od pierwsze-
go gwizdka sędziego ruszył pod 
bramkę gospodarzy. Dość mocno 
musiał uwijać się bramkarz go-
spodarzy. Kamil Dziwulski mu-
siał sobie radzić zarówno ze strza-
łami łowiczan, ale być też czujny 
na przedpolu. Na początku dopi-
sywało mu też szczęście – po kwa-
dransie rywalizacji od kapitulacji 
uratowała go poprzeczka. Mo-
gło wydawać się, że po półgodzi-
nie gry Ruch zacznie się otrząsać 
z przewagi Ptaków. Gospodarzom 
na chwilę udało się przenieść cię-
żar gry na połowę biało-zielonych, 
ale natychmiast mogli zostać 
za to skarceni. Łowiczanie stanę-
li wtedy przed wymarzoną okazją 
na objęcie prowadzenia.

Filip Kowalczyk wywalczył dla 
Ptaków rzut karny. I tej sytuacji też 
trzeba poświęcić oddzielny akapit. 
Na początek pozytyw – była to już 
czwarta w tym sezonie „jedenast-
ka” wywalczona przez „Kowala”, 
ale… Ogółem Pelikan w tym se-
zonie miał już siedem rzutów kar-
nych – najwięcej spośród wszyst-
kich III-ligowców. Problemem 
jest jednak skuteczność. W  Wy-
sokiem Mazowieckiem uderzenie 
z jedenastu metrów Piotra Piekar-
skiego zatrzymał Kamil Dziwul-
ski i był to już trzeci karny zmar-
nowany przez biało-zielonych 
w tym sezonie. Nikt w całej lidze 
częściej nie pudłował.

Tym razem biało-zielonym jed-
nak się upiekło. Ich przewaga był 

tak wyraźna, że sytuacji na  bo-
isku nie odwróciła nawet zmar-
nowana „jedenastka”. Tuż przed 
przerwą Pelikan podkręcił tempo 
i w końcu pojawiły się konkrety. 
Najpierw efekt przyniósł wysoki 
pressing, przechwyt na  połowie 
rywala otworzył drogę do  bram-
ki Kubie Wardzyńskiemu, który 
strzelił swojego pierwszego gola 
w  barwach Ptaków w  meczu li-
gowym. Sześć minut później było 
już 2:0. Poniekąd zrehabilitował 
się Piotr Piekarski, który asysto-
wał przy bramce Macieja Wyszo-
grodzkiego.

Łowiczanie chyba mieli w pa-
mięci mecz sprzed roku z  Ru-
chem, w  którym wypuścili 
dwubramkowe prowadzenie i nie-
potrzebnie doprowadzili do  ner-
wowej końcówki. Teraz na  taki 
scenariusz nie pozwolili. Niewie-
le ponad 10 minut po wznowie-
niu gry po podaniu z  głębi pola 
za plecy obrońców w sytuacji sam 
na sam znalazł się Krystian Białas. 
19-latek popisał się ładnym lobem 
i ustalił wynik rywalizacji na 3:0.

Do końca meczu Pelikan nie 
pozwolił już zagrozić bramce 
Eryka Niemiry. Sam nadal stwa-
rzał sytuacje i mógł wygrać jesz-
cze bardziej okazale – na  co po 
meczu oczywiście zwrócił uwa-
gę Mykola Dremliuk. Jeżeli ktoś 
pragnąłby jednak poddać wygra-
ną Ptaków w wątpliwość, to o ich 
przewadze mogą świadczyć jesz-
cze dwa fakty prosto ze statystyk 
– łowiczanie w  tym meczu nie 
dostali żadnej kartki przy sześciu 
napomnieniach w  ekipie gospo-
darzy, Ruch pierwszy celny strzał 
w tym spotkaniu oddał dopiero… 
w doliczonym czasie gry drugiej 
połowy. 

Mateusz Lis

Piłka nożna | przed meczem pelikan – rKS radomsko

Pretendenci do „ósemki”
Dobrze rozpoczęli paździer-

nik łowiczanie. W  tym miesiącu 
biało-zieloni nie stracili jeszcze 
punktów. Oczywiście, mierzyli się 
z ekipami z dołu tabeli i wygrali 
mecze, w których komplet oczek 
był dla Ptaków obowiązkiem. Te-
raz Pelikan może jednak udowod-
nić, że dobra forma w  ostatnich 
dwóch tygodniach nie wynikała 
ze słabości rywala. Do Łowicza 
przyjedzie w  niedzielę RKS Ra-
domsko, który także celuje w czo-
łową „ósemkę”.

RKS to klub o burzliwej histo-
rii. Radomszczanie mają za sobą 
grę w  ekstraklasie, dwa półfina-
ły Pucharu Polski, ale także de-
gradację aż do  klasy okręgowej. 
Na początku tego stulecia kibice 
mogli dumnie mówić, że w  ka-
drze reprezentacji Polski powoła-
nej na mundial w Korei i Japonii 
w 2002 roku znajdował się bram-
karz tego klubu – Adam Matysek. 
Jednak w tym samym roku RKS 
przegrał baraże o  utrzymanie 
w ekstraklasie ze Szczakowianką 
Jaworzno, co zakończyło się tzw. 
sprawą Rasicia.

Radomszczanie twierdzili, że 
w  klubie z  Jaworzna zagrał nie-
uprawniony do  gry serbski po-
mocnik Branko Rasić. Klub zło-
żył oficjalny protest do  PZPN, 
domagał się odszkodowania, spra-
wa rozbiła się także o  Trybunał 
Arbitrażowy. Związek działał jed-
nak bardzo opieszale – mówiąc 
delikatnie. Sprawa zajęła kil-
ka lat, w tym czasie RKS wpadł 
w  ogromne kłopoty finansowe 
i  w  latach 2007-2009 w  ogóle 
zniknął z piłkarskiej mapy Polski.
Obecnie walczą jednak o powrót 
na szczebel centralny. W poprzed-
nim sezonie byli beniaminkiem 
i  zaprezentowali się – co najwy-
żej – przyzwoicie. W pandemicz-
nym sezonie zajęli 11. miejsce gro-
madząc w 19 meczach 24 bramki. 
Jedno ze zwycięstw RKS odniósł 
w Łowiczu wygrywając z Pelika-
nem 3:2.

Jak na razie w tym sezonie jest 
troszkę lepiej. Widać, że RKS ce-
luje w miejsce w czołowej ósem-
ce. Obecnie klub z Radomska jest 
właśnie ósmy w  tabeli, ale ma 
jeszcze handicap w  postaci za-

ległego meczu z  przedostatnim 
Ruchem Wysokie Mazowieckie. 
Radomszczanie nie byliby jed-
nak sobą, gdyby w  tym sezonie 
wszystko przebiegało zgodnie 
z planem i bez komplikacji.

Na początku września doszło 
do zmiany szkoleniowca. Po czte-
rech ligowych meczach bez zwy-
cięstwa pracę stracił Dominik 
Bednarczyk, a  zastąpił go Mar-
cin Bryś. Bryś wcześniej praco-
wał z  radomszczańską młodzie-
żą, a  przed objęciem stanowiska 
pierwszego trenera był asystentem 
Bednarczyka.

Pracę rozpoczął udanie – 
od  zwycięstwa 2:1 z  Olimpią. 
Później przyszłą jednak klęska 0:4 
z Polonią, po której znów w Ra-
domsku działy się rzeczy raczej 
niecodziennie. Nieoficjalne do-
niesienia głosiły, że po meczu pod 
szatnią na piłkarzy czekali kibice, 
których celem raczej nie było po-
cieszanie zawodników po porażce. 
Później pojawił się komunikat, że 
piłkarze z własnych kieszeni po-
kryją koszty organizacji meczu 
z Jagiellonią II Białystok.

I od  tego czasu, jak za  do-
mknięciem czarodziejskiej różdż-
ki, RKS zaczął zwyciężał. Tym 
samym radomszczanie przyjadą 
do Łowicza zdecydowanie w wy-
sokiej formie – po trzech kolej-
nych zwycięstwach: 3:0 ze wspo-
mnianą Jagą, 4:1 w Tomaszowie 
Mazowieckim z Lechią i ostatnio 
2:0 z GKS Wikielec.

Pelikan znów nie przystąpi 
do  meczu w  optymalnym skła-
dzie, ale do tej sytuacji Dremliuk 
w  ostatnich tygodniach mógł się 
już trochę przyzwyczaić. Po ostat-
nim domowym spotkaniu trener 
Dremliuk apelował do  kibiców 
o  wsparcie drużyny – niezależ-
nie od  wyniku. O tym czy sło-
wa szkoleniowca przyniosą efekt 
przekonamy się już w  niedzielę. 
Przetrzebiony kontuzjami Pelikan 
takiego wsparcia z pewnością bę-
dzie potrzebował. RKS ostatnio 
jest wyraźnie w formie, do tego to 
bezpośredni rywal Ptaków w wal-
ce o miejsce w „ósemce”. Oba ze-
społy w tabeli dzielą raptem trzy 
punkty, ale biało-zieloni mają ro-
zegrany mecz więcej. Ewentual-
na porażka z RKS oznaczałaby, że 
radomszczanie wyprzedzą pod-
opiecznych Dremliuka.

Mateusz Lis

Piłka nożna | przed 11. kolejką iii ligi

Lider kontra rewelacja
Spośród jedenastu meczów naj-

bliższej serii gier, wybór tego – 
obiektywnie rzecz biorąc – najcie-
kawszego może być tylko jeden. 
Lider z Nowego Dworu Maz. po-
dejmie rewelację z Kutna. Benia-
minek traci do Świtu raptem trzy 
oczka. W Kutnie o awansie raczej 
nikt nie myśli, ale jeżeli KS Sand-
-Bus utrzyma obecną formę to 
może napisać w tym sezonie pięk-
ną historię. 

Nie wolno nie docenić także 
postawy Pogoni. W zeszłych roz-
grywkach grodziszczanie okupo-
wali dolne rejony tabeli. W  tych 
cały czas są przy podium. Ostat-
ni mecz w  Kutnie przegrali, ale 
w  starciu z  Olimpią będą fawo-
rytem. Muszą mieć się jednak 
na  baczności, bo zambrowianie 
do  rywalizacji najprawdopodob-

niej przystąpią z nowym trenerem. 
Po ostatnich dwóch porażkach 
do dymisji podał się Tomasz Kul-
hawik.  Mateusz Lis

 11. kolejka III ligi – grupa I 
(2020.10.17-18): MKS Świt nowy 
dwór Maz. – KS Sand-bus Kutno, 
KS wasilków – TS Konsport Sokół 
Aleksandrów ł., KS ursus warszawa 
– legia ii warszawa SA, GKS pogoń 
Grodzisk Maz. – zKS olimpia za-
mbrów, KS błonianka błonie – MKS 
ruch wysokie Maz., GKS lzS wi-
kielec – SSA Jagiellonia ii białystok, 
KS legionovia legionowo – MKS 
Kaczkan huragan Morąg, rKp broń 
1926 radom – MlKS znicz biała pi-
ska, MMKS concordia elbląg – unia 
Skierniewice, KS lechia 1923 Toma-
szów Maz. SA – polonia warszawa 
SA, KS Pelikan Łowicz – RKS Ra-
domsko (niedz., godz. 11.15)
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Szachy | Mistrzostwa łowicza

Oczekiwana zmiana lidera
W pierwszy piątek paździer-

nika miłośnicy bardzo szybkie-
go ruszania się na desce rozegrali 
szósty turniej z cyklu Mistrzostw 
Łowicza w szachach błyskawicz-
nych. Tym razem do  rywalizacji 
w  popularnym blitzu stanęło aż 
33 szachistów w  różnym wieku 
i  z różnymi kategoriami szacho-
wymi. 

Do gry przystąpili nawet za-
wodnicy z  Kutna i  Sochaczewa, 
którzy mając wolną chwilę bar-
dzo lubią stawać w szranki z naj-
lepszymi blitzowcami z  Powia-
tu Łowickiego. Piątkowe zawody 
były bardzo wyrównane, gdyż nie 
brakowało niespodzianek (m.in. 
Jan Beta wygrał ze Zdzisławem 
Orzechowskim, Wiktoria Mitrę-
ga z Błażejem Czyżakiem, a Bar-
tosz Bolimowski z Piotrem Szelą-
giem). 

Cieszy również dobra frekwen-
cja młodszych roczników. Do lat 
10 w turnieju zagrało aż jedenastu 
zawodników, co potwierdza tezę, 
że dzieci lubią grać w szachy na-
wet jeśli muszą grać błyskawicz-
nie. Piątkowe, jedenastorundowe 
zawody wygrał Błażej Czyżak, 
który tylko lepszym współczynni-
kiem Buchholtza wyprzedził Mi-
chała Kowalczyka. Obaj gracze 
uzbierali po 9 punktów na  swo-
im koncie mając jednocześnie 
największe „wpadki” na  desce 
w ostatniej rundzie. Trzecie miej-
sce zajął walczący od wielu mie-
sięcy o „Ligę Mistrzów” Roman 
„Lord Vader” Zimochocki. 

Po rozegraniu 6 turniejów 
w  końcu nastąpiła długo oczeki-
wana zmiana lidera. Pod nieobec-
ność dwutygodniowego prowa-
dzącego w  rozgrywkach Kacpra 
Zakrzewicza prowadzenie objął 

zwycięzca aż pięciu tegorocznych 
miniturniejów Błażej Czyżak, któ-
ry uzbierał aż 48 punktów i o 5,5 
oczka wyprzedza obrońcę tytu-
łu z  poprzedniego roku Roberta 
Chojnowskiego. Nieoczekiwanie 
na trzecią lokatę wskoczył „długo-
dystansowiec” Franciszek Wojcie-
chowski (40,5). 
Zwycięzcy poszczególnych kla-
syfikacji:

   Open: Błażej Czyżak (uKS 
„GoK” zduny)

   Junior: Wiktoria Mitręga (uKS 
„pałac” nieborów)

   Kobieta: Magdalena Walczak 
(uKS „pałac” nieborów)

   Ranking 1400: Wojciech Kut-
kowski (łowicz)

   Do lat 10: Lena Mitręga (uKS 
„pałac” nieborów)

   Do lat 8: Dawid Wiśniewski 
(uKS „pijarski KS” łowicz)

   Ranking 50+: Andrzej Sikorski 
(Kutno)

Siódmy (zaległy z  maja) tur-
niej „łowickiego” blitza odbędzie 
się 16 października o godz. 17.30 
w  budynku w  Łowiczu w  Al. 
Sienkiewicza 62.  Fischer

Piłka siatkowa | ligi wojewódzkie juniorek, kadetek i młodziczek

Siatkarki z Domaniewic zaczęły rywalizację  
w ligach wojewódzkich 
Zawodniczki z klubu 
Asik Domaniewice  
na początku października 
zaczęły nowy sezon.

Młode zawodniczki rozgrywa-
ją mecze w lichach wojewódzkich 
w kategoriach młodziczek, kade-

tek i juniorek. Podopieczne trene-
ra Arkadiusza Stajudy na razie nie 
poczuły smaku zwycięstwa, ale 
walczą bardzo ambitnie i pokazu-
ją dobry poziom siatkówki. 

Jako pierwsze na parkiecie za-
grały juniorki młodsze (kadetki). 
Reprezentantki Asika na otwarcie 
sezonu walczyły z ekipą łódzkie-

go ŁKS, która w tamtym sezonie 
był finalistą Mistrzostw Polski Ka-
detek. Asik przegrał ten pojedy-
nek 0:3, ale gra nie była zła. 

W meczu z ŁKS zagrały: Kin-
ga Czubiak, Patrycja Klejs, Oliwia 
Wiesiołek, Aleksandra Radom-
ska, Lidia Kleszcz, Jagoda Po-
lit, Wanessa Janicka, Aleksandra 
Olesińska i Natalia Kurczak. 

Sezon zainaugurowały także 
juniorki, które pojechały na mecz 
do  Konstantynowa Łódzkiego, 
gdzie walczyły z miejscowym Li-
bero. To trudny przeciwnik, któ-
ry w  tamtym sezonie wywalczył 

awans do finałów Mistrzostw Pol-
ski.

– Była fajna i dobra gra. Zdą-
żają się nieporozumienia, ale ser-
ce zostawione na parkiecie. Mimo 
to niekorzystny wynik 0:3. Dziew-
czyny nie zrażają się i w kolejnych 
spotkaniach będziemy walczyć 
o zwycięstwa – mówi trener Asika 
Arkadiusz Stajuda. 

W drużynie juniorek gra-
ją: Milena Płacheta Natalia Cie-
ślak, Julia Cieślak, Justyna Du-
bisz, Maryna Liberacka, Gabriela 
Kaczmarek, Lidia Kleszcz, Patry-
cja Klejs i Oliwia Wiesiołek.  zł

Szachy | 62. Masowy Turniej o złotą wieżę

Pałacowcy  
w krajowej czołówce

Pięć dni trwała rywalizacja 
o  najlepszą drużynę w  Polsce 
w ramach 62. Masowego Turnieju 
o „Złotą Wieżę”, który odbył się 
w Kokotku koło Lublińca. 

W tym zaszczytnym gro-
nie znalazły się dwie ekipy UKS 
„Pałac” Nieborów, które okazały 
się najlepsze w  zawodach woje-
wódzkich. Wszystkie 4-osobowe 
drużyny rozegrały 9 rund sys-
temem szwajcarskim w  tempie 
P-90’+30”. 

Po początkowym rozstawie-
niu naszych ekip na 12 i 14 pozy-
cji wejście do pierwszej dziesiątki 
było planem maksimum. Rzeczy-
wistość pokazała, że mamy jed-
nak zawodników ambitnych i wal-
czących, jak równy z  równym 
z o wiele lepszymi przeciwnika-
mi (zarówno pod kątem indywi-
dualnym, jak i oceniając ranking 
całej drużyny przeciwników). Po 
dziewięciu rozegranych rundach 
drugi zespół awansował o  jedno 
oczko, natomiast nasza lepsza eki-

pa zajęła rewelacyjne szóste miej-
sce, które jest jak do tej pory naj-
lepszym wynikiem w  trzyletniej 
przygodzie Pałacowców w zawo-
dach ogólnopolskich. Dodatko-
wym plusem występu w Kokotku 
jest uzyskana przez Gabriela Ja-
gurę norma na I kategorię. Zresz-
tą „Ronaldo” uzyskał największą 
liczbę punktów spośród naszych 
zawodników patrząc na  indywi-
dualne osiągnięcia. 

Barwy Pałacu reprezentowali: 
Pałac I: Kamil Maciejewski (3,5), 
Dominik Fudała (4,5), Norbert 
Jagura (5,0) i  Wiktoria Mitręga 
(3,0), Pałac II: Kacper Zakrzewicz 
(3,0), Robert Chojnowski (4,0), 
Gabriel Jagura (6,0) i Magdalena 
Walczak (2,0).  Fischer

 Klasyfikacja końcowa zawodów:
1. lKSz GcKip czarna 18,0

2. uKS 21 podlesie Katowice 15,0

3. MuKS Stoczek 45 białystok 12,0

6. UKS Pałac I Nieborów  9,0

13. UKS Pałac II Nieborów  6,0

Dawid Wiśniewski zdobył 
nagrodę dla najlepszego 
zawodnika do lat 8. 
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Występ dwóch drużyn Pałacu Nieborów w Kokotku był bardzo udany. 
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Tenis stołowy | ii i iii liga łozTS

Księżacy już na 6. miejscu w II lidze 
Tenisiści stołowi UMKS 
Księżak Łowicz zaczęli 
po długiej przerwie nowy 
sezon i mają za sobą już 
dwa rozegrane spotkania. 

Podopieczni trenera Cezarego 
Znyka z  bilansem 1 zwycięstwo 
i  jedna porażka plasują się na 6. 
pozycji w tabeli. Warto dodać, że 
ubiegły sezon był bardzo udany 
i łowiczanie kończyli rywalizację 
w górnej części tabeli, a ostatecz-
nie zajęli 4. miejsce. W rozgryw-
kach II ligi mężczyzn prowadzo-
nej przez ŁOZTS to był najlepszy 
wynik w historii klubu. 

W sobotę, 3  października, 
w meczu I kolejki II ligi w  teni-
sie stołowym rozegranym w Wą-
chocku zawodnicy UMKS Księ-
żak przegrali UKS Meteor 
Wąchock 3:7. Punkty dla naszej 
drużyny zdobyli: Mateusz Podsę-
dek 1,0, Leszek Kalina 1,0, Mi-
chał Szczepanek i  Mateusz Gu-
zek. W  meczu tym nie wystąpił 

Piotrek Podsędek, który w minio-
ny weekend wystartował po raz 
pierwszy w Mistrzostwach Polski 
w  Racketlonie, zajmując 8.miej-
sce. Łowiczanie chcieli ten mecz 
przełożyć, ale klub z  Wąchocka 
nie wyraził na to zgody. 

– Przez wiele ostatnich lat kluby 
z województwa świętokrzyskiego 
stanowiły tło dla wiodących prym 
zespołów z województwa łódzkie-
go, a od dwóch lat pozyskały no-
wych sponsorów i bardzo mocno 
wzmocniły swoje składy. Fawo-
rytem zdecydowanym do  zwy-
cięstwa w całym sezonie jest klub 
z Kielc, który na nowy sezon za-
kontraktował reprezentanta Indii 
– Bhanja Ronita oraz dwóch by-
łych mocnych pierwszoligowców: 
Adama Ducha i Dariusza Kiełba 
– podkreśla kierownik drużyny 
Księżaka, Arkadiusz Podsędek. 

W  niedzielę, 11 październi-
ka, Księżacy rozegrali swój dru-
gi mecz w 2 lidze mężczyzn. Nasi 
reprezentanci pokonali na wyjeź-

dzie drużynę ULKS Moszczenica 
7:3. Punkty dla łowickiej drużyny 
zdobyli: Piotr Podsędek – 2,5, Mi-
chał Szczepanek – 2,5, Mateusz 
Guzek – 1,5 i Mateusz Podsędek 
– 0,5. 

Po tym dobrym spotkaniu 
Księżacy awansowali na 6. loka-

tę w tabeli II ligi i mamy nadzie-
ję, że już na dobre zagoszczą tam 
do końca sezonu. 

W rozpoczętym sezonie III ligi 
tenisa stołowego rywalizuje druga 
drużyna Księżaka, która przegra-
ła z  drugą drużyną UKS Agaris 
Maków 3:7 (ptk.: Dawid Papuga 
– 2 i  Przemysław Myczka – 1), 
a  w drugim pojedynku pokonali 
KS Legion Skierniewice 7:3 (ptk.: 
Szymon Sierota – 2,5, Przemy-
sław Myczka – 1,5, Cezary Znyk 
– 1,0, Mateusz Rudak – 1,0 i Mi-
łosz Papuga – 1,0). Łowiczanie 
po tych dwóch meczach zajmują  
7. miejsce w gronie 12 ekip.  zł

Tabela II ligi tenisa stołowego: 
1. KS polonia Mc Auto Serwis Kielce (1) 2 4 19-1

2. uKS Meteor wąchock (2) 2 4 14-6

3. uKS Agaris Maków (3) 2 2 13-7

4. uKS orlęta bilcza (4) 1 2 6-4

5. KS energetyk AMł dziadziny łódź (5) 2 2 10-10

6. UMKS Księżak Łowicz (10) 2 2 9-11

7. MKS Jedynka łódź (6) 2 2 6-14

8. MluKS brzeziny (7) 0 0 0-0

lKS biała rawska (7) 0 0 0-0

10. ulKS Moszczenica (7) 1 0 3-7

11. GlKS burza pawlikowice (11) 2 0 5-15

MuKS włókniarz pabianice (11) 2 0 5-15

Racketlon | XVi indywidualne Mistrzostwa polski

Piotr Podsędek zadebiutował w racketlonie 
Czołowy tenisista UMKS Księ-

żak Łowicz – Piotr Podsędek po-
stanowił spróbować swoich sił 
w dość nietypowej rywalizacji. 

W  pierwszy weekend paź-
dziernika łowiczanin reprezen-
tował nasze miasto w XVI Indy-
widualnych Mistrzostwach Polski 
w  Racketlonie, które odbyły się 
w podwarszawskich Książenicach 
i  w swoim debiucie zajął cenne 
ósme miejsce. 

Racketlonie to sport, na  któ-
ry składają się cztery dyscypliny 
rakietowe: w  kolejności od  naj-
mniejszej rakiety do największej, 
czyli tenis stołowy, badminton, 
squash i  tenis ziemny. Tu trzeba 
wykazać się wszechstronną tech-
niką i taktyką tych czterech tech-
nicznych dyscyplin. To wielka 

sztuka i wymaga od zawodników 
wiele pracy. 

– Udało mi się wywalczyć 
w  swoim debiucie 8. miejsce 
w kategorii Open. W każdą z dys-
cyplin zawodnicy w  kategorii 
open grali do 21 wygranych punk-
tów, a po rozegraniu czterech dys-
cyplin zwyciężał zawodnik, który 
uzbiera większą ilość punktów. 
Rozegrałem 4 pojedynki, z czego 
wygrałem tylko jeden z Przemy-
sławem Szajdą (dwie porażki ze 
Stefanem Stroblem i jedna z Pio-
trem Dudkiem). Rozkręcałem się 
z gry na grę, dominowałem w te-
nisie stołowym w  każdym poje-
dynku, lecz później zawodnicy 
odrabiali straty z  nawiązką.  Jak 
na  debiut jestem zadowolony 
z  osiągniętego rezultatu, choć 

może w kategorii Amator udało-
by się wywalczyć wyższą lokatę, 
gdyż jestem przecież amatorem. 
Na co dzień nie mam okazji grać 
i trenować w inne sporty rakietowe 
poza tenisem stołowym, dlatego 
też była to dla mnie fajna przygo-
da i lekcja pełna nowych doświad-
czeń w tej nowej dosyć aktywno-
ści. Poziom zawodów był bardzo 
wysoki, a sam sport wymaga du-
żej wytrzymałości i szybkości po-
ruszania się – podsumował po mi-
strzostwach Piotr Podsędek. 

Piotr Podsędek cały czas trenu-
je i gra w tenisa stołowego w II li-
dze w barwach Księżaka Łowicz 
i tu odgrywa kluczową rolę. Dzię-
ki jego postawie i wsparciu druży-
ny Księżacy obecnie plasują się 
na II miejscu w tabeli II ligi.  zł

Juniorki Asika już grają w lidze wojewódzkiej. 
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Kadetki Asika Domaniewice zaczęły walkę na parkietach naszego 
województwa.
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Drużyna UMKS Księżak Łowicz 
walczy o dobrą lokatę w nowym 
sezonie ii ligi.
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Piotr Podsędek specjalizuje się 
w tenisie stołowym,  
ale lubi każdą dyscyplinę z rakietą.  
Tu w akcji w badmintona. 
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Piłka nożna | ii liga wojewódzka trampkarzy młodszych c2

Skromna wygrana w Łodzi
Gracze MUKS Pelikan Łowicz 

z  rocznika 2007 dobre poradzili 
sobie zarówno w lidze wojewódz-
kiej jak i w lidze okręgowej. Pod-
opieczni trenera Michała Adam-
czyka występujący w  II lidze 
wojewódzkiej nie dali szans War-
cie Sieradz, wygrywając 5:0. Hat-
-trickiem w tym meczu popisał się 
Karol Cywiński, a dwa gole strze-
lił Kamil Kostrzewski. 

– Cieszę się, bo to był o wiele 
lepszy mecz od ostatniego. Lepiej 
radziliśmy sobie z piłką, co przeło-
żyło się na dokładność i celne po-
dania podczas rozegrania. Widać 
było, że chłopaki chcą ten mecz 
wygrać i dążyli do tego od począt-
ku. Stworzyliśmy sobie kilka sytu-
acji i to wykorzystaliśmy. Czekają 
nas jeszcze ciężkie mecze, któ-
re zadecydują o tym, gdzie znaj-
dziemy się w  przyszłym sezonie 

– stwierdził Michał Adamczyk, 
trener pierwszej drużyny.

Drugi zespół prowadzony 
przez Przemysława Plichtę bar-
dzo dobrze spisał się w  meczu 

przeciwko Victorii Bielawy. Ło-
wiczanie na terenie rywali pora-
dzili sobie świetnie, strzelając aż 
dwanaście goli, a tracąc tylko jed-
nego gola. 

– W  Bielawach w  pierwszej 
połowie z  trudem tworzymy so-
bie dogodne sytuacje, ale po prze-
rwie przyśpieszamy grę i szybko 
strzelamy kilka bramek. Victo-
ria od  czasu do  czasu wychodzi 
z kontratakiem, ale na posterunku 
jest nasz bramkarz lub obrońcy – 
podsumował Przemysław Plichta, 
trener Pelikana II.  ever

9. kolejka II liga wojewódzkiej 
trampkarzy młodszych C2:

 MUKS Pelikan-2007 Łowicz 
– KS Warta Sieradz 5:0 (0:0); 
br.: Karol cywiński 3 (45, 49 kar-
ny i 52) i Kamil Kostrzewski 2 (70 
i 72). 
8. kolejka ligi okręgowej tramp-
karzy młodszych C2:

 LZS Victoria Bielawy – MUKS 
Pelikan-2007 II Łowicz 1:12 
(1:3); br.: Krystian Jabłoński (27) 
– Krystian Kapusta 4 (12, 43, 68 
i 79), Mikołaj Majewski 5 (23, 41, 
55, 59 i 61), Adrian Kret (39), Jan 
Kroc (50) i Alan legat (65)

Piłka nożna | ii liga wojewódzka młodzików d1

Rocznik 2008 z sukcesami
Gracze MUKS Pelikan Łowicz 

z  rocznika 2008 bardzo dobrze 
spisali się w weekendowych swo-
ich spotkaniach. Łowiczanie wy-
stępujący w trzech ligach, wygrali 
wszystkie trzy spotkanie.

Bardzo ważne zwycięstwo od-
niosła pierwsza drużyna, która 
w II lidze wygrała z Pilicą Toma-
szów Mazowiecki 4:0. 

– Mimo że nie był to najlepszy 
mecz w  naszym wykonaniu, to 
kontrolowaliśmy go do końca. Ry-
wal nie postawił poprzeczki zbyt 
wysoko, a my niestety momenta-
mi się do  niego dostosowywali-
śmy. Uważam jednak, że byliśmy 
zespołem zdecydowanie lepszym 
i  zasłużenie wygraliśmy. Cie-
szy jednak fakt, że odskakujemy 
od Pilicy na siedem punktów, co 
znacznie przybliża nas do  awan-
su – ocenił Maciej Grzegory, tre-
ner Pelikana.

Drugi zespół wygrał na wyjeź-
dzie z drugim w tabeli Widokiem 
Skierniewice 5:3. 

– Zaczęliśmy dobrze. Już w 2. 
min. bramkę po pięknej indywi-
dualnej akcji zdobył Maciej Maj-
chrzak. Rywal parę minut później 
wyrównał, ale my od razu odpo-
wiedzieliśmy bramką Oliwiera 
Pietrzaka. Później więcej sytuacji 
stworzył sobie Widok. My pró-
bowaliśmy budować grę w ataku 
pozycyjnym, po stracie piłki czę-
sto narażaliśmy się na kontry, ale 
dobrze w bramce spisywał się Igor 
Kopania – dodał Grzegory. 

Trzecia drużyna nie dała szans 
Juvenii Wysokienice pokonując 
rywali aż 10:1. – Kolejny mecz 
z  drużyną broniąca się. W  na-
szych poczynaniach było widać 
brak cierpliwości i  za wszelką 
cenę chcieliśmy strzelać bramki. 
Przeciwnik był ustawiony bardzo 
defensywnie, my niestety mieli-
śmy dużo niewymuszonych strat, 
wynik jak najbardziej cieszy, ale 
sama gra już nie do końca – oce-
nił Damian Kozieł, trener trzeciej 
drużyny Pelikana.  ever

12. kolejka II liga wojewódzkiej 
młodzików starszych D1:

 MUKS Pelikan-2008 Łowicz 
– UKS Pilica Tomaszów Mazo-
wiecki 4:0 (4:0); br.: witold Matu-
siak 2 (9 i 27) i Aleksander Siemie-
niec 2 (20 i 24).
8. kolejka ligi okręgowej młodzi-
ków starszych D1 – grupa 10 :

 MLKS Widok II Skierniewice – 
MUKS Pelikan-2008 II Łowicz 
3:5 (1:2); br.: Karol wieczorek (8) 
i filip lesiak 2 (43 i 56) – oliwier 

pietrzak (2), Maciej Majchrzak 2 
(10 i 49), paweł domański (25 sa-
mobójcza) i dawid zajączkowski 
(51).
8. kolejka ligi okręgowej młodzi-
ków starszych D1 – grupa 11:

 MUKS Pelikan-2008 III Łowicz 
– LUKS Juvenia Wysokienice 
10:1 (6:1); br.: filip Sikora 4 (5, 
13, 27 i 35), Jakub wójt (10), da-
wid wróbel (22), Jan burzykowski 
3 (28, 40 i 56) i hubert polit (52) 
– wojciech pawlak (24).

PROGNOZA POGODY | 15.10.2020 – 21.10.2020

SYTUACJA SYNOPTYCZNA: 
pogodę kształtuje układ niżowy. napływa 
chłodna masa powietrza polarno-morskiego.

CZWARTEK – PIąTEK: 
w czwartek pochmurno, przelotne opady 
deszczu, chłodno. w piątek zachmurzenie duże, 
ale bez opadów, chłodno. widzialność dobra. 
wiatr północny i północno-wschodni, słaby,  
3-4 m/s. Temp. max w dzień: od + 11 st. c  
w czwartek do + 9 st. c w piątek.  
Temp. min w nocy: + 6 st. c do + 5 st. c.

SOBOTA – NIEDZIELA: 
w sobotę zachmurzenie duże, możliwy przelotny 
deszcz, chłodno. w niedzielę zachmurzenie 
duże z przejaśnieniami, możliwy przelotny 
deszcz, chłodno. widzialność dobra.  
wiatr zachodni, słaby do umiarkowanego,  
3-6 m/s. Temp. max w dzień: + 7 st. c  
w sobotę do + 9 st. c w niedzielę.  
Temp. min w nocy: + 4 st. c do + 3 st. c.

PONIEDZIAŁEK – WTOREK – ŚRODA: 
zachmurzenie duże z przejaśnieniami, lokalnie 
przelotne opady deszczu. widzialność dobra,  
w czasie opadów umiarkowana. wiatr z kierunków 
zachodnich, słaby do umiarkowanego, 3-7 m/s. 
Temp. max w dzień: + 9 st. c do + 11 st. c. 
Temp. min w nocy: + 6 st. c do + 5 st. c.

biuro MeTeoroloGiczne cuMuluS

PROGNOZA BIOMETEOROLOGICZNA  
pogoda niekorzystnie wpływać będzie na nasze 
samopoczucie. 

Lekka atletyka | czwartki lA 

Druga odsłona  
jesiennego cyklu

Drugie zawody cyklu jesien-
nego XXVIII edycji Czwart-
ków Lekkoatletycznych odbyły 
się w  czwartek 8 października, 
na Stadionie Miejskim im. 10 Puł-
ku Piechoty w Łowiczu. Rywali-
zowało blisko 100 zawodników, 
którzy startowali w  konkuren-
cjach: bieg na  60 metrów, bieg 
na 300, 600 i 1000 metrów, rzut 
piłeczką palantową, skok w  dal 
i skok wzwyż. 

Jednym z  bardziej wartościo-
wych wyników był skok w  dal 
Wiktora Kazimierskiego (SP 7 
Łowicz – UKS Jedynka) na odle-
głość 5,18 m. Poniżej publikujemy 
wyniki najlepszych młodych lek-
koatletów z 8 października.  zł

 60 m
dziewczęta – rocznik 2008:

1. hanna Kobacka (Sp 3 Głowno) 9,23 

2. oliwia Kwiatkowska (Sp bąków) 10,10

3. Kinga Kwiatkowska (Sp bąków) 10,38

chłopcy – rocznik 2008:
1. wiktor Kazimierski (uKS Jedynka łowicz) 8,66

2. bartłomiej Milczarek (Sp bąków) 9,61

3. Szymon Klajs (uKS błyskawica) 9,70

dziewczęta – rocznik 2009:
1. natalia Sibielak (uKS GoK zduny) 9,77

2. Julia witczak (Sp bąków) 9,93

3. nadia liwarska (uKS GoK zduny) 10,02

chłopcy – rocznik 2009:
1. Adam wielemborek (Sp bąków) 10,35

2. filip burzykowski (Sp 1 łowicz) 11,45

3. Michał Kotulski (Sp 1 łowicz) 13,53

dziewczęta – rocznik 2010:
1. Gabriela Skonieczna (uKS Jedynka łowicz) 10,70 

2. Maria wolska (pijarska SpKp łowicz) 11,01 

3. natalia znyk (Sp bąków) 11,45

chłopcy – rocznik 2010:
1. filip Makoś (Sp 1 łowicz) 9,82

2. wojciech Kosmowski (uKS Jedynka łowicz) 10,20

3. Szymon Majchrzak (uKS Jedynka łowicz) 10,25

 300 m 
dziewczęta – rocznik 2008:

1. lena wróbel (uKS Jedynka łowicz) 52,30 

2. Michalina Góra (Sp 3 Głowno) 53,28

chłopcy – rocznik 2008: 
1. Szymon Gawlik (uKS Jedynka łowicz) 52,36

dziewczęta – rocznik 2009:
1. Amelia Janicka (uKS Jedynka łowicz) 60,65

2. nadia błasiak (uKS Jedynka łowicz) 62,41

chłopcy – rocznik 2009: 
1. oliwier Góra (Sp 1 łowicz) 75,86

2. bartosz Antczak (Sp 1 łowicz) 84,39

dziewczęta – rocznik 2010:
1. hanna Modzelewska (uKS Jedynka) 63,48

chłopcy rocznik 2010: 
1. Jakub foks (uKS błyskawica) 61,09

 600 m dziewczęta – r. 2009:
1. dominika pawlata (Sp 1 łowicz) 2:29,57

2. nadia winiarek (Sp 1 łowicz) 2:31,06 

3. Amelia ciszewska (Sp 1 łowicz) 2:32,41

 1000 m chłopcy – r. 2009:
1. Gabriel foks (uKS błyskawica) 4:25,53

 Rzut piłeczką palantową 
dziewczęta – rocznik 2008:

1. Michalina Góra (Sp 3 Głowno) 32,00

2. Kinga Kwiatkowska (Sp bąków) 27,00

3. Anna Kołaczek (Sp bąków) 22,00

chłopcy – rocznik 2008:
1. bartłomiej Milczarek (Sp bąków) 37,00

2. Szymon Klajs (uKS błyskawica) 32,00

3. Szymon Kucharek (Sp bąków) 31,00

chłopcy – rocznik 2009:
1. oliwier Majtczak (Sp 1 łowicz) 31,00

2. filip burzykowski (Sp 1 łowicz) 31,00

3. Gabriel foks (uKS błyskawica) 29,00

dziewczęta – rocznik 2010:
1. Victoria radzikowska (uKS błyskawica) 21,00

2. Justyna warzywoda (Sp bąków) 21,00

3. Julia Milczarek (Sp bąków) 19,00

chłopcy – rocznik 2010:
1. Jakub Tkacz (uKS błyskawica) 35,00

2. Szymon olejniczak (Sp 1 łowicz) 27,00

3. Krzysztof dałek (Sp bąków) 26,00

 Skok w dal 
dziewczęta – rocznik 2008:

1. lena wróbel (uKS Jedynka łowicz) 4,19

2. oliwia Kwiatkowska (Sp bąków) 3,55

3. Maja łąpieś (Sp bąków) 3,54

chłopcy – rocznik 2008:
1. wiktor Kazimierski (uKS Jedynka łowicz) 5,18

2. Szymon Gawlik (uKS Jedynka łowicz) 4,22

3. Mateusz czerbniak (Sp 1 łowicz) 3,50

dziewczęta – rocznik 2009:
1. Amelia Janicka (uKS Jedynka łowicz) 3,75

2. Julia witczak (Sp bąków) 3,73 

3. nadia winiarek (Sp 1 łowicz) 3,69

chłopcy – rocznik 2009:
1. bartosz Antczak (Sp 1 łowicz) 3,03

2. oliwier Góra (Sp 1 łowicz) 2,80

3. Michał Kotulski (Sp 1 łowicz) 1,83

dziewczęta – rocznik 2010:
1. hanna Modzelewska (uKS Jedynka łowicz) 3,07

2. Maria wolska (pijarska SpKp łowicz) 2,66

3. natalia znyk (Sp bąków) 2,45

chłopcy – rocznik 2010:
1. filip Makoś (Sp 1 łowicz) 3,30

2. wojciech Kosmowski (uKS Jedynka łowicz) 3,21

3. nikodem Tomasik (Sp bąków) 3,15

 Skok wzwyż 
dziewczęta – rocznik 2008:

1. hanna Kobacka (Sp 3 Głowno) 1.38

chłopcy – rocznik 2008:
1. Adam Kwiatkowski (Sp 1 łowicz) 1,25

2. piotr Kosiorek (uKS błyskawica) 1,20

3. piotr Matecki (Sp 1 łowicz) 1,05

dziewczęta – rocznik 2009:
1. łucja wojda (Sp Skaratki) 1,25

chłopcy – rocznik 2009:
1. piotr dałek (uKS błyskawica) 1,20

dziewczęta – rocznik 2010:
1. Maja zimna (uKS błyskawica) 1,10

2. Scarlet wolska (uKS błyskawica) 1,00

3. Kinga radzikowska (uKS błyskawica) 0,95

chłopcy – rocznik 2010:
1. Krystian Milczarek (uKS błyskawica)  1,05

2. Jakub foks (uKS błyskawica)  0,85

Klasyfikacja szkół:
1. uKS Jedynka łowicz 3166

2. Sp 1 łowicz 3062

3. Sp bąków 2287

4. uKS błyskawica domaniewice 2160

5. uKS GoK zduny  822

6. Sp 3 Głowno  677

7. pijarska SpKp łowicz  416

8. Sp Skaratki  295

Bramkarz Kacper Pisarek zachował czyste konto. 

fo
T.

 p
A

w
e

ł 
A

. d
o

li
ń

S
K

i

Karol Cywiński strzelił hat-tricka z wartą Sieradz.
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Piłka nożna | liga okręgowa juniorów A1

Wyjazdowy triumf juniorów
Zespół trenera Pawła Kutkow-

skiego z rocznika 2003/2004 wy-
grał kolejny mecz ligowy w  ra-
mach rozgrywek ligi juniorów A1. 
Tym razem „biało-zieloni” wygra-
li z Laktozą Łyszkowice. Na bo-
isku w Łyszkowicach łowiczanie 
strzelili dziesięć goli, nie tracąc 
ani jednego. 

– Mecz całkowicie pod naszą 
kontrolą, tak jak mówi wynik. 
Przeciwnik nawet przez moment 
nie stworzył zagrożenia. To my 
kontrolowaliśmy grę, to my reali-
zowaliśmy założenia taktyczne, 
przeprowadzaliśmy atak pozycyj-

ny – podsumował Paweł Kutkow-
ski, trener juniorów łowickiego 
KS Pelikan. 

Kolejnym rywalem Pelikana 
będzie Start Złaków Borowy, któ-
ry zajmuje ostatnie miejsce w ta-
beli z dorobkiem 1 punktu.  ever
5. kolejka liga okręgowa junio-
rów A1:

 GLKS Laktoza Łyszkowice – 
KS Pelikan-2002/04 Łowicz 
0:10 (0:4); br.: Marcel wnuk 2 (8 
i 52), Krystian Kruk 3 (19, 23 i 75), 
Jonatan politowicz (39), Jakub 
firak (56), Kacper olesiński (59) 
i piotr Strycharski 2 (61 i 87). 
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Lekkoatletyka | powiatowe czwartki lekkoatletyczne

Uczniowie „Dwójki” 
rywalizowali
7 października  
na stadionie Miejskiego 
Ośrodka Sportu 
i Rekreacji w Kutnie 
odbyły się cykliczne 
zawody Czwartków 
Lekkoatletycznych  
dla szkół podstawowych. 

Zawodnicy podczas nich bio-
rą udział w pięciu konkurencjach: 
biegi na 60 metrów, 300 metrów 
oraz 600/1000 metrów (dziew-

częta/chłopcy), skoku w dal oraz 
rzucie piłeczką palantową. Każdy 
ośrodek organizuje zawody oraz 
finał miejski. Dzieciom zalicza 
się do tzw. punktacji Grand Prix 
pięć najlepszych startów w  każ-
dej konkurencji plus wynik w Fi-
nale Miejskim. Najlepsi zawod-
nicy z każdej konkurencji startują 
w finale ogólnopolskim. W zwo-
dach brali udział zawodnicy Szko-
ły Podstawowej nr 2 w Żychlinie. 
Udział w  zawodach był częścią 
zadania publicznego pn. „Sport 

– zdrowie, przyjemność i relaks” 
– realizowanego przy wsparciu 
finansowym z budżetu Gminy Ży-
chlin.  mr

Wyniki Szkoły Podstawowej nr 2 
w Żychlinie:

 Pierwsze miejsce zajęli:
Julia Kotecka (kl. Vii) – bieg na dystansie 600 m 

Michał Adamczyk (kl. Vi) – bieg na dystansie 60 m 

Michał Adamczyk (kl. Vi) – skok w dal 

olaf Martofel (kl. iV) – bieg na dystansie 60 m 

Jakub falkowski (kl. Vi) – rzut piłeczką palantową 

Klaudia piątkowska (kl. Vi) – bieg na dystansie 300 m 

Maja Król (kl. Vii) – bieg na dystansie 300 m 

Maksymilian roźniatowski (kl. Vii) – bieg na dystansie 1000 m 

olaf Martofel (kl. iV) – skok w dal 

Maciej cieniewski (kl. iV) – bieg na dystansie 300 m 

Jakub falkowski (kl. Vi) – bieg na dystansie 1000 m 

natalia roźniatowska (kl. V) – bieg na dystansie 60 m 

natalia roźniatowska (kl. V) – rzut piłeczką palantową 

Julia Kotecka (kl. Vii) – rzut piłeczką palantową 

wiktoria Grochocka (kl. iV) – rzut piłeczką palantową 

weronika Michalak (kl. V) – bieg na dystansie 60 m 

Jóźwiak natalia (kl. Vii) – bieg na dystansie 60 m 

weronika Michalak (kl. V) – skok w dal

Klaudia piątkowska (kl. Vi) – skok w dal 

 
 Drugie miejsce zajęli:
filip zieliński (kl. iV) – bieg na dystansie 60 m 

Amelia Stępniak (kl. Vii) – skok w dal 

łukasz białkowski (kl. Vi) – rzut piłeczką palantową

łukasz białkowski (kl. Vi) – bieg na dystansie 300 m 

igor popławski (kl. iV) – bieg na dystansie 300 m 

filip urbański (kl. iV) – skok w dal 

Karol orzechowski (kl. iV) – rzut piłeczką palantową 

oskar długołęcki (kl. Vii) – bieg na dystansie 300 m

bartłomiej fajkowski (kl. Vi) – bieg na dystansie 1000 m 

oskar długołęcki (kl. Vii) – skok w dal 

Mikołaj Klimczak (kl. Vi) – rzut piłeczką palantową 

Małgorzata Klarzyńska (kl. Vi) – skok w dal 

Michalina Staszewska (kl. V) – rzut piłeczką palantową 

natalia oleniczak (kl. V) – rzut piłeczką palantową 

natalia Jóźwiak (kl. Vii) – rzut piłeczką palantową 

wiktoria Kalinowska (kl. V) – bieg na dystansie 60 m 

Agata Kumor (kl. Vi) – bieg na dystansie 60 m 

Gabriela ratajczyk (kl. Vii) – bieg na dystansie 60 m

wiktoria Kalinowska (kl. iV) – skok w dal

Agata Kumor (kl. Vi) – skok w dal 

Maciej Markiewicz (kl. Vi) – bieg na dystansie 60 m 

 Trzecie miejsce zajęli:
bartosz fajkowski (kl. Vi) – bieg na dystansie 1000 m 

Maksymilian roźniatowski (kl. Vii) – skok w dal 

Mikołaj Klimczak (kl. V) – bieg na dystansie 300 m 

Maksymilian pawlik (kl. iV) – bieg na dystansie 60 m 

Karol orzechowski (kl. iV) – bieg na dystansie 300 m 

Maciej cieniewski (kl. iV) – skok w dal 

Maksymilian pawlik (kl. iV) – rzut piłeczką palantową 

Maciej Markiewicz (kl. V) – skok w dal 

wiktoria Grochocka (kl. iV) – bieg na dystansie 60 m 

natalia oleniczak (kl. V) – bieg na dystansie 60 m 

fus natalia (kl. Vi) – bieg na dystansie 60 m

Amelia Stępniak (kl. Vii) – skok w dal 

hanna chomicka (kl. Vii) – rzut piłeczką palantową

Piłka nożna | Skierniewicka Klasa b

Olimpii Oporów przegrywa w Jamnie 
Za nami 9. kolejka 
Skierniewickiej Klasy B, 
która odbyła się w niedzielę 
11 października. Olimpia 
Oporów zagrała wówczas 
na wyjeździe przeciwko 
drużynie Naprzód Jamno. 

Niestety podopieczni trene-
ra Patryka Kubiaka przegrali 
z  gospodarzami rezultatem 9:4. 
W pierwszej części gry gospoda-
rze strzelili cztery gole. Drużynie 
z Oporowa nie udało się pokonać 
bramkarza rywali. Wynikiem 4:0 
zakończyła się pierwsza odsłona 
meczu. W  drugiej połowie obie 
drużyny zaprezentowały ofen-
sywny styl gry. Olimpia strzeliła 
cztery gole, natomiast zespół Na-
przód Jamno dołożył do zdobyczy 
z pierwszej części gry jeszcze pięć 
goli. Ostatecznie niedzielna rywa-
lizacja zakończyła się przegraną 
zespołu z Oporowa 9:4. Autorami 
bramek dla Olimpii Oporów byli: 
Konrad Lisowski (2), Patryk Pie-
chocki (2).

Zespół z Oporowa po dziewię-
ciu kolejkach zajmuje dziewią-
te miejsce w  klasyfikacji ligo-

wej, gromadząc na swoim koncie  
9 punktów.

 Następna, 10. kolejka Skiernie-
wickiej Klasy b odbędzie się w nie-
dzielę 18 października. piłkarze 
olimpii oporów zmierzą się na wła-
snym boisku z GKS Głuchów. mr 

Skład drużyny Olimpii Oporów: 
wojciechowski paweł, filipiak To-
masz, Kamorski cezary, Józwik 
Sylwester, Maćkowiak Mateusz, 
Szymański Michał, Szymań-
ski Krzysztof, Aniszewski rafał, 
urbański Adam, lisowski Konrad, 
Maciak łukasz, Tarka Maciej, ze-
berkiewicz Szymon, wawrzyńczak 

łukasz, Siermiński Jakub. Trener: 
patryk Kubiak.

 Naprzód Jamno – Olimpia 
Oporów 9:4

 Start Pukinin – Iskra Głowno 1:4
 Kopernik Kiernozia – Fenix 

Boczki 3:1
 Victoria Chrząszczew – Victo-

ria Zabostów Duży 2:8
 Zjednoczenie Bobrowniki 

Dzierzgów – Jutrzenka II Drzew-
ce 2:3

 Macovia II Maków – Muskador 
Wola Pękoszewska 2:5

 Sierakowianka Sierakowice – 
GKS Głuchów 5:0

1. Sierakowianka Sierakowice 9 24 36:13

2. Jutrzenka ii drzewce 9 21 36:21

3. iskra Głowno 9 21 44:16

4. Start pukinin 9 19 30:13

5. Muskador wola pękoszewska 9 19 37:13

6. Victoria zabostów duży 9 17 28:20

7. GKS Głuchów 9 13 26:30

8. fenix boczki 9 10 19:20

9. olimpia oporów 9 9 16:29

10. zjednoczenie bobrowniki dzierzgów 9 7 16:27

11. Macovia ii Maków 9 7 18:33

12. Victoria chrząszczew 9 6 13:42

13. naprzód Jamno 9 6 32:48

14. Kopernik Kiernozia 9 6 18:45

Piłka nożna | Skierniewicka liga okręgowa

GKS Bedlno tym razem bez punktów
12. kolejka skierniewickiej 

ligi okręgowej rozegrana została 
w niedzielę 11 października. 

Drużyna GKS Bedlno po-
dejmowała wówczas na boisku 
w Pniewie zespół Mazovię Rawa 
Mazowiecka. Mimo, iż piłka-
rze GKS grali u  siebie niestety 
nie udało im się pokonać rywa-
la z  Rawy Mazowieckiej. Pod-
opieczni trenera Łukasza Znyka 
nie strzelili w tym meczu żadnej 
bramki. Natomiast bramkarz GKS 
został pokonany przez przyjezd-
nych dwukrotnie. Pierwsza poło-
wa niedzielnego spotkania była 
dość wyrównana, żadna ze stron 
nie umieściła piłki w siatce prze-
ciwnika. Zawodnicy schodzili na 
przerwę przy stanie 0:0. 

W drugiej połowie walka o pił-
kę nabrała tempa. Jednak dopiero 
w 77. minucie padł pierwszy gol, 
niestety na konto Mazovii, która 
wyszła na prowadzenie. Drużyna 
z  Rawy Mazowieckiej podwyż-
szyła korzystny dla siebie wynik 
na 2:0 pod koniec meczu, strze-
lając drugą bramkę w 86. minu-
cie gry. W samej końcówce me-
czu drużyna z Bedlna niestety nie 
wykorzystała rzutu karnego. Go-

spodarze musieli przełknąć gorz-
ki smak porażki 0:2. Takim rezul-
tatem zakończyło się niedzielne 
spotkanie w Pniewie. Po dwuna-
stu rozegranych kolejkach zespół 
GKS Bedlno zajmuje czwartą 
pozycję w  tabeli, gromadząc 25 
punktów. W  ligowej tabeli nadal 
prowadzi zespół Orlęta Cielądz. 

 Następna 13. kolejka skiernie-
wickiej ligi okręgowej rozegrana 
zostanie w sobotę 17 październi-
ka. piłkarze GKS bedlno zagrają 
wyjazdowe spotkanie przeciwko 
GlKS wołucza.  mr 

Skład drużyny GKS Bedlno: Jac-
kowski, baranowski, wódka, błęc-
ki, Głogowski, dylik, Szczygielski, 
Kowalczyk, panek, Michalski, 
lewańczyk, walczak, wiśniewski, 
Giziński, Kacprzak, Gałązka, Ko-
strzewa. Trener: łukasz znyk

 GKS Bedlno – Mazovia Rawa 
Mazowiecka 0:2

 Pogoń Bełchów – Widok Skier-
niewice 1:1

 Olimpia Chąśno – Macovia Ma-
ków 5:0

 Pelikan II Łowicz – Unia II 

Skierniewice 2:2
 Zryw Wygoda – Pogoń Godzia-

nów 2:0
 Korona Wejsce – GLKS Wołu-

cza 0:10
 Orlęta Cielądz – Olimpia Je-

żów 6:1
 Olympic Słupia – Manchatan 

Nowy Kawęczyn 1:4
 GLKS RZD Żelazna – Juvenia 

Wysokienice – odwołany
 Victoria Bielawy– pauza

1. orlęta cielądz 12 30 66:20

2. zryw wygoda 12 28 48:19

3. pelikan ii łowicz 12 25 41:29

4. GKS bedlno 12 25 41:16

5. widok Skierniewice 11 23 35:17

6. olimpia chąśno 12 22 31:20

7. Mazovia rawa Mazowiecka 11 22 41:19

8. GlKS wołucza 11 20 44:15

9. Korona wejsce 12 19 39:37

10. pogoń bełchów 10 16 23:28

11. Manchatan nowy Kawęczyn 11 16 31:21

12. unia ii Skierniewice 11 16 20:27

13. olimpia Jeżów 11 15 30:26

14. Juvenia wysokienice 10 10 17:28

15. Victoria bielawy 11 9 14:39

16. Macovia Maków 11 9 24:48

17. olympic Słupia 10 6 19:47

18. pogoń Godzianów 11 0 12:47

19. GlKS rzd żelazna 11 0 1:74

ostatecznie 
niedzielna 
rywalizacja 
zakończyła się 
przegraną zespołu 
z oporowa 9:4.

Bieg chłopców podczas kutnowskich powiatowych czwartków lekkoatletycznych. 
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Reprezentacja uczniów Szkoły Podstawowej Nr 2 podczas powiatowych czwartków lekkoatletycznych 
w Kutnie.
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Sport
Piłka nożna | iii liga piłki nożnej 

Awans piłkarzy KS Kutno 
Podczas 10. kolejki 
III ligi, w sobotę 
10 października, 
drużyna KS Kutno 
podejmowała na 
kutnowskim stadionie 
zespół Pogoń Grodzisk 
Mazowiecki. 

Podopieczni trenera Dominika 
Tomczaka pokonali 3:2 dotych-
czasowego ligowego lidera Po-
goń Grodzisk Mazowiecki. Była 
to pierwsza wyjazdowa przegra-
na zespołu Pogoni. Kutnowianie 
są natomiast niepokonani na swo-
im boisku w tym sezonie. To było 
wyrównane i  niezwykle zacięte 
spotkanie. Po kilkunastu minutach 
gry dwie dogodne okazje do zdo-
bycia bramki mieli kutnianie, lecz 
pewnie interweniował bramkarz 
przyjezdnych. Niewykorzystane 
sytuacje lubią się mścić. Tak też 
było w  tym przypadku i  to wła-
śnie zespół Pogoni jako pierwszy 
wyszedł na prowadzenie. Po stra-
cie gola w szeregi kutnian wdało 
się sporo nerwowości i  optyczną 
przewagę zyskała Pogoń. Do koń-
ca pierwszej połowy rezultat jed-
nak nie uległ zmianie i goście pro-
wadzili 1:0. 

Po zmianie stron nie brakowało 
emocji i bramek, a wynik zmieniał 
się jak w kalejdoskopie. Gospoda-

rze ruszyli do zdecydowanych ata-
ków i już w 52. minucie Damian 
Szczepański doprowadził do remi-
su. Taki wynik utrzymał się na ta-
blicy do 70. minuty, kiedy Pogoń 
znów wyszła na prowadzenie – 
gola z rzutu karnego zdobył Jaroń. 
Kutnowianie nie spasowali i w 79. 
minucie Kamil Wielgus doprowa-
dził do remisu 2:2. Na dwie minu-
ty przed końcem meczu widzowie 
oszaleli z  radości, bo rezerwowy 
Bartosz Bujalski pokonał bram-
karza Pogoni przechylając  szalę 
zwycięstwa na korzyść kutnian. 

Po rozegranych dziesięciu kolej-
kach piłkarze KS Kutno awanso-
wali o jedno oczko na trzecie miej-
sce w tabeli, gromadząc na swoim 
koncie 20 punktów. Następna, 11. 
kolejka III ligi odbędzie się w so-
botę 17 października 2020. Zespół 
piłkarski KS Kutno zmierzy się 
w wyjazdowym spotkaniu z dru-
żyną Świt Nowy Dwór Mazo-
wiecki.  mr

Skład KS Sand-Bus Kutno: bar-
tosz Szelong, Maciej Kowalczyk, 
Kamil rokosz, piotr Kasperkiewicz, 

Kamil wielgus, Marcin Kacela, 
bartosz bujalski, Kamil Sadziński, 
Tomasz dąbrowski, Adrian Kral-
kowski, Sebastian Szczytniewski, 
damian Szczepański, Mateusz 
ostrowski, łukasz dynel, igor 
Świątkiewicz. Trener: dominik 
Tomczak.

 KS Kutno – Pogoń Grodzisk 
Mazowiecki 3:2

 Polonia Warszawa – KS Wasil-
ków 3:0

 Sokół Aleksandrów Łódzki – 
Broń Radom 0:1

 Znicz Biała Piska – Ursus War-
szawa 3:1

 Huragan Morąg – Concordia 
Elbląg 0:3

 Unia Skierniewice – Świt Nowy 
Dwór Mazowiecki 0:3

 Olimpia Zambrów – Błonianka 
Błonie 1:3

 Ruch Wysokie Mazowieckie – 
Pelikan Łowicz 0:3

 RKS Radomsko – GKS Wikie-
lec 2:0

 Jagiellonia II Białystok – Le-
chia Tomaszów Mazowiecki 6:0

 Legia II Warszawa – Legiono-
via Legionowo – odwołany

1. Świt nowy dwór Mazowiecki 10 23 25:9

2. pogoń Grodzisk Mazowiecki 10 21 20:9

3. KS Kutno 10 20 18:10

4. polonia warszawa 10 20 22:10

5. Sokół Aleksandrów łódzki 10 18 15:6

6. pelikan łowicz 10 18 17:12

7. legionovia legionowo 10 17 10:6

8. rKS radomsko 9 15 14:12

9. lechia Tomaszów Mazowiecki 10 15 16:25

10. znicz biała piska 10 15 18:17

11. Jagiellonia ii białystok 9 14 14:11

12. legia ii warszawa 9 14 18:15

13. unia Skierniewice 10 13 17:14

14. błonianka błonie 10 13 23:18

15. broń radom 10 12 9:16

16. GKS wikielec 10 11 17:24

17. ursus warszawa 10 10 14:17

18. concordia elbląg 10 10 11:17

19. olimpia zambrów 10 9 17:18

20. huragan Morąg 10 7 13:23

21. ruch wysokie Mazowieckie 8 6 8:20

22. KS wasilków 10 1 3:30

Piłka koszykowa | ii liga piłki Koszykowej Mężczyzn

Druga przegrana koszykarzy KS Kutno 
W sobotę, 10 października 
odbyło się trzecie spotkanie 
w ramach rozgrywek  
II Ligi Piłki Koszykowej 
Mężczyzn Grupa B. 

Rywalem kutnowskich koszy-
karzy KS w wyjazdowym meczu 
3. kolejki ligi był zespół UKS Trój-
ka Żyrardów. Koszykarze z Kut-
na dobrze rozpoczęli pojedynek 
i po pierwszej kwarcie prowadzili 
dwoma punktami, 23:21. Niestety, 
drugie dziesięć minut należało do 
gospodarzy, którzy wygrali 24:15 
i do przerwy prowadzili siedmio-
ma punktami. W trzeciej kwarcie 
zawodnicy z Kutna odrobili stra-
ty, wygrywając wynikiem 28:18. 
Przed decydującą częścią me-
czu ekipa Skowrona przegrywała 
z Żyrardowem dwoma punktami. 
W czwartej, ostatniej kwarcie gry, 
gospodarze pokonali kutnowski 
KS 27:18, zapewniając sobie tym 
samym zwycięstwo 90:79 w me-
czu 3. kolejki II Ligi Piłki Koszy-
kowej Mężczyzn Grupa B. 

 Następna, 4. kolejka ii ligi pił-
ki Koszykowej Mężczyzn Grupa b 
odbędzie się w niedzielę, 18 paź-
dziernika. Kutnowscy koszykarze 
KS podczas 4. kolejki ligi będą po-
dejmować we własnej hali (Sp nr 9 

w Kutnie) zespół unb AzS uMcS 
Start lublin.  mr

 UKS Trójka Żyrardów – KS Kut-
no 90:79 (21:23, 24:15, 18:23, 
27:18)

Skład drużyny koszykarzy KS 
Kutno: Stachera 13, Janczura 24, 
Ślebocki 4, łukasiewicz 5, Krawiec 
6, Sołtysiak 4, popławski 6, lewan-
dowski 1, wiercioch 0, Ćwirko-Go-
dycki 16. 

Uczniowie „Dwójki” 
rywalizowali
na Czwartkach Lekkoatletycznych. str. 31

GKS Bedlno  
tym razem bez punktów
– skierniewicka liga okręgowa. str. 31

KALENDARZ 
IMPREZ 
SPORTOWYCH

SOBOTA, 17 PAźDZIERNIKA:
 10.00 – Stadion Miejski im. 10 pp 

w łowiczu, ul. Jana pawła ii 3; 
12. kolejka II ligi wojewódzkiej 
piłki nożnej młodzików D1: 
MUKS Pelikan-2008 Łowicz – 
ŁKS Łódź SA;

 10.00 – boisko w niedźwiadzie 
21a; 9. kolejka ligi okręgowej 
młodzików młodszych D2 
w piłce nożnej: UKS AP Cham-
pions-2009 Łowicz – LZS Mu-
skador Wola Pękoszewska;

 11.00 – zSp nr 3 w łowiczu, ul. 
powstańców 1863 roku nr 12 d;  
2. kolejka wojewódzkiej ligi 
koszykówki kadetów U15: 
KKS Bzura-2006 Łowicz – 
ŁKS I Szkoła Gortata Łódź;

 12.00 – Stadion Miejski im. 10 pp 
w łowiczu, ul. Jana pawła ii 3;  
9. kolejka ligi okręgowej mło-
dzików mł. D2 w piłce nożnej: 
MUKS Pelikan-2009 II Łowicz 
– GLKS Olimpia Jeżów;

 12.30 – hala oSir nr 2 w łowi-
czu, ul. Topolowa 2; 2. kolejka 
wojewódzkiej ligi koszykówki 
kadetów U15: UMKS Księ-
żak-2006 Łowicz – KS Kutno;
13.00 – Stadion w nowym dwo-
rze Mazowieckim; 11. kolejka III 
Ligi; Świt Nowy Dwór Mazowiec-
ki – KS Kutno; 

 14.00 – Stadion miejski im. 10 pp 
w łowiczu, ul. Jana pawła ii 3;  
8. kolejka ligi okręgowej mło-
dzików D1 w piłce nożnej: 
MUKS Pelikan-2008 III Łowicz 
– GLKS RZD Żelazna;

 14.30 – Stadion miejski w żychli-
nie; 10. kolejka Łódzkiej Klasy A 
Grupa IV; MKS Żychlin – Victoria 
Grabów;

 15.00 – boisko w wołuczy;  
13. kolejka Skierniewickiej Ligi 
Okręgowej; GLKS Wołucza – 
GKS Bedlno;

 15.30 – boisko lKS orzeł niebo-
rów, nieborów 26; 14. kolejka IV 
ligi piłki nożnej: LKS Orzeł Nie-
borów – GKS Orkan Buczek;

NIEDZIELA, 18 PAźDZIERNIKA:
 11.00 – boisko w oporowie;  

10. kolejka Skierniewickiej Kla-
sy B; Olimpia Oporów – GKS 
Głuchów; 

 11.15 – Stadion Miejski w łowi-
czu, ul. Stefana Starzyńskiego 6/8;  
11. kolejka III ligi piłki nożnej 
– grupa I: KS Pelikan Łowicz – 
RKS Radomsko;

 12.00 – hala oSir nr 1 w łowi-
czu, ul. Jana pawła ii 3; Zaległy 
mecz 2. kolejki II ligi tenisa 
stołowego: UMKS Księżak Ło-
wicz – LKS Biała Rawska; 

 15.30 – hala Sp nr 9 w Kutnie;  
4. kolejka II Ligi Piłki Koszy-
kowej Mężczyzn Grupa B; KS 
Kutno – UNB AZS UMCS Start 
Lublin.

Piłka nożna | łódzka Klasa A Grupa iV

Wysoka przegrana piłkarzy 
MKS Żychlin w Ozorkowie

Podczas 9. kolejki łódzkiej kla-
sy A grupy IV, która odbyła się 
w niedzielę 11 października, dru-
żyna MKS Żychlin zmierzyła się 
w  wyjazdowym meczu z  zespo-
łem Kotan Ozorków. 

Sobotni mecz okazał się bar-
dzo pechowy dla zespołu MKS 
Żychlin. Przegrali oni z gospoda-
rzami z  Ozorkowa aż 8:0. Mecz 
rozstrzygnął się już w  pierwszej 
połowie gry, gospodarze zdobyli 
aż pięć goli. Druga odsłona me-
czu również należała do piłka-
rzy z  Ozorkowa, którzy dołożyli 
kolejne trzy trafienia. Zespołowi 
z Żychlina nie udało się ani razu 
pokonać bramkarza Ozorkowa. 
Po dziewięciu kolejkach piłka-
rze MKS Żychlin nadal zajmują 
ostatnią pozycję w tabeli ligowej, 
nie posiadając punktów na swoim 
koncie. Następna, 10. kolejka łódz-
kiej klasy A grupy IV odbędzie się 
w sobotę 17 października. Piłka-
rze MKS Żychlin będą podejmo-
wać u siebie Victorię Grabów. mr

Skład drużyny MKS Żychlin: Ma-
riusz ziółkowski, łukasz walczewski, 
damian Kwiatkowski, Mariusz Skier-
ski, piotr petera, Tomasz walczewski, 
Adrian zieliński, łukasz wróblewski, 

Adrian Kaczmarek, damian Arku-
szewski, paweł wawrzyniak, Adam 
witczak, Jarosław bieńkowski. Tre-
ner: łukasz wróblewski.

 Kotan Ozorków – MKS Żychlin 8:0
 Ostrowia Ostrowy – LKS Świni-

ce Warckie 1:4
 MKS Mianów – Górnik Łęczyca 

0:6
 Malina Piątek – Grom Powo-

dów 7:1
 Kanarki Małachowice – Bzura 

Ozorków 1:2
 Bzura Młogoszyn – Kobra Leź-

nica Wielka 3:2
 Victoria Grabów – Magnat 

Sierpów 3:1

1. Górnik łęczyca 9 27 34:5

2. Malina piątek 8 19 30:14

3. bzura ozorków 9 19 43:13

4. lKS Świnice warckie 9 17 30:11

5. bzura Młogoszyn 9 17 22:19

6. Kobra leźnica wielka 9 16 24:18

7. Victoria Grabów 9 16 19:15

8. Magnat Sierpów 8 15 21:11

9. Kotan ozorków 9 14 31:15

10. ostrowia ostrowy 9 9 19:30

11. MKS Mianów 8 3 7:28

12. Kanarki Małachowice 9 3 22:50

13. Grom powodów 9 3 12:38

14. MKS żychlin 8 0 4:51

W meczu 10. kolejki III ligi zespół KS Kutno pokonał 3:2 lidera tabeli – Pogoń Grodzisk Mazowiecki, 
awansując w wyniku zwycięstwa na trzecie miejsce w rozgrywkach. 

fo
T.

 w
w

w
.K

u
Tn

o
.n

e
T.

p
l

Koszykarze KS Kutno niestety przegrali wyjazdowe spotkanie  
3. kolejki ii ligi mężczyzn przeciwko uKS Trójka żyrardów wynikiem 90:79. 
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